
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Description of document: Closed investigative reports for various Department of 

Justice (DOJ) agencies, 2007 - 2010 
 

Requested date: 2009 

 

Released date: 17-June-2010 

 

Posted date: 11-October-2010 

 

Titles of documents: Abbreviated Report of Investigation,  

Report of Investigation 

 

Date/date range of document: 30-May-2007 – 09-February-2010 

 

Source of document: Office of the Inspector General 

Department of Justice 

Room 4726 

950 Pennsylvania Avenue, N.W. 

Washington, DC 20530-0001 

 

 

 

 

 

 

 

 
The governmentattic.org web site (“the site”) is noncommercial and free to the public.  The site and materials 

made available on the site, such as this file, are for reference only.  The governmentattic.org web site and its 

principals have made every effort to make this information as complete and as accurate as possible, however, 

there may be mistakes and omissions, both typographical and in content.  The governmentattic.org web site and 

its principals shall have neither liability nor responsibility to any person or entity with respect to any loss or 

damage caused, or alleged to have been caused, directly or indirectly, by the information provided on the 

governmentattic.org web site or in this file.  The public records published on the site were obtained from 

government agencies using proper legal channels.  Each document is identified as to the source.  Any concerns 

about the contents of the site should be directed to the agency originating the document in question.  

GovernmentAttic.org is not responsible for the contents of documents published on the website. 



Department of Justice Closed Investigation Reports Included 
 

 

CASE Number Date 

 

2008001255 September 4, 2008 

2008-002103 September 22, 2008 

2008-001320 August 4, 2009 

2008001049 November 3, 2008 

2008·001036 August 29, 2008 

2008·000831 September 3, 2008 

2001000336 January 12, 2009 

2008-000203 February 17, 2009 

2007-009481 September 29, 2008 

2007-009465 November 24, 2008 

2007-004441 May 23, 2008 

2007·008560 August 26. 2008 

MI-402-2008-004097-1 July 20, 2009 

2008-003976 July 8, 2009 

2008-001318 February 2, 2009 

2009-000019 January 13, 2009 

2009-000449 November 16, 2009 

2009-001076 August 5, 2009 

2009-000982 September 29, 2009 

2009001582 May 21, 2009 

2008-009530 October 29, 2009 

LA-410-2008-006134-1 August 18, 2008 

2008-000793 January 15, 2008 

2008006799 February 9, 2010 

2008-006469 August 22, 2008 

2009-003501 July 21, 2009 

2007-001051 July 24, 2008 

2009-004117 November 9, 2009 

2009-002059 March 9, 2009 

2008-008711 September 24, 2008 

2008-000904 June 12, 2008 

2007-009182 February 20, 2008 

2007008478 October 9, 2007 

2007-006624 September 7, 2007 

2007004505 May 30, 2007 

2009-004445 July 27, 2009 

 



u.s. Department of Justice 

Office of the Inspector General 

June 17, 2010 

Subject: Freedom of Information/Privacy Act Request [09-0IG-112J 

I am writing regarding your request for information pursuant to 
the Freedom of Information Act (FOIA). Specifically, you seek closed 
investigative reports for the period January 1, 2007 to the date of your 
request. 

The responsive documents have been reviewed. It has been determined 
that certain portions of such documents and documents in their entirety be 
withheld inasmuch as the records you request were compiled for law enforcement 
purposes and their release could reasonably be expected to interfere with 
enforcement proceedings and could reasonably be expected to constitute an 
unwarranted invasion of personal privacy pursuant to the Freedom of 
Information Act, 5 U.S.C. §552(b)(6), (7)(A) and (7)(C). Consequently, please find 
enclosed that information which can be released pursuant to your request. 

If you are dissatisfied with my action on this request, you may appeal from 
this partial denial by writing to the Director, Office of Information Policy (OIP), 
U.S. Department of Justice, 1425 New York Avenue, Suite 11050, Washington, 
D.C. 20530. Your appeal must be received by OIP within 60 days of the date of 
this letter. Both the letter and the envelope should be clearly marked "Freedom 
of Information Act Appeal." In the event you are dissatisfied with the results of 
any such appeal, judicial review will thereafter be available to you in the United 
States District Court for the judicial district in which you reside or have your 
principal place of business, or in the District of Columbia, which is also where 
the records you seek are located. 

Sincerely, 

Deborah Mari Waller 
FOljPA Specialist 
Office of the General Counsel 



U.S. Deplrtmeat of Justice 

Office of the lnsp~ Galenl 

Civilian 
Highlands Ranch, Colorado 

omCEcO~JNvJ8noA'I'ION 
Denver Field Office 

.~ .. ' 

(X] P1t1d omce 
[X] AlGIHV 

(Xl CoaJPOlleDt FBI 

[ J USA 

[ ) 0tJttr 

( 

o OPJ!'.N 

ABBREVIATED REPORT OF INVESTIGATION 

DoJ:~·· 

: . . .. '.~~ .CA .... ~_ 

2008001255 

Federal Bureau of Investigation 

[] OPEN PENDING PROSEcunON [X] CLOSED 

PuVI~'~RT~: [] [Xl NO 

Date fA Pre9loas Report 

SYNOPSIS 

On December 17, 2007, this investigation was initiated based on complaint infonnation received from the Federal 
Bureau of Investigation (FBI) alleging that an unidentified female Denver FBI employee provided sensitive law 
enforcement information to her unidentified civilian husband, who provided it, in tum, to civilian _ 
_ The allegation stemmed from _boasting to civilian that he could obtain criminal 
history and license plate registration information from the FBI employee. 

The investigation revealed the alleged FBI employee's name, and established that _ has 
never been employed by the FBi _ did serve as an intern for the Colorado Bureau of Investigation for 
4 months beginning in January 2005 . However, told the Office of the Inspector GenCt"8.1 (DIG) that she 
did not have access to'criminal or license plate registration information. _ further stated that her 
husband, never asked her to obtain such sensitive law enforcement 
information. Interviews with corroborated statement that she never provided the 
referenced law enforcement information. In addition to corroborations, ••• 
supervisor at the Colorado Bureau of Investigation. confirmed to the DIG that _ did 
not have access during her internship to criminal history and vehicle registration information. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review. 
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Federal Bureau of Investigation 
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DATE 

DATE 

SYNOPSIS 
This investigation was initiated based on information received from the Federa1 Bureau of Investigation 
(FBI) Inspection Division regarding allegations that FBI Springfield 
Division, may have disclosed sensitive case information to a confidential human source (CHS) without 
authorization. 

The FBI received information from an inmate at the TIlinois River Correctional Center (IR.CC) who is a 
CHS operated by the FBI and Bureau of Alcohol, Tobacco. Firearms and Explosives (ATF) Chicago 
Divisions. The CHS (hereafter identified as CHS# 1) bas been a significant source who has been 
instrumental in the development of a joint FBI and A TF investigation •••••••••• 
CHS#l advised the FBI that another IRCC inmate made inquiries to him regarding statements he made 
to his bandling agents of the FBI and A TF. CHS#l also stated this inmate presented him with a written 
list of names of persons who are subjects of FBI case The IRCC inmate who 
approached CHSNI is also a CHS (hereafter identified as CHS#2) and is handled by _ 

A review of the Automated Case Support (ACS) database revealed that _ accessed FBI case 
281A-CG-12647S on several occasions. _ did not conduct any direct searches on the FBI case; 
that particular case was returned through different searcbes conducted on the names that CHS#2 
provided him. A review of recorded telephone conversations between and CHS#2 in December 
2007 revealed that in six phone calls, provided ACS-acquired information related to FBI case 
281A-CG-126475 to CHS#2. At a point in one conversation, read Virtually verbatim an entire 
FBI Fonn FD-302 (Form for Reporting Infonnation That May Become Testimony). In another 
conversation, acknowledged to CHS#2 he bad provided classified information from an FBI 
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computer. j conversation with CHS#2 took place on regularly monitored and recorded inmate 
lines at the IRCC. There is no evidence that inappropriately accessed any other FBI case or 
disclosed any other FBI case information to CHS#2 or anyone else. 

In a sworn statement to the Office of the Inspector General (OIG), _ stated CHS#2 provided hUn 
with information regarding a potential attack on the Hell's Angels Motorcycle Club by the Outlaws 
Motorcycle Club that was to occur in spring 2008. According to he conducted searches in ACS 
on different names CHS#2 provided him over the telephone in order to gain further infonnation on this 
impending attack. 3 admitted to providing the returned ease infonnation from ACS to CHSf12 
over the telephone on several different occasions. j denied accessing FBI case 281A-CG-12647S 
directly and staled he was not aware this was an ongoing investigation or who the subjects of the case 
were. _ stated. he felt it was necessary and appropriate to provide CHS#2 with this case 
infOImation in order to prevent a violent act. However. j admitted that he should have checked 
the status of the case prior to providing case information to CHS#2. also admitted that he 
should have paraphrased the case infoIDlation he provided. to CHS#2 instead of reading portions of the 
FD-302s verbatim. 

The OIG investigation determined that _ did not violate the FBI Confidential Human Source 
Policy Manual. Section 1.9, which prohibits conveying auy sensitive investigative infonnation to a CHS 
other than what is necessary and appropriate for operational reasons. The OrG estah lished there was an 
operational need faT to disclose FBI case information to a CHS. However. the OIG found 
that should have exercised greater caution in evaluating the information that was to be shared. 
with the CHS, to include the status of the case. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review and 
appropriate action. 
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DETAILS OF INVESTIGATION 

Predication 

The 010 investigation was initiated upon receipt of information from the FBI Inspection Division 
regarding aUegations that FBI Springfield Division, disclosed sensitive FBI case 
infonnation to a CHS without authorization. In a Janu; 17, 2008, referral letter, the FBI Inspection 
Division specifically stated that learned of the disclosure in the week of 
January 7, 2008. The referral included the disclosed infonnation and supporting documents and 
recordings acquired by the FBI Chicago Division. 

Investiaative Process 

The 010 investigation included: 

• Interview of 
• A review of recorded telephone conversations between 
• A review ACS user activity 
• A review CHS file regarding CHS#2 
• A review of the FBI CHS Policy Manual 
• A voluntary interview and. sworn statement 
• An interview of ••••••• 
• An interview of 

Background 

According to the FBI Chicago Division's referral dated January 17, 2008, CHS#1 is an imnate at IRCC 
and is handled by the FBI and A TF Chicago Divisions. CHS#l bas been an instrumental source in the 

development of a joint FBI and ATF investig:tJ.~·0~n:55~ 
... ~. is both the substantive £a&C agent for and the handling agent of CHS#l. 
During the week of January 7, 2008, CHSNI advised that another inmate housed at IRCC, 
later identified as CHS#2, made an inquiry to CHS#1 regarding specific statements CHS#l made to his 
handling agents at the FBI and ATF. ~#l, CHS#2 presented CHS#l with a written list 
of names that are subjects of FBI case ___ . 

Subsequent investigation by the FBI Chicago Division revealed that during the month of December 
2007, _ accessed the Automated Case Support system for case and reviewed 
serials 7 and 9. The FBI Chicago Division obtained copies of tape-recorded telephone conversations 
between and CHS#2 from the IRCC. A review of those conversations revealed 
••• ft'rnV1n~ infonnational content from serials 7 and 9 of case to CHS#2. At 

U.s. Departmut of Jude.. 
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one point in a conversationt appeared to read virtually an entire FD·302 verbatim. That 
particular FD-302 contained information obtained from CHS#l, and_ identified the information 
as originating from a source. 

Berore the FBI Chicago Division obtained the telephone recordings from IRCC, the conversations were 
reviewed by IRCC authorities who shared this intormation with The IRCC authorities stated. 
it was clear someone claiming to be an FBI employee accessed computerized infonnation and disclosed 
this intormation to CHS#2. The possible unauthorized disclosure of information was reported. to the 
United States Attorney"s Office. NoTthe:m District of Illinois, and the ATF Chicago Field Division. 

FBI Chicago Division Concerns 

FBI and the handling agmt of CRS#l, told 
the 010 that she was concerned the case would be compromised due to the disclosure of sensitive 
information by and CHS#2. advised that her case bad sealed. indicbnents and arrest 
wmants pending and that she was particularly concerned that CHS#2 presented CRS#l with specific 
names of the main targets of the case. told the OIG she was not aware of any wort-related 
reason _ was accessing this case in ACS. expressed concerns to the 010 that _ 
may have downplayed. CHS#2's prior aiminal acts and not documented those admissions by CHSIn, 
and that j may have provided substantive case information. to CHSIn regarding other FBI 
investigations. stated there is no indication that FBI case had been 
compromised due to disclosure of the FBI case information to '-LA..~rr,." 

During a subsequent interview with the 010. advised that she had submitted a request on 
April 20, 2007, for this case to be restricted in ACS. The 010 leamed that although the main case was 
restricted in ACS effective April 24, 2007, the Sub A file, containing serials 7 and 9. was not restricted 
until September 5, 2008. 

Review or_Recorded Telephone ConversatioDs With CHS#2 

A review of all telephone conversations between _ and CHS;n by the 010 identified case content 
in the time period of December 11,2007, through December 27.2007. (It should be noted that because 
CHSIn is an inmate at IRCC. all of his telephone conversations are monitored. by nlinois Department or 
Corrections (IDOC) staff.) During some of these conversations, _ provided CHSIn with case 
infonnation, stemmlng directly from FO-302s (serials 7 and 9) and relating to FBI case _ 
••• At one point in a conversation, read almost an entire FD·302 (serial 1) verbatim to 
CHSIn over a monitored telephone line. In doing so~ __ revealed ~ CHS#2 that this intormalion 
was obtained from a protected sou:rce. _ alsOreid"Parts or serial 9 verbatim; however. be 
paraphrased other information contained in this report. Overall, provided. CRS#2 with almost 
aU of the inlormation contained in two FD·302s (serials 7 and 9) during these telepbone conversations. 
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At one point in a conversation, ••• acknowledged that he was providing classified information to 
CHS#2 from an FBI computer. 

Review of _ ACS User Activity 

Review of ACS use showed_ accessed infonnation on FBI on 
December 11, December 12, and December 17, 2007. _ did not conduct any direct searches on 
FBI case However. that particular FBI case number was returned through different 
searches conducted on an individual's name that CHS#2 provided him over the telephone. 

appeared to view the documents returned through his searches only briefly. On December 12. 
2007, printed out one FO-302 (serial 9) relating to the FBI investigation. 

_ ExplanadoD for the Disclosure 

According to since approximately May 2005, he had been handling CHSII2, who was a very 
retiable and inslIUmental source to the FBI and other law enforcement entities. Durin&: the 2 112 years 
CHS#2 was open with the FBI. he was responsible for muUiple statistical accomplishments. 

j descn'bed receiving case-related information from CHS#2. Beginning in November 2007 
(when was appointed Acting Supervisor for his squad) and in December 2007. spoke 
with CHS#2 via telephone aDd received information that the Outlaws Motorcycle Club had moved into a 
safe house located in the northeast section of Kankakee, illinois, an area within territorial 
jurisdiction. CHS#2 revealed this safe house was being used by the Outlaws Motorcycle Club as a 
staging area to store firebombs. CHS#2 had gathered information that a number of Outlaws members 
were moving to this safe house until the spring 2008, when they planned. on attackjng the Hell's Angels 
Motorcycle Club in Chicago, Dlinois. 

_ said he was anxious to leam any additional infonnation related to the proposed attack on the 
Hel)'s Angels Motorcycle Club. During a telephone conversation in December 2007. CHS#2 advised. 

_ that could have acquired the 
firebomb that caused a fire at a restaurant in the Cbicago area. In order to corroborate this information, 
_ immediately accessed the ACS database, which indicated that _ ••••• _ • 
•••••••••• During subsequent telephone conversations with CHS#2, 
from two FD·302s, which referred to 
•••••••• said he read infOnnation reports to CHS#2 in an attempt to 
facilitate recal1 of further information related to the potential upcoming attack on the Hell's Angels 
Motorcycle Club in sprins 2008. _ believed that CHS#2 needed as much infonnation as possible 
to better assist the FBI in identi~embers of the Outlaws who could be planning this upcoming 
violent attack. _ genended an Intelligence Information Report regarding this alleged potential 
attack on the HeWs Angels. 
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_ provided the information he received from CHS#2 to his supervisor and documented it in an 
PD-I023 (Reporting Document). j said he was not aware that providing CHS#2 with this case 
information was violating any FBI policy. did not cheek the status of the case and assumed it 
was a closed investigation. When read the infonnation from the FD·302s to CHS#2. he did not 
mention it was related to any specific investigation. did not intentionally access this particular 
Chicago Ca&ei rather, he located the FD-302s while searching for names provided by CHS##2 in order to 
corroborate the information CHS##2 provided him . 

••• denied disclosing substantive case information to CHS#2 or anyone else regarding any other 
FBI investigations. _ stated he would never intentionally compromise any law enforcement 
investigation. stated he did not downplay felonies committed by CHS##2 and documented all 
pertinent infonnation from CHS##2 appropriately in the CHS file. 

_ commented about the CHS Policy ManuaL. Section 1.9 guidance. The section'reads. "(0) An 
FBI SA should not convey any sensitive investigative infonnation to a CHS (for example" information 
relating to electronic sUIVeil1ance, search warrants, or the identity of other actual or potential subjects or 
CHSs). other than what is necessary and appropriate for operational reasons." stated he 
believed reading information from the PO-302s to CHS##2 was n.ecessary and appropriate in order to 
enable CHS#2 to gather more infonnation related to the upcoming attack on the Hell's Angels. • •• 
stated his only intention was to prevent this violent act. 

ASAC Support 

................ FBI Springfield Division. bas been 
line supervisor since October 2004. During an interview with the OIG, _ stated the 
Acting Supervisor of Squad 3 in the Champaign RA from November 2007 through Much 2008. _".stated that he was aware was working with CHS#2, and he knew CHS#2 bad multiple 
statistical accomplisbments and had provided law enforcement with reliable information in the past. 
I reviewed _ Intelligence InfOImation Report regarding the attack on the 
HelJ's Angels by the Outlaws. advised that he was not aware of disclosure of FBI 
case information to CHS#2 until it was brought to his attention by the FBI Inspection Division . 

••• advised that it is the handling agent's responsibility to determine what infonnation is 
appropriate to provide to a CHS in order to gather information. _ believes that 2 only 
intention in disclosing case information to CHS#2 was to prevent a potential attack by gathering more 
information. 
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••• stated that an agent may independently determine an operational need. to disclose case 
infonnation to a CHS, without necessarily having to consult with a supervisor. felt that ••• 
possessed the knowledge and experience necessary to make that determination independently. 

was not aware of any FBI policy that prohibits reading an unclassified FD-302 verbatim to a 
CHS or mandates verifying the status of a case prior to disclosing case infonnation. advised 
that if a case is particularly sensitive. the case agent should request either the case itself or selected 
serials be restricted in ACS. 

_ stated that, in his opinion and to the extent he is aware of the facts in this case, 2 did not 
violate CHS Policy, Section 1.9, or any other FBI policy. However. acknowledged that in 
retrospect, disclosure of FBI case information to CHS#2 should have been handled more 
cautiously. He stated that should have allowed himself more time to evaluate the information 
that was shared with the CHS, to include the status of the case. 

SSRA Interpretation of DiKlosure Polley 

-::-::-=:::-!:::-:--:-:~:::=~~~immediate ~ since March 2008, was not supervisor or in the Champaign RA at the time of __ disclosure but did 
comment on FBI CHS Policy. Section 1.9. During III interview with the OIG, _stated she became 
aware that _ was under investigation, but she had very limited knowledge of the details of the 
allegations. At the request of the OIG. _ reviewed FBI CHS Policy, Section 1.9. _ stated that 
based on the policy and her experience, the handling agent should decide what is necessary and 
appropriate for operational reasons. 

_ stated she is not aware of any FBI policy that prohibits an agent from reading an FD-302 verbatim 
to a CHS. _ stated that, in general, the origin of any information provided to a CHS should be 
concealed and the recipient of the infonnation should be given only what is necessary. However, only 
the individual agent providing the infomlation knows all the facts and circumstances necessary to make 
that determination. 

_ stated she is not aware of any FBI ~ that mandates verifying the status of a case prior to 
providing case information to a CRS. _ stated that a particularly sensitive case should bo 
appropriately marked so the agent reviewing a document would be aware of any special circumstances. 

OIG Findings 

The OIG investigation detem:rined that did not violate the FBI Confidential Human Source 
Policy Manual, Section 1.9, which probibits conveying sensitive investigative infonnation to a CHS 
other than what is necessary and appropriate for operational reasons. The OIG established there was an 
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operational need for j to disclose FBI case information to CHS#2. _ received intelligence 
from CHS#2 regarding an impending attack on the Hell's Angels Motorcycle Club by the Outlaws 
Motorcycle Club, and he generated an Intelligence Information Report in order to sbare this information 
with other FBI offices. According to CHS#2 had demonstrated a strong 
knowledge of motorcycle gangs in DJinois, had beon responsible for multiple statistical 
accomplisbments, and had been. a reliable source for the FBI and other law enforcement entities. The 
intelligence regarding this impending attack presented an operational need for j to disclose FBI 
case information to CHS#2 to better assist the FBI in identifying members of the Outlaws who could be 
planning this violent attack. 

The 010 fOWld that j should have exercised greater caution while dealing with CHS#2. 
accessed FBI case before checking to see if it was an open investigation. 
acknowledged in a telephone conversation with CBS#2 that he was providing "classified'· information to 
CHS#2 from an FBI computer. j read portions of the FD-302s to CHS#2 verbatim instead of 
paraphrasing the case infonnation. relayed the case information to CHS#2 over a telephone line 
monitored and recorded by IRCC staff. acknowledged that should have allowed 
himself more time to evaluate the information that was to be shared with the CHS. to include the status 
of the case. It should be noted that although FBI case was restricted in ACS at the 
time _ accessed it. the Sub A file containing serials 7 and 9 was not restricted until September S, 
2008. Therefore. had access to those serials and was not alerted to the sensitive circumstances 
surrounding the Chicago Division investigation. 

Despite concerns, there is no evidence that _downplayed any felonies committed by 
CRS#2; _ appropriately documented CHS#2's admissions related to felonies he committed in the 
CRS file. also appropriately documented information he received from CHS#2 during 
telephone conversations in the CHS file. gene:r:ated an Intelligence Information Report 
regarding the information received from CHS#2 on the impending attack against the Hell's Angels 
Motorcycle Club. Although ex.pressed concern that _may bave improperly disclosed 
information regarding other FBI investigations, no evidence was developed that disclosed any 
substantive case information to CHS#2 or anyone else regarding additional FBI investigations. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review and 
appropriate action. 
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SYNOPSIS 
This investigation was initiated based on information n:ceived from the FBI Intemallnvestigations Section, 
Inspection Division that in West Palm Beach. Florida. is 
closely associattd with an unknown FBI agent assigned to the Palm Beach Resident Agency. The FBI received 
the intonnation on December 2007 from a cooperating source (CS). with proven :reliability. documented 
under FBI CS According to the CSt was involved in an FBI criminal 
investigation involving The CS reported that 
__ .laundered S50,000 for _ through business. The CS said that I told him 
the unidentified FBI agent disclosed to under investigation and warned to 
avoid According to the CSt also told him that _amended his tax return, as a result of the 
disclosure. to include the S50.000 he had laundered through business. The CS said that according to 
••• the unidentified FBI agent worked for 7 "on the side" in IUl unspecified capacity, and that the 
agent would be anending the grand opening of new Provident Jewelers store in Iupi~r. Florida, on 
December 6, '1JYJ7. told the CS that he had been subpoenaed by a law enforcement agency for 
documents and the unidentified FBI agent had spoken to the FBI case agent on behalf. 

The Office of Inspector General (010) interviewed the CS with agents from the FBI. The CS confinncd the 
information provided in the predicating material was accurate. The CS added that the disclosure by the 
unidentified FBI agent to occurred approxima~ly 8 months prior to _ turning himself in to 
authorities for tax evasion. The CS explained the unidentified FBI agent worked security for _ewelry 
shows; had a conversation with via the telephone prior to the grand opening of the Provident Jewelry 
store in Jupi~. Florida; was involved with the arrest of members of a Colombian jewelry theft ring; and would 
likely be at the Pebruary 2008 jewelry show at the Palm Beach Convention Center. The CS said ••• 
described the unidentified FBI agent as a "seasoned agent" who _ has known for "awhile." 
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Based on information provided by the FBI MMliinvestigation case agent. in conjunction with 
information provided by the 010 identified as the liu.ly person _.1 was referring to when discussing the unidentified FBI agent with the CS. infonned the oro 
that _ had worked on ~ case and was involved in security work far _ noted, 
however, that never tried to influence him in any way regarding was interviewed and 
acknowledged working security for jewelry and antique shows for the Palm Beach Show Group. owned by _ 

for several years. He also acknowledged that prior to working 
he was aware of criminal investigations 

involving however, denied advising to avoid because was under 
investigation or disclosing any sensitive law enforcement information to 

declined to take a polygraph examination concerning his denial that he advised to stay away 
from or provided with any law enforcement information as alluded to by to the FBI 
CS. The oro did not interview out of concern that the CS's identity would be disclosed. 
Consequently. this investigation did not develop sufficient evidence to either COIJOborate or refute the allegation 
that had warned to avoid_ because _ was under investigation by the FBI or that he 
tried to influence the investigation of in any way. Based on the investigatioDt however, the oro did 
find that exhibited poor judgment and exposed hi.m.&eIf to a conflict of interest by continuing to work for 

while being associated with an FBI investigation into criminal activity involving ••• 

Deputy Chief of the Criminal Division. from the U.S. Attorney's Office in the Southern 
District of Florida, declined prosecution due to the lack of evidence pertaining to the alleged disclosure of law 
enforcement sensitive information. 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review and appropriate 
action. 
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DETAILS OF INVESTIGATION 

Predication 

This investigation was initiated based on information received the FBI Internal Investigations Section, 
Inspection Division West Palm Beach, ROOda. is 
closely associated with an unknown FBI agent assigned to the Palm Beach Resident Agency. The FBI received 
the information from a veteran cooperating source (CS). with proven reliability, documented under FBI CS 
number AccOtding to the CSt was implicated in an FBI criminal investigation 
involving J The CS reported that laundered 
$50,000 for _ through _ewelry business. The CS said told him that the unidentified 
FBI agent disclosed to that _ was under investigation and warned _to avoid •• 
According to the CSt told him that _ amended his tax return, as a result of the disclosure, to 
include the $50,000 he had hidden through business. The CS stated that said the FBI agent 
worked for "on the side" in an unspecified capacity, and that paid the unidentified agent in 
the past for work perfonned. told the CS he bad been subpoenaed by a law enforcement agency for 
docwnents and the unidentified FBI agent has spoken to the FBI case agent on behalf. 

Investigative Process 

The 010 investigation consisted of the following: 

• interview of FBI.IIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIII~~~~ 
• interview of 
• interview of 
• interview of FBI ••••••••••••• 

Dlsc10snre of Sensitive Law Enforcement Information 

R,'otuJlulaip b,IW"1& the CS aM ••• 

The CS was interviewed by the 010 and FBI and confirmed the infonnation provided in the predicating 
infonnanon was acCW1ltc. He added that he met approximately 10 years ago through the jewelry trade. 
The CS said he and _ became friends and that trusted him. According to the CS, he read a news 
article that detailed allegations about being involved with lUding $.50,000 through one of 
___ jewelry stores. The CS said during ODe meeting, told him that an unidentified FBI agent 
warned him to avoid _ approximately 8 months prior to • ' turning himself into authorities. According 
to the CS, said the unidentified FBI agent worked security "on the side" for jewelry shows. 
The CS said described the unidentified agent as a "seasoned agent" who has known for 
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"awhile." The CS said old him that hired the unidentified FBI agent to perfonn security at a 
jewelry show partly because the unidentified FBI agent worked a jewelry theft ring involving Colombians and 
made an arrest prior to a jewelry show (unknown timeframe). According to the CS, mentioned he was 
under investigation by the FBI and the Internal Revenue Service (IRS), and records were subpoenaed 
in approximately June of 2007. The CS said was served with additional subpoenas during October of 
2fXJ7. The CS provided the OIG with cell phone number and indicated that had a telephone 
conversation with the unidentified FBI agent during the week of November 26, 2007. 

Unidentified FBI A,mt I_ntiji6d 116_ 
The OIG interviewed told the 010 that 

is also a jeweler who has known one of the three owners of 
the Palm Beach Jewelry Show, for several years. told he provided security at djfferent times for 
jewelry shows through his employer, the Palm Beach County Sheriff's Office (PBSO). stated_._ 
father was close friends with as well. According to told him he was aware of 
possible unethical business practices used by tated that 7 told him that _ was 
possibly invol ved in a jewelry pawn scam that was taking place in West Palm Beach, Florida. 

_one of the business owners of the Palm Beach Jewelry Show, along with told the OIG 
he has known 10 years and that worked for the PBSO. said in 2004 he was 
looking for someone to head his security for the Palm Beach Antique and Jewelry show and hired_ 

stated that he and 7 ' are stockholders of the Palm Beach Show Group. He said _ ... 
was a sheriff's deputy because of role as head of security at the jewelry shows . 

•• l1li. believed had work security for a party or show for him sometime around the end 
of 2007 and again in the beginning of 2008, but was not involved in that process. 

During an interview, conflmled to the OIG he is also a jeweler and was hired by 
partner, _, to work security at jewelry shows beginning in 2004. He said he met through 
7 ' both of whom are co-sponsors of the annual Jewelry and Antique Show in West Palm Beach. 
According to • he has known of for years through his close friendship with •••• 
_said he was telephonically contacted by around December 2007 and asked to work security for 
the grand opening of new store. Provident Jewelers, located in Jupiter, Plorida. whicb he did .••• 
said he spoke with 7 'via the telephone or handheld radio during the course of the jewelry show to ensure 
the security of the show. said be was paid by for the security work he performed He could 
not recall if stated that he wanted to hire based on his of a recent arrest of 
individuals involved in a Colombian jewelry theft ring that was handled by stated he was 
involved with the arrest of members of a Colombian theft ring around April 2007. He denied he ever socialized 
with said he has worked security for the Palm Beach Jewehy Shows which are held over the 
President·s holiday weekend. He also worked security at the Palm Beach Jewelry, Art and Antique Show 
which was held in February 2008. 

Based on the foregoing, the 010 identified as the likely person ••• was referring to when 
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discussing the unidentified FBI agent with the CS . 

••• 11Jvol'~lMnt ill tIu _11J,utiglllio1J 

_ was interviewed concerning the_ public coInlption investigation that resulted in a 
l()..month sentence for tax evasion. 1be FBI first developed information regarding _ during the 
investigation 0 as the undercover agent in the 
investigation of _ 

_ said once the _ investigation became public knowledge. a newspaper article appeared on Sune 29, 
2006. that mentioned a state grand jury probe to investigation. According to _ 
the article mentioned property saJes involving _ turned himself in to the 
FBI On July 7. 2006, and confessed, among other things. to his involvement in attempting to hide the $50,000 in 
•••• business to avoid paying income taxes. 

with the FBI on July 7, 2006. _ said he learned 
from that he insttucted _ to p~ back taxes. said the FBI had not actively 
investigated_ until July 7, 2006, when _ first met with the FBI. stated he believed that 

SUI1tenClen~ to the FBI due to pressure he felt from the news articles and not because someone had told 
was under investigation. 7 explained it was during the initial meeting on July 7.2006. that 

COIllfessed to tax evasion and agreed. to cooperate with the FBI. He was willing to cooperate in the 
investigation of but he did not want _to be charged or investigated for his involvement 
with tu evasion. 

_ said he and _ met again on October 24, 2006. ~tated at one point during the meeting with :E:.-was brought in to discuss issues regarding narcotics and the nightclubs in West Palm Beach. 
explained was not part of any discussion that took place at the initial meeting concerning 
tax evasion case. Several days before the meeting, said he provided with background 

information concerning confession. said he followed leads in the nvestigation that 
caused him to serve a subpoena on 7 For business documents. 7 stated be may have told I ~=:. 
about being served with a subpoena but could not specifically recall because the purpose of I 
presence at the meeting with _ was to detennine what infonnation _ had about local narcotics 
trafficking. 

colTObcrated the infonnation provided by said he was introduced to after _ 
cooperating with the FBI in 2006. said he met with _ at request to detennine 

whethu _ could provide information regarding West Palm Beach storefront owners. According to ••• 
he believed was involved in drug smuggling or child pornography based on previous investigations he 
worked in which had periphual involvement. said that it was after _ confessed to the FBI 
that _ learned laundered $50,000 throuBh business. Provident Jewelers. 

When interviewed by the OIG, _ denied that_ told him that ~as under investigation. _ 
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said news articles had been published that exposed his credit card debt and the fact that he maintained a real 
estate license while holding a position as a city commissioner. Feeling pressured by newspaper articles 
accusing him of illicit activity as well as the rwIlOIS that all local public offICials were under investigation for 
public corruption. said he sought advice from his attorney who suggested he swrender to the FBl 
'=~S81:' d he turned himself in to the FBI during: June or July of 2006 and confessed to hiding $50,000 through 
• jewelry business in order to avoid paying taxes . 

•• did say that around the same time he confessed to the FBI, ~mmented to him. uI shouldn't be 
doing: business with you ... and I shouldn't be around you." _said he did not ask what he meant 
by the comments . 

•• said he and_ were friends and had other ongoing: investment ventures. believed _ 
was b:ying to create distance from him, but never indicated his reasons for doing so. Thereafter, 
_ said he never discussed with how he helped launder money through jewelry 
store, and continued to maintain regular contact stated he did not want 
-:::~ii= admitted to the FBI that he was evading his taxes when he laundered the money 
tI jewelry store . 

••••••••••••••• stated that declined to submit to a poJygraph examination 
concerning infonnation he provided to the 010. Additionally, aid he could not validate whether or 
not he advised _ to amend his tax return and tum himself in to the PRI due to the attorney-client privilege. 
Court records revealed _ amended his 2004 tax. return. including: the laundered $50,000. 

said during his investigation, he worked with stated he was introduced to 
•• as an undercover agent who wanted infonnation on some storefront businesses in the local 

area.. _ said that he made one or two consensual monitored teJephone calls for but nothing came 
to fruition . 

••• EmplDYlUIIt with ••• 

the owner of the Palm Beach Show Group, said he has known for 10 years. According to 
_had been running the security for the Palm Beach Jewelry Shows since 2004. Wbile he 

suspected _II1II perfonned some security worle for did not know if ~orked for 
any other jewelers, nor had ever provided F " contact information to anyone, including 
••• '1 for the purpose of conducting security work. 

_ said it was well known among the law enforcement community that and other local sheriff's 
deputies worked security for the jewelry shows. said no one from within the FBI Palm Beach Resident 
Agency. including contacted him in order to put in a "good word" for ••• 

told the ola he, along with other deputies from the PBSO. worked security at the local i~,,.J", 
explained that for the last several years he had been hired by 
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partnCl', to work: security for the jewelry and antique shows which were co-sponsored by said 
his contact occurred primarily with However, said that elephonica1ly contacted 
him in December of 2001 to work security for new jewelry store, Provident Jewelers located in 
Jupiter, Florida. said he and other deputics worked. that event, and paid him for the security 
work performed at the Jupiter store opening. said he also worked security for the Palm Beach Jewelry 
Show in February 2008 . 

••• denied ever disclosing sensitive law enforcement information to or anyone else. said 
he never had a discussion with about _ or about work as a law enforcement officer. He 
said 7 never asked for infonnation or assistance relating to any invcstigation . 

•• said after _ tumed himself into the FBI in 2006 ; could not recall in which month), he found 
out that _ had laundered money through jewelry store.' dmitted that sometime after June 
2006. and before February 2008. he became aware that another agency was conducting an invcstigation or 
inquiry involving but was not sure if the investigation or inquiry involving was criminal or 
civil. said he was not authorized to comment about how he knew of the invcstigation or inquiry 
involving 7 although the 010 was aware from other sources that the IRS was conducting an 
investigation . 

••• explained that he worked security for _ at the grand opening of store, Provident 
Jewelers in December 2001, and the Palm Beach Jewelry, Art and Antique Show in February 2008. __ 
said _contacted him directly for his services and was his point of contact for the grand opening of the 
Provident Jewelry store. According to sometime in 2006, he read a news article concerning local 
public corruption that mentioned the Palm Beach Jewelry. Art and Antique Show. After reading the article, 
__ said he immediately telephoned and said that he perfonned security work for 7 who is 
one of the partne:ra of the Palm Beach Jewelry Group. During a follow-up interview with 
added that told him there was no conflict and not to be concerned with working for _or the Palm 
Beach Show Group because was not a target of the FBI investigation. 

During his initial interview, said _ told him he worked for However, did not 
mention that he told there was no conflict with _working for because was not a 
target of an FBI investigation. _ said during a follow-up interview that he received a telephone call from 
••• after read an article in the newspaper that mentioned the Palm Beach Jewelry Art. and Antique 
Show. According to he told; not to be concerned about worlcing for _ because IF .... 
understanding from the u.s. Attorney's Office was that_ was not a target of the investigation or going 
to become a target of the investigation. 

__ told the 010 he could not recall if he informed anyone at the FBI or PBSO prior to working security at 
the grand opening of Provident Jewelers in December 2007. believed he notified either a colleague or a 
supervisor and informed them that he would be working security at the Palm Beach Jewelry, Art and Antique 
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Show in February 2008. said other than the time he told _ that he worked for the Palm Beach 
Jewelry. Art and Antique Show in 2006, he could not recall if he had other conversations with _ about the 
same subject matter. _ said he asked to notify him if was ever charged with a crime, at 
which time _ would terminate his work agreement with Samuels. 

Initially, agreed to talee a polygraph examination with the undentandinS that the parameters of the 
examination would be limited to whether or not he leaked sensiti ve law enforcement information to __ • 
••• however, subsequently declined to take the polygraph examination concerning the alleged leak of 
information. 

The 010 did not interview 
compromised.. 

DecUnation of Criminal Prosecution 

of concern that the identity of the FBI's CS would be 

Deputy Chief of the Criminal Division, from the U.S. Attorney's Office in the Southern 
District of Florida. declined prosecution due to the lack of evidence pertaining to the alleged disclosure of law 
enforcement sensitive information. 

OIG Flndlnp: 

The 010 investigation detennined that is the likely unidentified FBI agent referred to by _ 
••• n the reported conversation between the CS and ~ause of own admissions that: 

• He has known since 2004. 
• He staned working security for the Palm Beach Show Oroup owned partly by _ in 2004. 
• He worked security at the grand opening of Provident Jewelers store in Jupiter, Florida in 

December 2001. 
• He was telephonically contacted b) few days prior to the opening of Provident Jewelers in 

December 2001. 
• He was involved with the arrest of members of a Colombian jewelry theft ring around Apri121X17. 
• He worked security during the February 2008 Palm Beach Jewelry, Art and Antique Show held at that 

Palm Beach Convention Center . 

••• acknowledged that prior to working security for in December 2001 and in February 2008, he 
was aware of criminal investigations involving He, however. denied advising to 

was under investigation or disclosing any sensitive law enforcement information to 



_declined to take a polygraph examination concerning his denials that he advised to stay away 
from or provided with any law enforcement information as all~ to by 0 the FBI 
CS. The DIG did not interview out of concern that the CS·s identity would be disclosed. 
Consequently, this investigation did not develop sufficient evidence to either corroborate or refute the allegation 
that had warned to avoid _because _ was under investigation by the FBI or that he 
tried to influence the investigation of in any way. Based on the investigation, however. the OIG did 
find that exhibited poor judgment and exposed himself to a conflict of interest by continuing to work for 
_ while being associated with an FBI investigation into criminal activity involving _ 

Deputy Chief of the Criminal Division. from the U.S. Attorney's Office in the Southern 
District of Florida. declined prosecution due to the lack: of evidence pertaining to the alleged disclosure of law 
enforcement sensitive infonnation. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to FBI for its review and appropriate 
action. 
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SYNOPSIS 

nus investigation was initiated when:::~;~!~~~~:~:;~~:~iiii=;'. Department of Education Office of Inspector General (ED OIG). reported that 
possessed an ED OIG-301 Fonn (Memorandum oflntcrview) (MOl) pertaining to her client 
Superintendent of the Laredo (Texas) Independent School District (USD). the subject of a joint ED OIG and 
Federal Bureau of Investigation (FBI) public corruption bribery investigation, is represented by j a fonner 
Southern District of Texas (Laredo), Assistant U.S. Attorney. learned of this unauthorized MOl disclosure 
after ED OIG Special Agent reported a potential breach of policy regarding personal identifiable 
information (Pll), based upon _ possessing this document. 

• told the Office of the Inspector General (OIG) that she and were case 
agents jointly investigating _ for public corruption and that the disclosed MOr related to their case. During a 
November 20, 2007. telephone conversation between recapped for _ an informal luncheon 
meeting she had with When verbally described for _ a document shown. to her by •••• 
••• description caused _ to believe the described document was an MOl she wrote that possib ly contained PIl 
Ouring the course of their joint inveltigation •• had composed and provided copies of approximately 12 MOls to 
_ concluded her OIG interview by stating she did not believe _ would provide _ with ED OlG 
MOYs. 

During her initial OrG interview on December 11, 2007, _~ed the following information concerning the 
FBI investigation and the MOl that was reportedly prepared by_ 

DATE November 3,2008 
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• On November 16, 2001, at the request of and other agents joined Southern District of 
Assistant U.S. Attorney for a luncheon meeting in Laredo. 

• infonned the group that she represented ••• 
• asked and _ responded that she was investigating ined to the 010 that _iii knew she was under FBI investigation, and _ hoped to gain ) 

As the meeting group dispersed_met privately with _to discuss a possible FBI "Ica.k" and showed 
her a redacted document, the text of which recognized as "October 17,2006, MOl, detailing_ 
interview of mUltiple Texas Education Agency members. 

_ examined the five-page MOl and determined that all PIT-related infonnation was redacted. A sixth page, 
possibly a cover page, was blank except and the telephone number clmowledged 
that these two notations were her handwriting. explained that she nol!!!!!L.. writes her name and telephone 
contact information on pieces of paper rather than providing business cards. _had no infonnation as to how 
_ acquired this MOL 

2 told the OIa tha~ was aware of being investigated by the FBI. For her client's benefit, ~ 
had arranged the November 16, 2007, luncheon ''to plead innocence" and offer assistance ~ 
other public corruption investigations. _ acknowledged receiving from" the redacted MOr and 
showing it to While declining to provide more details to the also offered the 010 ••• 
assistance, provided the FBI did not pursue bribery charges against would not allow an 010 
interview of_. 

I!~!~~e~v;en:tual~ ly recused herself, and her law partner attorney represented _ during an OIG 
Interview. told the OIa that around April 2007, Internal Auditor was removed from her 
office, reassigned to another LISD position, and ultimately released by the LISD. Subsequently, LISn Human 
Resources Director provided a copy of the MOl and told he found it in ••• 
former LISn office. provided a copy of" covered, five-page MOl in question, and an oro review 
detennined: 

• Page one, which appears to be an infonnal facsimile .co.v.er.,.is.b.l.anJc except for two handwritten notations, 
•••• ' and cellular telephone number, 

• All MOl pages, including the cover, ue numbered, "1" through "6," with each number handwritten and 
circled in the upper right comer of each page. 

• The facsimile machine sender infonnation printed on the MOl indicates it was transmitted from the Laredo 
FBI Resident Agency, (956) 717-6465, on December 7, 2006. 

• When compared with _ original MOl, all PTI was redacted on this MOr copy. 

In his interview with the OIG, said that around AprillMay 2001 when _was removed from her position 
and reassigned, he obtained her office keys, changed her office door locks, and discovered the MOl a ~w weeks later. 
While searching fonner office, found a multipage document with "FBI" on it, and he recalled it 
summarized an interview of Texas Education Agency employees. _ made a copy, returned the original to the 
file, and provided the copy to •• 
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On September 23, 2008, when the OIG re-interviewed_ she identified the MOl and, in an affidavit statement, 
acknowledged that _ assisted her investigation o~ After reviewing the redacted MOl that 2 found 
in office, recognized the text as a portion of the MOl that .provided her around October 2006 . 
.. denied providing this redacted MOl to _but acknowledged the and the .. : cellular 
telephone number recorded on page one, the facsimile cover, as her infonnation and handwriting. 

In ber 010 interview,_n:ported that during nvestiption, she frequently met with~o provide 
insight into LISD operations. _did not remember showing or providing her documents related to _iii. investigation. After reviewing" redacted MOl that found in her office, _ bad no 
recollection of seeing it before but recognized her handwritten notes on the document. 

During her 010 follow·up interview on October 3, 2008, concluded that she faxed a redacted version of_ 
MOl to -. and she provided the OIG an affidavit acknowledging same. said she did not remember 
providing_ the MOl and, during aU OlG interviews, had provided truthful and candid information. 

However, between the time of~ber 23 and October 3, 2008. interviews, ~ewed her personal and 
professional records as we)) 85_ Laredo travel schedule in an effort to recall her activities on December 7. 2006, 
which is the same date the MOl was faxed to _ Based upon this review. could not rule out ruins the 
MOl to also retrieved a "clean" copy of~ MOl from the FBI case file and determined it contained 
FBI Laredo Supervisory Senior Resident Agent handwritten initials and the date, December 8, 
2006. reponed that normally documents prior to their placement in the FBI case file; thus, 
she likely possessed the MOl on December 7, 2006. Based upon the fact that recognized her handwriting on 
the fax cover sheet and that_was a cooperating witness, _ speculated that she provided _the MOl for 
review so that _ could better assist the FBI with the _ investigation. 

The OIG has com.pleted its investigation and is providing this report to the Department of Education and to the FBI 
for its review. 
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SYNOPSIS 
This investigation wu predicated on an allegation that Special Agent may have released to 
•••••••••• information about the status of a Federal Bureau oflnvestigation (FBI) 
investigation regarding developer allegedly gave that infonnation to his fonner co-
worker. • who then gave it to her nei§hbor, intended to use that 
infoIUlation to discredit her husband, ., during their divorce proceeding. 

The OffiCe of the Inspector General (OIG) investigation learned that in 2007, had reported to M&1 
Bank Security Director information he had regarding alleged. fraudulent banking 
activities. Based. on the information that provided conducted an internal M&I Bank 
investigation. _ provided FBI Special Agent with initial information and 
periodieally updated on the status of her M8d In August 2007, without __ _ 
knowledge or consent, wonned a divorce court that should not be permitted to testify as 
a character witness for explained that he was helping and the FBI 
conduct a criminal investigation of that concerned;' , fraudulent banking activitie8. At that 
time, the FBI had not opened an investigation regarding _.1 described. a telephone call from M&.l Bank erDJ!>]O),eeI __ ._ in which _ explained to_ 
that she was neighbor. had. infonned _of motion to the 
divorce court and asked _ to do a background of eported1y said she 
previously worked for_ and that they both knew • whom _mentioned, was an FBI 
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agent. ~ asked if_was investigating •••••• responded that there was no investigation of 

According to said she intended to had lied in his 
motion to the court. described a telephone call from _in which _f she was 
investigating responded that she could not confirm nor deny that an investigation was taking 
place. ~rovided Nith telephone number. _ also described a telephone 
conversation with in which she informed that she was investigating and his 
illegal banking activities. explained to that she had briefed_ regarding the _ 
investigation and that_ should contac~ ifhe had any questions . 

••• then told _ some of Aires's information. _ said: 

• was going through a divorce, and intended to call as a character 
witness. 

• _infoImed the divorce court that was the subject of an FBI investigation and that, 
~U'UJ.U be excluded from for 

• spoke with _ about to court. 
• _ was a mortgage lender at M&I Bank., and she previously worked for _ 
• _ told about assisting by conducting a background check on _ 
• _knew_ 
• _ knew that there was no FBI investigation of_ 

~d she was led to believe that_ had conducted so~fthe FBI ~base system 
arurtha't he then determined that there was no FBI investigation of ~ had explained the above 
infonnation as if each event were dependent on the proceeding event? . had linked each event in a 
sequence and, by doing so, presented it as if informed_ about the status of the investigation and 
that _ then told _ 

Based on presentation,_ notified her supervisor, ~~:~=~-:::~:::~ of 
the possible disclosure of informiiio'ii'lTom the FBI database system. According to in presenting the 
sequence of events, did not tell l1li the following: 

• actually told "that there was no FBI~n. 
• _spoke with _ and that_ gave her __ name and telephone number. 
• _spoke with and she told him that he should contact. _ if he had any questions. 

From database reviews and interview statements, the OIG fOWld no evidence that released any 
infonnation regarding the status of an FBI investigation. 5 said that this matter was a misunderstanding 
based on the way that presented her infonnation. advised that had_ explained in full 
detail the events as described irrunediately above, _ would not have reported the matter as a potential 
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misconduct issue. Had _ been fully infonned. she would have learned that_ and not _ 
told _that there was no FBI investigation. 

This matter was referred to the United States Attorney's Office, District of Arizona, which declined criminal 
prosecutive interest because this investigation found that no violation of criminal law had occurred. 

During an administrative interview with the OIG._ explained that" told him that 
had hired. _ to investigat for alleged child abuse. ;aid he was Wl8WU'e 

Bank investigation of until infonned ~fthe matter. that he never 
accessed or conducted any queries to determine the status of the FBrs interest in the 

said he did not make an unauthorized release of any FBI infonnation. 

The OIG has completed its investigation and is referring this report to the FBI for its review. 

Pap] 
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SYNOPSIS 

This investiga.tion was initiated based on infonnation from defendant that on 
several occasions be observed two drug traffickers. lNU (last na.me 
unknown), receive telephone calls from an lU1idcntified female FBI employee. The unidentified female FBI 
employee allegedly advises LNU Dbout upcoming raids and whether an individual is the 
target of an FBI investigation. further stated that approximately August 2007, he was present 
when the unidentified female FBI employee telephoned LNU and said the FBI was 
investigating _ LNU who conducts his narcotics business at a local tire shop. Memphis FBI verified they 
are conducting an investigation involving.ll local tire shop and the target of the investigation is _ LNU. 
Additionally. described the female FBI employee as non-Hispanic with a possible part-time job 
in the Millington, Tennessee area. Records maintained by the FBI indicate at least one FBI female employee • 
•••• Iii ••••••••• and has authorization to work: outside employment . 

•••••. was interviewed several times: twice by the Shelby COlU1ty Sheriff's Office and twice by the 
Office of the Inspector General. Initially. he stated that he was affiliated with the Zeta Mexican Mafia Drug 
Cartel along with LNU. _ LNU told lhat he received information from a 
female FBI employee regarding investigations by the FBI and that the female FBI employee lives in Millington. 
Tennessee. _ told . he was shown a list by the female FB [ employee that contained 130 
names of individuals who were gomglo be arrested by lhc fBl _shared the infonnation with an individual 
known to worked at a local tire shop and when 

_ shared the information with him fled the area. 

DATE September 3,2008 

DATE 
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In his ~econd interview with the 010 and Shelby County Sheriff'~ Office. recanted statements 
he made during hill previous interviews. ~aid it was not" LNU. who 
told him about the female FBI employee. . said that he was NCared to tell the truth about 
•••• because of affiliation with the Mexican drug organization. _ said he did not 
have any contact information for and refused to provide an affidavit about the infonnation he 
supplied . 

••••••••••••• ~~ ... were both interviewed and denied receiving sensitive law 
enforcement infonnation from a female FB [employee. They both denied having any knowledge of a female 
FBI employee who provided sen.~itive law enforcement infonnation to anyone. 

was interviewed and stated no list existed, that he was aware of, during 
his drug investigation in the Memphis area that contained 130 names of drug traffickers. _ believed his 
investigation targeted approximately 60 individuals. He stated erroneous information was contained in the 
predicating material that was attributed to stated did not say the 
unidentified female FBI employee had outside employment. _said he spoke with his supervisor, ••• 
••• about complaint. During their conversations, the two spoke of J who they were 
aware held a part-time' believed the information regarding _ part-time employment was 
provided to the who erroneously attributed the infonnation in the 
predicating material to ...... . 

was interviewed and stated that he had conversations with 
_about the information received from believed the information concerning the 
unidentified female FBI employee who lived in Millington and had part-time employment outside of the FBI 
originated from either said either he or _conveyed the 
information to _ 

_ was contacted regarding the predicating material used to initiate the investigation. He stated that he was 
unable to identify who provided the descriptor "part-time" in relation to the allegation that an unidentified FBI 
emp]oyee leaked sensitive Jaw enforcement information to unauthorized individuals . 

.............. ~~~~ was interviewed by Shelby County Sheriff's 
stated he just returned from Mexico after fleeing 

Memphis, Tennessee in July 2001. During that time, •••• said he was informed by his cousin,_ 
••• that the police were looking for him after _ saw the police tow away _ vehicle .••• 

he needed "to south" and that if he needed money it would be provided to him . 
••••••••••• aid he had no knowledge of anyone leaking information at the 

FBI and refused to be interviewed by the 010. 

The son of were identified as possible witnesses 
and were interviewed by the 010. stated they were told by an individual known to 
them as hat a female who obtain~iduals was also able to obtain sensitive 
law enforcement information. told ____ that the unidentified female told him 
about a pending arrest in the local Memphis area. both said they had no knowledge of 

.,..2 
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the idemity of the female. _ said •••• Ireal name is_and he now resides in Durango. 
Mexico. 

_ LNU was not identified. Attempts to locate him were discontinued admitted he lied 
when he said it was _LNU who provided him with the infonnation about the unidentified female FB[ 
employee. 

The Enterprise Security Operation Center (ESOC) conducted record check.~ relating to Automated 
Cose Support s)'!'tem activity logs, Unet account, and BlackBerry phone call logs. No infonnation was obtained 
that would substantiate the allegation. The ESOC results confinned_ knowledge of pending FBI 
arrests of local drug traffickers in July 2007 and of the investigation targeting had 
authorized access to that infonnation due to her position as an FBI Account Technician. No infonnation was 
revealed thaI contacted _ or any other known local drug trafficker. 

The ESOC report identified FB( as having a home address in Millington, 
Tennessee, and revealed thot she was awlVC of the arrest of _as a result of her position with the FBI. 
The ESOC report noted nothing of interest was recovered from the record checks involving _ As part of 
her duties. _ worked a.~set forfeiture matter5 involving J No infonnation was revealed that _ 
contacted or any other known local drug traffICker. 

Telephone Toll analysis was conducted for ••.•. No information was obtained that would substantiate the 
allegation. 

• •••••••••• were interviewed. by 
the 010 because they were identifIed by FBI record checks as the only two female FBI employees having 
resided in Millington. Both admitted to previously living in Millington approximately S yean ago but denied 
providing sensitive law enforcement information to any unauthorized individuals. 

The investigation did not substantiate dIe allegation for the following reasons: 

• admitted to initially lying about the information he provided. 
• lnfonnation provided by during his subsequent interviews could not be corroborated. 
• Record checks and toll analysis did not produce information to substantiate the allegation. 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review. 

Pap] 
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SYNOPSIS 
This investigation was based on infonnation the Office of the Inspector General (OIG) received from the 
Federal Bureau of Investigation (FBD concerning the compromise of a Title III wiretap by a Drug 
Enforcement Administration (DEA) confidential source (eS) after the es's DEA handling agent had been 
infonned of the ongoing Title m. On October 12,2007, the FBI San Francisco Division reported that a 
subject. later identified as DEA e~and a subject referred to as 
identified as DBA Special Agent ____ were intercepted in telephone calls to 
the target of an FBI drug investigation. The CS had been intercepted in conversations with ••• several 
times in late September 2007 and was intercepted in a conversation with ~n October 2, 
2007. 

___ was told on October 3, 2007, by FBI 
of the existence of the Title m. that his call to liS __ 

been intercepted and that the Title III should be kept secret from CS90-0SS364. According to the FBI, 
on October 10,2007, the es was intercepted infonning in coded language that his cellular phone was 
being monitored and discontinued using his cellular telephone that day. 

p ; , lold the OIG that he was working with CS-90-0SS364 and had gotten telephone number 
from the es. He stated that he called at the es's suggestion to learn "street"' ephedrine prices for an 
upcoming DEA initiative. said that after learning of the intercept, he contacted either or both DEA 
special agents about the es's ability as an infonnant. He denied 
ever telling the CS about the existence of the Title m. 

DATI January 12,2009 

PREPARED BY SPECIAL AGENT 

DATE January 12,2009 
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The OIG Jearned from that ~d controlled the CS "for many 
years." said contacted another DEA Spee~ent (whose name he could not recall) 
to learn about the CS's involvement with He said that _ had "in so many words" admitted to 

to telling the CS that law enforcement was aware of the CS's involvement in criminal activity. 

In an 010 interview, the CS stated that clearly had indicated that telephone conversations with 
__ 'W'_ being monitored by law enforcement. (According to the CS, told the CS, "Your phone 

is tucked-up.") The CS said that _ comment prompted the CS to call and advise him not to 
use his telephone because it was bema monitored by law enforcement. The CS said he did not think ••• 
intended to compromise the Title m, but to warn the CS to avoid crimina] activity. 

The OIG administered a polygraph examination to the CS regarding ••• alleged. statement. The 
polygraph indicated that the CS was truthful. 

When interviewed by the 010. said the CS told him to discontinue using his telephone because it was 
being monitored bllaw enforcement. According to_ the CS told him the infonnation came from the 
CS's boss, whom knew to be a law enforcement official. 

In his 010 interview, denied intentionally telling the CS that his phone calls to were being 
monitored. He also denied telling _ that he infonned the CS of Jaw enforcement's knowledge of the 
CS's criminal activity. However, j did admit to contacting the CS after learning of the interception 
and that the CS was involved in ongoing criminal activity. told the 010 he limited his discussion 
with the CS to drug-related activities and said his questioning of the CS possibly caused the CS to deduce the 
existence of the Title m. _ declined to undergo an 010 polygraph examination. 

Bued upon the interviews of the CS, and _ the review of Title m transcripts; 
and the CS polygraph examination. the 010 concluded that j used poor judgment when be 
communicated with the CS after learning the CS wu intercepted by an FBI Title ill being involved in 
criminal activity. In addition, the 010 found that informed the CS of the wiretap. either intentionally 
or otherwise, resulting in the discontinued use of the monitored phone. We also concluded that 
not candid with the 010 in his interviews. 

The U.S. Attorney's Office, Northern District of Cali fomi a, declined prosecution ottl •• in this matter in 
lieu of administrative remedies. 

The OIG has completed. its investigation an~ is providing this report to the OEA for its review and 
appropriate action. 

Pale Number: 2 
Case Number: 2008000336 
Date: January 12, 2009 
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DETAILS OF INVESTIGATION 

Predication 

This investigation was based on information of a Title m wiretap compromise report received by the 010 
from the FBI on October 15,2001. On October 12, 2001, the FBI San Francisco Division reported to FBI 
Inspection Division that a DEA infonnant, eS-90-055364. had been intercepted informinl ••••• 
the target of an FBI Title III of the existence of the Title Ill, seven days after the es's DBA handling agent 

was infonned of the Title ill and told to keep its existence 9CCU!t 
from the CS. The FBI that was informed of the Title IIII on October 2001. by FBI 

and that on 
October 10,2001, the CS was intercepted informinl that law enforcement was monitoring __ _ 
phone. discontinued using his monitored telephone that day. 

Investigative Process 

This OIG investisation consisted of a document review of cellular telephone reeords~ internal DEA and FBI 
electronic communications, including e-mail; and Title III transcripts, as well as interviews ofDEA and FBI 
employees and civilians with knowledge of these allegations; 

FBI StI" Frocuco Dlvlslo" E".ploJ¥~ 

DEA S." Frocisco Dipulo" Employee 

DEA ImJH!.rhll COUll" DlslrJd OJJiCtt Employttu 

DEA 1"lIrl%. RniM"t ODlctt Employtttt 

llIvolvttd Civil"'", 

Pace Number: 3 
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The Title m IDtereept 

According to in September 2007, the FBI San Francisco 
Division obtained a federal court authorization for a Title m interception of narcotics trafficker ••• 

cellular telephone. The Title ill disclosed several late September 2007 telephone conversations 
betwee. and CS-90-0SS364 and an October 3,2007, intercepted call from an individual identifying 
himself as " discussing ephedrine prices with . dentified himself to as a DEA 
employee and a friend oCthe CS (C8-90-05S364). _notified San Francisco DBA Group Supervisor 
_ of this intercept. 

_____ 1 both told the 010 that based upon the intercepted telephone conversation., they believed _was a DBA Special Agent debriefing a confidential SO'UJU. _said he was concerned ••• 
investigative initiative could jeopardize the FBI's claimed justification for obtaining the court-approved Title 
III - that all investigative leads were exhausted. Using DEA's Narcotics and Dangerous Drugs Information 
System, learned that the intercepted telephone number for CS-90-055364 was associated with the 
DBA Imperial County District Office. 

Although unsure of the specific cou.rse of events because of a lack oCwritten notes, said 
they jointly telephoned Imperial County District Office Special Agent n October 3, 
2007. informed them that the intercepted telephone number belonged to DBA CS-90-055364. 

then contacted the DEA Headquarters Confidential SOW'CC coordinator who informed _ that one 
of the CS'S handlers was DEA Special Agent who was assigned to the DBA Ju.arez 
Resident Office. 

stated. that together, they then telephoned on October 3, 2007. and learned from 
him that the CS had recommended that contact _ to obtain infonnation on ephedrine prices 
for a DEA Special Operations initiative. told the 010 that they informed that he 
and the CS were separately intercepted by the FBI Title In during their 
individual telephone conversations both said they instructed _not to 
inform the CS about the existence of the Title III because of the likelihood the CS was involved in criminal 
activity. 

An 010 review oCthe FBlts Title ill transcripts showed that on October 10,2007, the CS telephoned ••• 
and was intercepted informing _ that "The walls have ears," _informed the 010 that subsequent 
to this call, immediately stopped utilizing his monitored telephones. 

The CS Learns of the Intercept 

During his 010 interview, _acknowledged that P , bad told him that he was intercepted by the 
Title III while speaking with stated that he contacted after the CS had referred 
him to .ecause had knowledge of ephedrine prices. said he was gathering 
infonnation on the street prices of ephedrine for an anticipated DEA Special Operations Division initiative 

Pile Number: 4 
Case Number; 2008000336 
Date: January 12,2009 
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known as "Operation Illusion." stated that after learning he was intercepted, he discussed the 
matter with his immediate supervisor, who infonned _ •• 
that es was a150 being utilized by the DEA Imperial County District Office. Following his 
meeting with said he sent either an e-mail to determine who 
controlled the es, if the es was capable of producing quality cases, and if the es was productive. • •• 
did not believe that either told him the es had been intercepted by the Title m. He also 
denied discussing the Title m intercept of the es with either ••••••• 

told the OIG during his interview that be did not recall receiving a telephone eaJl from _ or 
about the es being intercepted by a Title m. said that in October 2007, he believed he 

received an e-mail from a DBA Special Agent, whose name he could not recall, infonning him that the 
telephone number was queried through the Narcotics and Dangerous Drugs fnfonnation System. 
said when he responded bye-mail to that person, he included as a recipient, since he 
was the es's previous controlling agent for many years. 

Aeearding to around that same time, told him he was planning to contaet the unnamed 
DBA Special Agent to learn more about the es's involvement with_ 7 told the 010 that he 
strongly counseled_ not to contact the agent and not to become involved in the Title m investigation. 
Nonetheless, he said _contacted the unnamed DBA agent and later told ofleaming from the 
agent that the es was intercepted over the Title m while coordinating a narcotics shipment. said 
•• Ii also told him that he contacted the es and infonned the es that, "in so many words, law 
enforcement" was aware the es was involved in criminal activity and be should knock it off. 

Co"jII'~" 0/ t"~ Colt.JIMlttilJl SolU'C~'~ ColtfllCt wltll _ 

The DEA Office of Professional Responsibility reviewed the es's Confidential Source File and reported to 
the 010 that since 1990, the time the es was registered as a source, to the present, the es had always been 
considered credible and reliable. Aeearding to DEA OPR., during October 2007 the es was co-controlled by 
Agents as well as ••••••• 

When interviewed by the OIG, the es confmnecl receiving a telephone can from 2 in October 2007. 
According to the es, j asked questions about possible involvement in iller .. activities and whether 
the es was "doing anything wrong with ephedrine up North." The es said asked. for the name of the 
eSts controlling DEA agent, and the es told him the agent's name was "_." j then told the es 
that be knew the es was not lying and that, "Your phone is fucked-up!" The es told the 010 that from this 
telephone conversation with he was able to determine that either the es's or telephone 
was being monitored by "law enforcement. .. The es said that based upon that conversation with ••• 
the es told to discontinue using his cellular telephone. (The FBI reported. that on October 10, 2007, 
the es and informed hi~ "The walls have ears," and 7 immediately discontinued using 
his cellular telephone.) 

The es agreed to undergo a polygraph examination regarding the reported content of the telephone 
conversation with Following an OIG polygraph examination, the examiner expressed the opinion 
that the CS was truthful concerning that telephone conversation. 

Pep Number: S 
Ca. Number: 2008000336 
Oat&: January 12.2009 
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Conjirmlliioll b, 

In a sworn 0[0 affidavit, continned that the es told him that "law enforcement" was 
monitoring his telephone and that he should discontinue its usc. said that the es told him that the 
es' 5 "boss," whom understood to be a law enforcement official, had said that ~Iephone 
was being intercepted. 

_.!JIll1t~ni4!W 

During the 010'5 compelled interview of _on April 15, the 010 with a copy 
of two DBA e-mail messages telating to his contact with about the es. •• 
produced this e-mail in an attempt to recall who told him the es was inte:reepted on the FBI Title m. 
i1-12 also used this e-mail to help him remember which DEA agent he later spoke with when and 
the unknown agent decided to contact the es to "poke around" to determine if the es was involved in any 
other DEA investigations. 

One message dated October 4, 2007 from copied to and one dated 
October S, 2007, from to In the October 4 message, directs 
___ to forward e-mails about the es to him and monns that the es has told him be is 
working a case with . He also tells he should try to put the San Francisco people 
involved in the wire that intercepted the es in touch with In the October 5 message, ...... 
acknowledges receiving October 4 message and requests them to call him about the es. (The 010 
was unable to recover any other e-mails between these subjects for the time period in question.) 

_ then provided the 010 with his account of how he leamed the es was intercepted by an FBI Title III 
while discussing ephedrine and coordinating a narcotics shipm.ent wi~ During the April IS, 2008 
interview, _ said that he thought it was who was the agent who informed him about the es 
being intercepted on the Title m and asked him to contact the es and "poke around." said that at 
that _ request, he contacted the es and asked, "Are you doing anything, anything at all?" even 
though months earlier, according to the es had told him about working an ephedrine investigation 
out ofDEA Headquarters. zr denied asking the es ifhe was CCdoing anything wrong up north with 
ephedrine," and be denied telling the es, "Your phone is tucked-up'" He also denied telling that 
he told the es that law enforcement knew the es was involved in criminal activity. j said he tbought 
he simply told that the es was involved in criminal activity, resulting in telling him not 
to get involved in the es's activities. 

On April 22, 2008, telephoned the 010 to state that he wanted to correct his April 15, 2008 
statement 5 then stated that was not the agent who informed him of the es's FBI intercept. 
but it was a San Francisco DEA agent involved in the wire whose name he could not recall. The 010 found 
this claim to be in con:flict with who upon re-interview, affirmed that he was the only San Francisco 
DEA agent involved with the FBI Title III and _did not contact him. 

initially said he would agree to take an 010 polygraph examination but suggested that the CS be 
On August 11,2008, after being told the es passed an 010 polygraph examination, 

declined the test 
Pace Number: 6 
Ca. Number: 2008000336 
Date: January 12.2009 
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OIG Findings 

Based upon the interviews of the involved DBA personnel. the CS, and affidavit~ the review of 
Title III transcripts; and the CS's polygraph examination. the 010 concluded that 3 used poor 
judgment by communicating with the CS after learning the CS was intcl'cepted by an FBI Title m and 
involved in criminal activity. In addition the 010 concluded that _ either intentionally Or otherwise 
infonned the CS to the fact that his conversations with were being monitored. This resulted in 
_ termination of the telephone being monitored by the FBI. We reached these conclusions based 
upon j conflicting statements, the statements of and the other DBA personnel involved. 
the CS statement bolstered by his polygraph examination, and. the review of Title m transcripts. Based on 
this evidence, we also concluded. that ~ not candid when questioned by the oro. 

Declination of Prosecution 

The results of this investigation were discussed with the U.S. Attorney"s Office. Northern District of 
California, and prosecution was declined in lieu of administrative remedy. 

The 010 has completed its investigation and providing Uris report to the DBA for its review and appropriate 
action. 

Pa,1: Number: 7 
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SYNOPSIS 
This investigation was initiated based upon agent misconduct allegations received from 
a California inmate incarcerated for state weapons and narcotics violations. 

CLOSED 

NO 

The Bureau of Alcohol, Tobacco, Firearms, and Explosives (ATF) reported that during an 
October 3, 2001, proffer session with the San Diego County District Attorney's Office, 

Drug Enforcement Administration, and A TF.:~~a1~le!Sed~tha:t:hc:h~ad:a:a~on~SO:in:g:perso::nal::: relationship of 11 years with A TF Special Agent 
••••••••••••• said that in 2004, ?' visited the home 

when approximately 2 tons of marijuana were concealed in the garage. said that while_ 
did not observe the marijuana, the scent from the larage was evident. Also, according to in 
April 2005, while he was a federal fugitive, helped him elude law enforcement authorities by 
providing law enforcement sensitive infonnation to who WOUld, in tum, inform 2 
_ further: alleged that _ knew he was a convicted felon in possession of a firearm yet failed 
to take any action against him. 

During his Office of the Inspector General (OIG) interview, tated that & had fabricated 
the allegations made against him. _said that he and 2 bad met on only one occasion, had no 
ongoing personal relationship and that he never provided with any type of assistance or law 
enforcement infonnation. _ did admit to queryjna 2 ' name on ATF's N-Force database on 
one occasion prior to 2 becoming a fugitive.. to determine if_ was involved in illegal 
activities. He said the result ofms query was negative so he took no furt.her action. 7' agreed to 
undergo a polygraph examination, the results of which were inconclusive. He declined. a !Ctesl 

, . ., 
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A review of National Crime Information Center data and the Treasury Enforcement Communications 
System indicated that _had not accessed inlonnation or queried _ name. 

During her 010 interview, _ confumed her long standing relationship with 2 as the 
father of her child. She denied, however, any personal involvement in 2 illegal drug activities 
and said that she was unaware of any relationship between _and_ since became an 
ATF agent. 

During his 010 interview, _recanted his claims: that was aware of £ 
illegal drug activities, had known that was a convicted felon in possession of a firearm, and had 
intentionally provided any law enforcement infonnation for use as a fugitive. ~fused 
to undergo a polygraph examination. 

This investigation was discussed with Assistant United States Attn~11'!V for the Central 
to a lack of District of California. i i declined prosecutorial interest in 

sufficient evidence that he engaged in criminal misconduct. 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the A TF for its review and 
appropriate action. 

,.,.1 
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SYNOPSIS 

{Xl NO 

This investigation was initiated following tbe Office oftbe Inspector General's (OIG) receipt ofinfonnation on 
September 19, 2007, regarding unauthorized dissemination of classified information about informants. As 
reported by the Federal Bureau of Investigation (FBI) Inspection Division, a cooperating witness (identity 
protected) alleged tbat an FBI employee named • (initially identified in the predicating FBI electronic 
communication of September 18,2007, a t, oftbe Indianapolis Division, was providing the identities 
of FBI informants and possibly the file folders of FBI infonnants, including their payment and case infonnation, 
to a known criminal named ' The FBI identified Special Agent an FBI 
Indianapolis Division employee, as the investigation subject. 

When the OIG interviewed regarding the allegations involving and information dissemination, 
his statement contradicted that of the cooperating witness. In a sworn statement, denied knowing any 
FBI employees or obtaining the identities or information of any FBI infonnants. currently on disability 
from employment with. a railroad and serving a sentence of home confinement for a drug conviction, claimed to 
have spent much of his time high on drugs. 

In a joint OIG and FBI interview. the cooperating witness said he both had overheard and talked with •• 
about obtaining infolll1ation on people and bad heard n asking, in a telephone conversation, for 
infonnation from someone named The cooperating witness said he overbeard speak of having 
people "cbecked out" and that also had cbecked names for him. In a phone call in the presence of the 
cooperating witness. reportedly provided names to for cbeclcing. Although unable to recall 
whether said worked for the FBI, the cooperating witness told the OIG had said that 10 
Ann worked in the federal building and that appeared to know ber. 

The cooperating witness said be saw informant files if' ••• possession and described them in an OIG 
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interview. According to the cooperating witness, on one occasion, _showed the witness what he believed 
were two FBI informant files and their contents (described to the 010 as having a color outline and photo on a 
white cover with a photo and computer-printed papers insjde). It should be noted that an actual FBI informant 
file has a wbite background with distinctive green "hash" markings around the perimeter. The informant 
number is displayed on the side of the front cover. No photograph is affixed to the outside and would only be 
concealed within a 1 A envelope inside the folder. 

The OIO Jearned that and two other persons in the FBI InOII8mlpoILS 
infonnation. The FBI Indianapolis Division emploYS Special 

:::::::::::::~I~n.ad~di;·u~·oin~ro~==~~~~~~~~ access to the Criminal Infonnant Management System (CIMS) and 
the informant files for the Indianapolis Division. 

The 010 inves~und no evidence to support the allegation against A 
pen register for __ phone number, several consensually monitored telephone calls from the cooperating 
witness ro and reviews of FBI database and phone records did not reveal any contactt lb=eitweeniii~==~ 
and any FBI employee or other person ofinterest. No evidence was developed showing that. 
Ot ever provjded the identities of FBI informants to any unauthorized person. 

The 010 obtained sworn statements from each stating that she never released 
information regarding FBI informants to any unauthori2ed individuals. All three employees volunteered for and 
passed polygraph examinations regarding the unauthorized release of law enforcement information. 

While undergoing her polygraph examination, _ did admit to accessing law enforcement databases for 
personal reasons unrelated to the pmpose oftrus investigation on three occasions approximately 10 years ago, 
twice accessing the National Crime Information Center database and once accessing the Automated Case 
Support (ACS) database. provided a sworn statement on July 30, 2008, detailing her personal queries 
into the National Crime Information Center and ACS databases. I conducted unauthorized searches 
relating to her family: a license pJate number and later an address of boyfriend, for a sister-in-law, and 
information about an uncle's business, for her own curiosity.) _said she reported her unauthorized 
business-reJated search and stated that she had been trained about database restrictions and knew that she had 
vjolated policy by accessing the databases for personal reasons. An analysis of_ computer activity 
confirmed that on February 16, 1999, queried ACS as stated during her polygraph examination and in 
her sworn statement. 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review and appropriate 
action. 
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SYNOPSIS 
On September 19.2007, the Office of the Inspector General (OIG) received information from the B11I"C8U of 
Alcohol, Tobacco. Firearms and Explosives (ATF), concerning misconduct by ATF Special Agent •••• 
_ Houston, Texas. According to the ATF. a Federal Bureau of Investigation (FBI) Houston Field Division 
informant reported that_ disclosed FBI drug investigations to a Houston drug trafficlcing organization. 
including ci . . During our investigation. the FBI informant also 
claimed ~ed cocaine. was assigned to an Organized Crime Drug Enforcement Task: Force of the 
Drug Enforcement Administration (DEA). Houston Division, when these allegations were reported. 

During an DIG interview, the FBI informant said that in 2007, Phan, along with civilian _ used cocaine in a 
Houston nightclub in addition to providing FBI drug investigation information to FBI investigative targets. 
Subsequently. the FBI told the 010 its informant recmted this drug allegation. In an ensuing OIG interview. the 
informant could not identify _from an OIG photographic lineup. The informant had no direct knowledge of 

_ disclosing information but believed _released information based upon social association with 
liiil ••••• The OIG determined the informant had limited contact with _ the informmt met with 
_ once in 2004 and once in 2007. and was unable to engage _in conversations concerning his cocaine 
use and unauthorized disclosure of FBI investigative information. 

The DIG found that _ had no access to FBI investigative information or to DBA and FBI databases. During 
DIG interviews, FBI Drug Squad personnel denied providing_information or knowing of_soliciting 
information about FBI drug investigations. In addition, an OIG review of access to federal law 
enforcement databases disclosed _ had no direct access to DBA and FBI databases and did not query any 
FBI targets using the National Crime Information Center, National Law Enforcement Telecommunications 
System., the Treasury Enforcement Communications System, or A TF databases. 

DATE November 24.2008 SlGNA1tJU 

PREPARED BY SPBCIA.L AGENT 

DATE November 24, 2008 SlGNAn./U 

APPROVED BY SPICIAL AGENT IN CBA.JtCE Wayne D. Beaman 



( , 

The 010 reviewed cellular telephone records to detennine his association with FBI targe!:t:tsii'':II.. 
personal cellular telephone records disclosed no calls between 32 calls between. 
and 13 calls betwCU' A,1F cellular telephone records disclosed no calls between_ 
and An 010 review of. and personal cellular telephone records disclosed no 
calls to ATF cellular telephone, residence., or office, but there were 12 telephone calls and 18 text 
messages between on their respective personal cellular telephones. An 010 requested FBI 
analysis of personal cellular telephone records revealed ' cellular telephone number contacted 
telephone numbers associated with numerous FBI investigations but did not provide sufficient infonnation to 
determine if these contacts were inappropriate. 

The 010 interviewed" and obtained a sworn affidavit in which he denied disclosing law enforcement 
infonnation and using illegal drugs. Additionally, _ denied knowledge of ••••••• 
involvement in criminal activity. _said he knew and explained they arc acquaintances 
with whom he socializes occ.uionally. During this interview;" agreed to provide urine as wen as hair 
follicle specimens for drug testing and agreed to undergo a polyaraph examination. The subsequent urina1ysis 
and hair follicle examination disclosed.~ was not a recent illegal drug user. In an 010 polygraph 
examination. _ denied all allegations, but the OIG determined he was deceptive concerning the disclosure of 
law enforcement infonnation and cocaine use. "declined to take a follow-up 010 polyaraph examination. 

During a second 010 interview and in his affidavit, _wed disclosing law enforcement infonnation to 
•••••• _ explained he socialized infrequently with i used. his relationship with 
them "to meet women." and discussed his ATF employment with. AdditionalJy, _ said he is mends 
with and socializes 'frequently with Houston civilian and further explained that he might have 
discussed past A TF investigations with For example,_ is aware _ monitored court-ordered 
electronic intercepts. 

This investigation did not develop evidence that _ used illegal drugs or disclosed FBI investigative 
information. A urinalysis and hair fbllicle examination indicated_ was not a recent user of illegal drugs. 
Even though the FBI described to the 010 as mid-level, associated drug traffickers who 
mutually aided each other's drug trafficking entaprise, the 010 determined _had no access to FBI 
investigative or informant infonnation and developed no infonnation to indicate _ compromised FBI 
investigations. 

Nonetheless, an 010 polygraph examination determined _was deceptive concerning his disclosure of law 
enforcement information and drug use, and he declined to undergo a follow-up polygraph examination. 

This investigation was presented to the Southern District of Texas, U.S. Attorney's Office, and criminal 
prosecution of_for the disclosure oflaw enforcement information and providing false statements was 
declined due to insufficient evidence. During this investigation. the ATF removed _from the DEA 
Organized Crime Drug Enforcement Task Force and placed him on "administrative "duties." 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the ATF for its review and appropriate 
action. 
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DETAILS OF INVESTIGA nON 

Predication 

On September 19, 2007, the 010 received infonnation from the ATF concerning misconduct by Houston, 
Texas, ATF Special Agent According to the ATF, an FBI Houston Field Division informant 
reported that _used cocaine in addition to disclosing information FBI 
investigations to a Houston drug trafficking organi2:ation, including civilians, and 
_ During the time these allegations were reported._was assigned to a DBA Organized Crime 
Drug Enforcement Task Force operating in Houston. 

Investigative Process 

This investigation consisted of reviewing reJevant A TF. DBA. FBI, and Department of Homeland Security Jaw 
enforcement databases; personal and work telephones and bank records, as well as the telephone records 
ofhis associates; and FBI investigative infonnation and interviewing persons with knowledge of these 
allegations and subject matter. 

RtICt",. and DatllhlBn Rniewed 

The 010 reviewed personal cel1ular as well as his work cellular teJephone records in addition to his bank 
records. Further oro review included personal cellular telephone records. The 010 also 
specificalJy examined access and use of the following law enforcement databases: 

• ATF - &Trace. N-Force and N-Quire systems. 
• DEA - Narcotics and Dangerous Drugs Indexing System. Electronic File Room and Audit System, Case 

Status Subsystem. 
• FBI - Automated Case Support System, National Crime Information Center System, National Law 

Enforcement Telecommunications System. 
• Department of Homeland Security - Treasury Enforcement Communications System. 

Bllltlall. of Ako"ol, Tobacco, FutUll'MS tIIId ExpIOJWu Employeu I,,*,..,iewetl 

FdUOa/ Blllea" of Invuti,lIIion Employeu Interviewed 
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InfotmlIlt 270A-HO-67470-A. FBI Houston Field Division 

IDeeal Drug Use 

On October 11,2007, FBI infonnant270A-H0-67470-A told the 010 that in 2007,_alongwith civilian, 
_ used cocaine inside the restroom aI the Buddha Lounge in Houston. However, on January 14, 2008, 
the FBI told the OIG its infonnant recanted this allegation. 

Diselosore of Law Euforcement lafonnadoD 

According to the FBI, it received.. information in 2007 that an ATF agent identified only as _ 
(subsequently identified as ATF Special .Apnt was providing FBI investigative information 
to FBI drug investigation targets. During July and Au~t 2007. the FBI debriefed its informant; the infonnant 
said was not involved in drug trafficlcing but said _told two FBI targets they were UDder FBI 
investigation and had been for over 13 months. However. it was not until September 17, 2007, that the FBI 
notified A TF about _ 

The 010 contacted. the FBI Public Conuption Squad in September 2007 and leamed that"was not UDder 
FBI investigation and that the Public Conuption Squad would not investigate .. unless he was accepting 
bribes. Next, the OIG contacted the FBI Drug Squad and leamed it received a photograph of" from the 
A TF and was arranging to have the informant view the photograph. On October 3, 2007, the FBI notified the 
OIG that on September 21, 2007, the informant viewed _ photograph but could not identify him. 

The informant viewed an OIG photographic lineup on October 16, 2007, and again, could not identify_. 
Additionally, the informant did not hear _ disclose infonnation about FBI drug but believed 
_ did so, based on association with Houston civilians The 
Houston FBI id to the oro as mid-level drug associates, who generally 
purchase "ecstasy," marijuana, and other drugs from area trafficlcers for intended.. resale to lower-level 
traffickers. 

During this investigation, the FBI told the OIG it obtained a surreptitious recording on February 13, 2008, 
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between the informant and _wherein_ identifies _ as an A TF agent releasing FBI investigative 
infonnation. The FBI provided a transcript of this recording, and the OIG deteunined that _speaks with the 
infonnant about_ and insinuates ~eleased investigative inionnation. However, _does not provide 
specific information he received from_ The transcript also indicates _is concerned about being 
investigated, based upon his nationality. Additionally. the transcript indicates ~estions the infonnant 
about .-drug use, but there is no information in the transcript to indicate --.ses illegal drugs. 

Through coordination with the FBI, interviews of the FBI info:rmant, and a review of FBI investigative 
information, the OIG determined the informant had infrequent encounters and limited contact with ,,(once 
in 2004 and once in 2007). In addition., the informant was unable to engage _in conversations conc:eming 
his unauthorized disclosure of FBI investigative information or cocaine use. The OIG was unable to conduct 
covert operational activity involving~ corroborate the allegations against him. 

To detennine ccess to FBI investigative information., the OIG interviewed FBI Drug Squad personnel 
conducting drug investigations targeting Houston drug trafficking organizations. In addition. the OIG reviewed 

_ access to federal law enforcement databases. including those administered by the A TF, DBA, FBI. and 
the Department of Homeland Security. In OIG interviews, FBI Dmg Squad personnel denied providing_ 
information concerning FBI drug investigations or that _ solicited information concerning investigations. 
No information was developed to indicate _visited the Drug Squad, regularly interacted with any Drug 
Squad members. or had knowledge of FBI drug investigation targets, including the FBI infonnant's identity. 

The OIG also revie~s to and use of federal law enforcement databases and determined _ had 
access to the A TF's E-Trace, N·Force, and N-Quire systems, but these databases do not contain FBI informant 
or investigation infonnation. This review also revealed _ did not have direct access to DBA's Narcotics and 
Dangerous Drugs Indexing System, Electronic File Room, Audit System, Case Status Subsystem. or the FBI's 
Automated Case Support system. Queries of the FBI Automated Case Support system did not reveal 
inappropriate access to FBI Drug Squad investigative records by ~r FBI Drug Squad J)e1"SOD:Del. 
Additionally, _ did not query any FBI drug investigation targets through the National Crime Infonnation 
Center, National Law Enforcement Telecommunications System, or Treasury Enforcement Communications 
System. Moreover. the OIG found that_caused no National Crime Information Center queries to be made. 

To determine association with targets of FBI drug investigations, the OIG reviewed. _ personal and 
A TF issued cellular telephone records. personal cellular telephone records for the period October 2007 
to February 2008 disclosed: 

• No calls betweem 
• 32 calls between 
• 13 calls between 
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~ TF issued cellular telephone recor:ds for the period July 2007 to January 2008, disclosed no calls 
between cellular telephone records were also reviewed by the 010 
and during October 2006 to October 2001; no calls were made fi'on A.TF cellular telephone, 
residence, or office. A review of _ personal cellular telephone records for April 2007 to December 2007 
disclosed no telephone calls to AU cellular telephone, residence. or office but did reveal 12 telephone 
calls and 18 text mesaages between personal cellular telephones. The 010 could not obtain 
these 18 text messages because they were not archived by the telephone service provider. Tn addition, the 010 
detennined the DEA did not issue _ a cellular telephone. No queries were made of A TP or DBA office 
telephones used by_ since those lines are truncated, and connoctions to a specific person could not be 
determined. 

At the OIO's request, the FBI analyzed _ personal cellular telephone records from October 2006 to 
November 2007 to determine if~ad contact with FBI investigation targets. This analysis identified 29,668 
of _ incoming and outgoing telephone calls and revealed cellular telephone number contacted 
telephone numbers associated with numerous FBI investigations. Unfortunately. the FBI's analysis did not 
indicate the nature of these telephonic contacts. Moreover, the analysis did not provide the date, duration, or 
frequency of the telephone caUs or other information necessary to determine if_ contacts were 
inappropriate. 

Denial of AD Allegations 

In his July 1. 2008.010 interview and sworn affidavit, _denied using illegal drugs, including cocaine, 
during his A TF employment or disclosing law enforcement 1n.fonnation without authorization. _ 
acknowledged knowing Houston civilians explaining them as 
acquaintances with whom he socializes occasionally. _ denied knowledge or ••••••• 
involvement in drug trafficking or other criminal activity _ also said he is friends with and socializes 
frequently with Houston civilim _. 

The oro interviewed._ a second time 011 September 4, 2008. to clarify infonnation he previously provided 
on July I, 2008. During this interview._ admitted the following: 

• He might have told_about a $5.2 million seizure or a search warrant execution when _was 
almost bitten by a dog and that he told _about an investigation concerning an Asian gang member 
who shot someone. Prior to these conversations. _was aware _ monitored. electronic intercepts. 
and on occasion, _told _ he had to work "the wire room. tt 

• During 2006, _ introduced him to _ at a Houston nightclub. and through _ he later met _ in 
2007 at a Houston nightclub. 

• He attended high school with _and reestablished contact with him in 2003 after meeting ~t a 
HOUlton nightclub. 

• He socialized infrequently with and used his relationship with them "to meet women." 

During this interview," denied disclosing law enforcement information to 
Pa. Namber: 6 
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he did not remember any conversation with conceming ongoing criminal investigations or law 
enforcement investigative techniques. _explained conversations with _about his ATF employment that 
included discussing televised law enforcement techniques. In addition. _ discussed past ATF investigations 
will including possibly telling _about a $5.2 million sei.zW'e along with relating an occasion when a 
dog almost bit him during the execution of a search warrant. 

_agreed during his July 1. 2008. interview to provide urine and hair follicle specimens to the OIG for drug 
testing. The subsequent urinalysis and hair follicle examination disclosed that during the 90 days prior to the 
exam~did not use illegal drugs. including cocaine, amphetamines. opiates, phencyclidine. or marijulD8. 
Depending on the specific drug test. the OIG noted that a urinalysis detects drug usage for a 2- to 7-d.ay period 
prior to testing. and a follicle examination detects drug usage for a 90-day period prior to testing. 

_also agreed during his July 1.2008 interview, to undergo an OIG polygraph examination, and during the 
subsequent July 2. 2008. examination. ~enied all allegations. However. the polygraph examiner expressed 
the opinion that _ was deceptive when answering relevant questions concerning cocaine use and his 
disclosure of law enforcement sensitive information. ~eclined to take a second OIG polygraph 
examination offered on September 4, 2008. 

IDvestigative FiDdiDgs 

This investigation did not develop evidence to corroborate the allegations that_ used. illegal drop during his 
A TF employment or disclosed FBI investigative information. However. the FBI identified ....... . 
to the OIG as mid-level drug trafficking associates. who generally purchase "ecstasy," marijuana, and other 
drop from area traffickers for intended resale to lower-level traffickers. An. ATF c:lim:ted urinalysis and a hair 
follicle examination requested by the OIG indicated _ was not a recent user of illegal drugs. The OIG 
determined_did not have access to FBI investigative or infonnant infotmation and developed no evidence 
that_compromised an FBI investigation. The OIG also detennined _ knew and socialized with 
individuals involved in FBI drug investigations, but no infonnation was developed to indicate _ knew his 
associates were involved in criminaJ activity. Nonetheless, the OIG detemiined" to be deceptive in an OIG 
~aph examination concerning his personal drug use and disclosure of law enforcement infonnation. and 
_declined to undergo a follow-up polygraph examination. 

Legal Coordination 

The OIG obtained guidance from the Southern District of Texas, U.S. Attorney's Office concerning the effect 
these allegations against_would have on court-ordered electronic intercepts for which he was an affiant. 
Assistant U.S. Attorney said the OIG did not have substantive infonnation regarding._ 
involvement in any illegal activity. and th~ the allegations would not affect court-ordcred electronic intercepts. 
Moreover, there was no requirement for infotming the Assistant U.S. Attorney for the Organized Crime Drug 
Enforcement Task Force of the allegations against _ until substantive information was developed. 

Pille Number: 7 
Cue Namber: 2007·009465 
Date: November 24, 2008 



This investigation was presented to the Southern District of Texas, U.S. Attorney's Office, and on August 22, 
2008, Assistant U.S. Attorney declined criminal prosecution or_regarding the unauthorized 
disclosure of law enforcement infonnation and false statements to the 010 due to insufficient evidence. During 
this investigation, the ATF removed_ from the Organized. Crime Drug Enforcement Taskforce of the DEA 
Houston Division, and subsequent to his July 1,2008, 010 interview, placed ~n "administrative duties." 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the A TF for its review and appropriate 
action. 
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SYNOPSIS 
This investigation was predicated upon receipt of information from the Drug Enforcement Administration 
(DBA). on March 28. 2007, allesing that during tbe course of a DEA investigation. i~rovided to 
DEA agents based in Charlotte, North Carolina, tbat a subject of their investigation, ____ received 
sensitive resbicted law enforcement infonnation from an unknown FBI special agent based in Charlotte. 

During the course of the Office of the Inspector General (DIG) investigation, was indicted in the 
Western District of North Carolina on narcotics and other related charges. Subsequently, greed to 
cooperate with law enforcement and was interviewed by the DIG in the presence of his attorney, Assistant 
Federal Public Defender During tbe interview told the 01G that in the Fall of 2004 
he was introduced to a person by the purported name of I?'; ; wbo alleged that he was a law 
enforcement officer. believed that the name was an alias. was 
introduced to a criminal associate niclcnamed • . told the oro that he 
understands that IS in Mexico and that he has no way of contacting him. 

7 7 S· told the DIG that he met on three occasions in three different locations for the purpose 
of getting an arrest warrant for the arrest of removed. The first meeting was at a shopping center in 
Charlotte, North Carolina. the second meeting took place at a gas station in Houston, Texas. and the last 
meeting took place at house in Charlotte. The infonnation suppJied by _ about the 
location of_ bouse in Charlotte was vague. imprecise. and not detailed enough to locate. Further, 
•••• iibelieved that he may have had i telephone number stored I.' n.hi.· s.c.e.llIP.hone prior to his 
arrest, but that he has since lost the cell phone and has no other way of contacting 
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DEA records indicate that the DEA interviewed who was told 
by about his "FBI" associate. old the DEA that she thought she saw meet his 
FBI associate from a distance and believed he was a middle aged Hispanic male. When pressed by the DEA, 
she stated that she had no additional information. Further. according to DEA records, 

~~~~~~~====~~~~:==~tO~ld the DEA that her about his FBI 
associate. Based on escription, believed he was a bald white male. 

said that _ed him to believe that ~as a law enforcement officer and when me_ he possessed a hat with the letters FBI inscribed across the front and he also 
displayed an official looking identification. ' told that unnamed law enforcement officials 
had issued a wmant for his arrest and that for $5,000 he could have the wmant canceled. later 
paid_ $5,000 for the cancellation of the wmant, but was shortly thereafter arrested. 

At the request of the OIG, the FBI conducted a query of its PersonDel Management System for any FBI 
employee with the exact or similar name of This query met with negative results. The OIG 
also requested that the FBI's Enterprise Security Operations Center conduct a query of the the FBI's Automated 
Case Management System (ACS) for numerous search tenns related to this allegation. The ACS audit provided 
no evidence to support the allegation or link. any FBI employee to Charlotte, North Carolina, and •••• 

During the course of its investigation. the OIG requested an audit of the National Crime Infonnation Center 
(NCIC) database for records related to 0 detennine if any FBI employee conducted any NCIC 
queries on the name~uring the period of time in question. The audit met with negative results. 

In summary, the 010 investigation found no evidence to support that allegation that an unknown FBI employee 
provided restricted sensitive law enforcement information to for cash payments. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the Federal Bureau ofInvestigation for 
its review. 
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SYNOPSIS 
This investigation was initiated based on information that Bureau of Alcob01. Tobacco, Firearms and 
Explosives (ATF) Task Force Officer Noble Duke- disclosed the existence of a Title m wiretap 
investigation conducted by the Drug Enforcement Administration in Indianapolis. Indiana. Duke, an 
Indianapolis Metropolitan Police Department detective, was a 10-year member of the ATF Indianapolis 
Field Office task force. 

The Office of the Inspector General investigation, conducted jointly with the Drug Enforcement 
Administration and Federal Bureau of Investigation. found that Duke divulged the existence of 14 wiretap 
operations to the nephew of a girlfriend, who then informed the subjects of an Organized Crime Drug 
Enforcement Task. Force (OCDETF) investigation. Duke explained that be did not want the girlfriend's 
nephew to get into trouble due to his involvement with the subjects of the OCDETF investigation. As a 
result of Duke's disclosure, many of the subjects fled prior to the execution of search and arrest warrants. 

On March 19, 2008, Duke pleaded guilty to an Information charging him with one count of 18 U.S.C. § 
2511(1 )(e). unauthorized disclosure of wire communication, and subsequently was sentenced to 4 months 
of confinement in a community corrections facility followed by 6 months of home confinement and 36 
months of supervised release. and was ordered to conduct 180 hours of community service and pay a 
$1,000 fine. 

Duke voluntarily left the task force on August 1. 2007. and his deputaliol\ as an ATF Task Force Officer 
was cancelled on November 5,2007. 

DATI August 26. 2008 

PRlPAJl.El) BY SPECIAL AGENT 

DATE AUguM26,2OO8 



The Office of the Inspector General has concluded its lnvestigation, and aU criminal and administrative 
actions are complete. We are providing this report to the ATF and Drug Enforcement Administration for 
information. 
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SYNOPSIS 

This joint investigation witb tbe Federal Bureau of Investigation (FBI) was initiated based upon the FBI's 
receipt of information on March 6,2008, alleging nUsconduct by an FBI supervisory agenL According to an 
FBI confidential hwnan source (CHS) with proven reliability, Puerto Rico businessman •••• IIi. 
__ IS_had described receiving information from the FBI supervisory agent preceding arrest related to the 

"Super Tubo" case. a sensitive public conuption case in San Juan, Puerto Rico. In addition, the CHS reported 
that talked of baving a friendly relationship with the FBI agent's spouse, being the FBI 
agent's best man at his Las Vegas wedding. and paying part of the agent's wedding costs. At the time the CHS 
reported the allegations, was a target of an ongoing FBI public corruption case in San Juan 
with ties to Puerto Rico Oovernor Anibal Acevedo-Vi 11. 

The FBI believed, and the Office of the Inspector General (010) verified, that FBI Special Agent __ ; __ _ 
wbo was the supervisor of San Juan Field Division Public Corruption Squad One between September 2002 and 
August 2006, was the FBI supervisory agent referred to by the CHS. 

The 010 and the FBI interviewed the CHS who stated that in approximately 2003 told the 
CHS he was associated with an FBI agent through a female named The CHS described _ as a 
close friend of According to the _ used to frequent his 
place of. business told the CHS that married to the FBI agent. 
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The CHS stated that prior to the November 2004 elections in Pueno Rico, said the FBI agent 
advised him of every upcoming FBI arrest concerning former cabinet members of the administration of former 
Puerto Rico Governor, Pedro Rosello. According to the CHS, used the information from the 
FBI agent to assist with the successful campaign of former Puerto Rico Governor Anibal Acevedo-Vila in the 
2004 elections. The CHS stated that alened Acevedo-Vila of the upcoming FBI arrests of 
Rosello's former cabinet members. Rosello was Acevedo-Vila's main competition in the 2004 elections. On 
several occasions, the CHS said he was present when received the call advising him of an 
upcoming FBI arrest, including the arrests of Secretary of the State Department of Education Victor Fajardo, 
Rosello's former campaign director Rene Vazquez-Boter. and Secretary General of the New Progressive Party 
Marcos MoreU-Corrada.. The CHS did not know if the FBI agent was initiating the calls to •••••• 
or if the information was filtered through On many of these occasions, the CHS also witnessed when 

immediately called Acevedo-Vila or Ramon Velasco, who was Acevedo-Vila's campaign 
treasurer, to advise them of the upcoming arrests. 

In exchange for the disc[osures, the CHS said paid for a portion of the costs of the FBI 
agent's wedding with_. The CHS believed the FBI agent and _ were married in Las Vegas. Nevada, 
and that paid for hotel room and aiIfare eltpenses in connection with the wedding. The CHS 
also said that whom Ole CHS identified as secretary, handled all Ole 
arrangements concerning the expenses paid in connection with the FBI agent's wedding . 

••••• who was interviewed by the OIG and the FBI. verified that a friendship existed between 
_ and a fema1e who was introduced to her as _ said she worked as 

g secre:z from June 2002 through November 2006, but did not handle any of the travel 
arrangements fOl 2 attendance at wedding. which believed occurred in 
2005. She did not know who handled the travel arrangements or where the wedding took place. She said she 
had no of paying for any expenses related to wedding. She recalled that 

veled to Las Vegas in October or November 2002 with other Empresas Lebron company 
staff to attend the annual convention of the National Association of Convenience Stores. Nonnally, _ 

_ accompanied on these annual trips. but in 2002. she did nOl She recalled coordinating 
the travel and hotel arrangements through Ocean Air. a travel agency in Pueno Nuevo, Puerto Rico. and 
believed that the expenses for all attendees that accompanied were paid with the Emp.resas 
Lebron corporate credit card. She could not recall who accompanied _ on the trip to Las 
Vegas in 2002. said she never met_spouse nor did she ever see a picture of him, know his 
name, nationality, or what he did for a living. 

interviewed and acknowledged his friendship with He 
stated he me.- through whom he had known since approximately 1982 when they were college 
classmates. met _approximately] or 2 years before _married _ 
•••• said he attended the _ wedding, which took place in Las Vegas. Nevada. in November 2002 . 

•••••• denied _ ever alened him to upcoming FBI arrests or disclosed any sensitive infonnation 
related to FBI investigations. However, stated that at a party on July 22, 2004, _advised 
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him that the FBI ~ght arrest someone in the next couple of days. A few days later,_with what ••• 
_assumed to be the assistance of _, disclosed to the identity of an FBI arrestee 
after the arrest took place, but before the identity of the arrestee was released to the public. 
said he heard a that the FBI had arrested a former cabinet member of the Rosello 
Administration. reportedly told that he had also heard the newscast. He asked 

f he knew the identity of the individua1 arrested by the FBI. g ~nded, 
"no," but that he would call his "buddy" to find out. said he was referring to -..hen he 
made the reference to his "buddy." 

he called and asked her if she knew wh.o had been arrested earlier that day. 
lliiiiiiiiiiiiiii responded she did not know but that she would find OUL A sh.ort time later returned the call and 
identified Jose Acevedo-Martinez as the individual arrested. According to ~ld him 
not to share the information with anyone until after the press conference that was scheduled to take place later 
that same morning. _said Acevedo .. Martlnez's identity would be revealed to the public during the press 
conference.. 2 assumed _ obtained the information from _ 

•••••• said that was the only occasion he requested or received FBI investigative information, 
directly or indirectly, from_ also denied anything of value to ••••• 
in exchanre for FBI investigative information. said the only items of value he has provided 

were: (1) a $200 check as a wedding gift, and (2) a baby monitor he gave _ at her baby 
shower ill September 2008. said baby shower took place in Puerto Rico, and that 

_ did not attend it 

On February 6, 2009, Assistant U.S. Attorney , U.S. Attorney's Office, District of Puerto 
Rico, declined criminal prosecution in this matter but indicated willingness to reconsider if further information 
was presented by the OIG that would substantiate the allegation. 

In a compelled interview conducted by the OIG,_acknowledged 1cnOWing~5=:~:2::n:d=ex~p~lam:. :ed 
that they were introduced by _shortly after_ started dating her. He believed that 
had been a college classmate of Mabel's. aid _is a close friend of pouse, 
-~311 _ stated that he has met approximately 9 or 10 times since .th.ey.w.ere first 
introduced in approximately 2001. During all of the meetings, _ was accompanied by 

~:~SI1~'~d::::~~attended his wedding in Las Vegas, Nevada, in November 2002, but he denied 
• paid for any portion of the wedding costs. He also denied that ever gave 
him anything of value in exchange for FBI investigative infonnation. 

_denied he disclosed any FBI investigative information to or anyone else, 
including arrest information with regard to Jose Acevedo .. Martinez. _stated that during the period he 
supervised Public Corruption Squad One at the FBI San Juan Field Division, the standard operating procedure 
was for him to notify the office designated point of contact that the 8.ITeSt had taken place without incident 
Once this contact was made, the FBI would provide the media outlets with a press release containing the 
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identity of the arrestee and the charges in connection with the arrest. _ explained that the period between 
advising his office of the arrest and the disclosure to media outlets was normally short. On most occasions, 
according to" the press release was already out by the time agents rerurned to the office for processing of 
the anestee. 

_ was unable to recall if he had contact with _on the day Acevedo-Martinez was arrested. When asked 
about the possibility that he could have shared the information with _and that she, in turn, passed it on to 
......... said be does not discuss FBI investigative information with individuals that do not 
bave a need. to know, including said the oo1y FBI investigative information he has shared or 
discussed with his spouse, or anyone else without a need to know, has been information the FBI has already 
disclosed to the pu bue . 

.. agreed to voluntarily submit to a polygraph exBlllination concerning the information be provided. The 
OIG administered the examination and the results indicated that _ was not deceptive in his denials when 
asked if he: 

• intentionally provided any FBI investigative information toll •••••••• 
• intentionally provided any FBI investigative information to _ or 
• ever received any proceeds from providing any FBI investigative information. 

The OIG reviewed _ FBI e-mail accounts and access to the FBI's Automated Case Support (ACS) system. 
The review did not disclose any evidence to support the allegations that lIIIdisclosed FBI investigative 
information to 2 
The OIG investigation found insufficient evidence to substantiate the allegations against_ 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review. 
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SYNOPSIS 

This jOint investigalion with the Drug Enfor~nt Administration (DEA) Office of Professional Responsibility 
(OPR) was iniliated based upon information provided by the DEA, Caribbean Field Division, Puerto Rico, 
alleging that 

provided sensitive law enforcement infonnation to \mauthorized individuals. Accotding to the 
DEA. an undercover (UC) officer with the Pueno Rico Police Department (PRPD) alleged that _provided 
sensitive law enforcement infoonation to who were 
under investigation by the FBI. San Juan Divisjon. The DEA provided allegations, which indicated that since 
2003 rumors circulated regardin.g a possible leak of wannation from the DEA case me on the ••••• 
••• Drug Trafficking Organization. According to the DEA, these allegations were supported by multiple 
sources, including an Wldeccover (UC) officer and TFOs that possibly disclosed law 
enforcement inlonnation without authorization. AllegedJy, _ perfonned DEA and criminal history checks 
on the name According to the DEA. was identified as fonner FBI 
Cooperating Witness. Additionally, the name _ was an alias name utilized by DEA target, 
•••••••• Cor travel outside of the Commonwealth of PuertO Rico. 

The Office of the Inspector General (OIG) and DEA OPR interviewed FBI Supervisory Special Agent _. _ 
_ San Juan Division. Pueno Rico, who stated that the FBI did not have a corruption investigation of 
PRPD Officers stared that the investigative leads, including two FBI monitored 
meetings between and the UC officer, were pursued and exhausted during August 1001. During one of 
the FB[ monitored meetings, an undercover was set between the UC Officer, DEA TFO 
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_ LNU, and an Wlidentified female, in an attempt to identify the corrupt DEA TFO. The UC officer did 
not participate in a meeting between LNU, and the unidentified female, due to_ 
LNU's suspicion that surveillance cameras were in the parking lot. FBI SA stated that.". 
and the UC officer did not make any references to a corrupt female DEA TFO during the two FBI monitored 
meetings. FBI SA _ stated that the FBI involvement with the UC officer was only for intelligence 
purposes, in an attempt to initiate an investigation. According to the all leads were pursued and 
exhausted, and as a result, the FBI did not initiate an investigation. 

did not reveal telephonic contact 

During an interview with OIG and DEA OPR, the UC officer gave conflicting accounts of the physical 
description of TFO LNU and her vehicle. Additionally, the UC officer was unable to identify DEA 
TFO_ from a photo lineup as the purported~ that met wi~ 

•••••• was interviewed and stated that_knew him and during former 
employment as a Federal Bureau of Prisons (BOP) Correctional Officer at the Metropolitan Detention Center in 
Ouaynabo, Puerto Rico (MDC). said he was housed in the same unit with at 
the MOe. ly, _ was employed as a paralegal at the Federal Public Defender's Office (FPDO). 

said that_visited h.im at the MDC in furth.erance of her duties as a former paralegal. 

A review of the BOP and FPDO records revealed that ............ .. 
in the same unit at the MOC. Additionally, BOP records did not reflect any visit between and 

3 at the MDC nor was sh.e assigned to his case while sh.e was a paralegal at the FPDO. According to the 
FBI, was deactivated due his inability to provide credible and current information. 

DEA policy directs that all law enforcement database record checks be related to an investigation. Database 
ch.ecks conducted by DEA OPR concluded that the queries perfonned by_were authorized and were 
conducted within the scope of her duties as an IRS. 

TFOs also alleged that a DEA report written by TFO was found on a printer in the DBA 
office. The TFOs ~pressed concern regarding this report because they believed it disclosed the identity of the 
Source of Infonnation (SOl). The 010 reviewed the DEA report and concluded that it did not identify the SOl. 
Th.e OIO found no evidence to support that the report was printed or distributed by _ 

_ who was assigned as a DEA TFO from 2004 through 2008, and _ who entered on duty at the DEA 
on September 18, 2005. were interviewed by the OIG and DEA OPR. Both enied knowing 
PRPD Officers Additionally both denied disclosing sensitive law 
enforcement information to and individuals outside of law enforcement, including DEA target 

_ denied accessing law enforcement databases in order to obtain information 
for the purpose of disclosing it to a DEA target or any unauthorized individuals. 
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Furthermore, the oro condUded multiple interviews ofTFOs to determine how_ received the request to 
conduct a database search of the name for intelligence pmposes. The OTG was unable to 
determine the source of the database request based on conflicting interview accounts by the TFOs. _added 
that she did not remember during her fonner employment at the MDC and the FPDO~ 
however, she indicated that the name did sound familiar. 

initially agreed to submit to a polygrapb examination, but subsequently declined. 

The OIG investigation was unable to develop sufficient evidence to support the allegation that •••••• 
released sensitive law enforcement information to unauthorized individuals. 

The OIG has completed Its investigation and is providing this report to the DEA for its review. 
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SYNOPSIS 

II 

This jO.int Office of the Inspector General (010) and Federal Bureau of Investigation (FBI) investigation was 
initialed upon receipt of Inspection Division information alleging unaulhorized ilCCC:SS ilnd release of law 
enforcement dala. On November :!3, 2007. the FBI Newark Division reponed that FBI Special Agenl _ 

_ assigned to lhe FBI's Red Bank Resident Agency Office, Red Bank, New Jersc)o, may have conducted 
unauthorized searches or the FBI's Automaled CilSC Support (ACS) System and released sensitive law 
enforcement information for purposes not connectc..'Cl to FBI business. The searches aUegedly related to _ 
_ an attorney \\rho is the $ubject of an ongoing FBI moncy launderinw" .. hite cullar crime investigalion. 

Specifically. the FBI repurted lhat during undercover aClivity on January 16,2007, a i"n"ft" •• Gt 

workin~ wilh the FBI Newark Division. made a recorded call to 
Durin~ their con\,crsalion_old the CW thal he would check with his la\\o cnfurCen1Cni ~onl3el 10 see: il'lhe 
CW , .. as Ihe: subject of any ongoing investigations." subsequently contacted the CW ilnd said that he had 
contact~d his I~\\' ~nl"rcl.'lllenl source and \, as t(lld 10 Slay 1.\"'0) from Ihe CWo The FBT disdo~-d thal an FBl 
:\CS audil rcport sh,w,ed (hal \ k,\I.'u FBI J02 reports ~onl.-crninJ:!. Ihe in\csligalion of _ al 

.. tlpn,.\illu,td~ Ill\: same linl\.' <IS tile tdl.'phl\n~ c.\1! tx'I\\C~n_lnd Ille CWo 

rhl.' I, HI ;lls,l (llkg~d it {;Olllll.'ctitlll tx-hH.'I..'1l ~~~~~~~~~:~~~:~~~~~::::~~ rm \~\\ ark Di..isi\1I1. ~',allsl.' \\ hill.- yallll'l'ing inl'lfmati(lIll'llncel'llillg Ihe .. IIC~i.ltiolls .. d"tinl:,l to Ih~ rill 
ItlltHd Ihal u""·",, \CS III <I":CI.''iS rBI ~tC r~porls r~hllill!; III FHlIHIt'lik \!(\I1'upliun in\cslig.miel l1s elf thc 
'C\\af'" I)(llicc l)\.'parlmClll. S\.'\\ark. x\.'\\ .krsl..'Y. Thl.' rm \c\\.,,·l; DhiSi(l1l Slal\!U lh.U_cuuk' "'-: 
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:.t)\kcJ tn I.'l~mlUI:I unaulhuri/.I..'J scarchl.'l'O lJf_tx'C;'IlISI.' hcr husoand, 
cmplu~ l.'d h~ I he ~e\\ ark Pul iee I kpUl'llllenl. \\<IS ~lssod;l1cU \\ i I 
'\SSOd"liul1. 

I 
\ 

a pulkc nnicl.'r 
thl'Uul:!-h Ihc Se\\ark Pulice Bcnc\ulc-nl 

I he 010 anu Fill in\t:sl ~ I..ktcrmincu Ih'll neither c.:ullducled UOf.lulhuri/cu , \l'S 
sC~lrches in rdercncc to _: hu\\c\l..','. lhe OIG and Fill ill\\.'sliy.alion ,Iililinu thm •••••••• 
rmllincl) l..'xccl.'dc\llhcir ~llIlhurizl.'u ACS 'k:eess ror no llnidul husiness purpose and in \ ioblilHl or FBI pulic~. 

In 'In OIG and VI\! inlcf\;ic\\. _pnl\ iucd 1.1 signed. s\wrn al1i\Ju\'it c.\umittiny. Ih.lt ~ cunducted 
unauthuril.cd ACS S\:urchcs of himself, fBI cmplu}ccs. his lor~r cmplo)er (I)rugrc~i\'e Insur.mce). his broth..:r­
in-lay., and otl'k:r individual~. _ said that he: conducted these: searches and vicwed the information uut of 
curiosit) and boredom bUI denied that he was ever asked to conduct the ACS searches or that he disclosed the::: 
results to any unauthorized individual. 

The 010 administered a voluntary polygraph examination tu _ The OIG polygraph examiner concluded 
that _ shO\\cd no Jcception 10 the rdevant 4uestiuns 

When inh.:r'vie\\..:t.i by the OIU and FIJI, _ pro\·idcJ a signed, swum allidu\'it <K.tmiuing that she 
conducted unauthorized ACS searches t)f hcrscll'. her husband, rBI inft)mlants, ,lnd onl!oin~ FBI public 
corruption ill'.'estigations concerning the Newark Police I)(:partmcnt. _ said that she conducted these 
searches nnd \ ie~ed the inH,.,nation out of curiosity but denied that she was C\W asked to conduct the ACS 
searches or that she disclosed the results to an)' unauthoriLed individual. 

The 010 administered a voluntary polygraph examination to ••• The 010 polygraph examiner concluded 
that showed no deception to the rclevant questions. 

The United States Atturney's Office. District ofNt:w Jersey. dcclint.-d prosecution of for 
violating 18 U.S.c. § I 030(A)(2)( B) (fraud and related activity in connection with computers) due to insuflicicnt 
e\ idence to support a federal prosecution. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI lor appropriate action. 
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DETAILS OF Il'iVESTI(;ATION 

Predication 

~nI OIG ilild FBI im I:stigmion \\:\5 initiated upon n .. ~cipt of inrurl11ntion that Fill Spccial/\gt:nt ••• 
_ a~igncd If.) the FBI's Red B~mk R(sid.:nt "gene) Ollice. Ked Htlllk. N.:\\ Jersey. may ha\'C cunducted 
onauthorizl!d scun:hcs t,f the FBI's ,\CS S}stl.:lTI :lnd releusL'fi sensiliv\! lu\\- cnloreement infurmulit)n l'Or purposes 
not connccted to FBI husiness, The searches allegedly relined 10 \\ho is Ihe subjcct or 
an ongoing 1-'13\ m(lney laundc:ring. "'hitt: collar crime in~I:Sli~ution. 

Specifically. the r:UllnsJl','ction Division reponed on November 23. 2007. thut durin" undl'rCO\l'r acti\ il~ 01\ 

January 16.2007. a CW working with the FBI's Newark Division made a recurded call 10 11 

business assuciate: u1 S During their eonvl'fsation .• told the CW thai he would check with his law 
enforcemt.'nl contact 10 see if the CW was the su~icet of an)' ongoing in~cstigations .• subsequently contacted 
the CW and said Ihat he had contacted his law enforcemenl source and was told to stay away from the: CWo The 
FBI disclosed lhall an FBI ACS Dudit reporl discov~rcd thal vi~wcd FBI 302 reports concerning the 
inwstigation of_at approximately lhe same time as the lelcpholl\: call betwecn ~ the CWo 

The FBI also alleg~d 11 connection betw~en •••••••••.•••••••••••••••• 
FB( N(."v.1lrk Divi~ion. because while gathering inlormation concerning the alle&ations relating 10 _ the FBI 
found thai used ACS to access FBI 302 reports relating to fBI Pubtic Corruption investigations of the: 
Newark Police Department. Newark, New Jersey_ The FBI Newark Division stated that could be 
asked to conduct unaulhorized searches of 2 lw..'Cause her 8 police officer 
employed by the Ne\\ark Police Department. was associated with through the Newark Police Benevolent 
Association. 

InYestieatiYe Process 

The OIG in\ csti~al ion consisted of the '()llo\\ing dOl:ulllcnt reO; ie'" and inlervic\\s of th..:se individuals: 

FBI Emp/tlj'f!t!f 

• 
• 
• 
• 
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• H~\ i~\\ \lr rBI "irnml :'~;'ltl~l1l~ !'I'aining Ih~ctlrds and Inl.mml1lOn S~"l.'lIril~ St;,\l\Jurc.Js 
• Rc\ ie\\ uf I)OJ :lIld fBI SI;md,mls UrCnllthu:1 
• R~\'ic\\ llf FI\I \-bnllal or 111\ cSligati\~ Opcr"ti\H1s 

Ruekground 

The initial FBI ~01 repurts rurni:;hc.·d Itl Ihc (Jle \\cn: ~'l1t 10 Ihe FBlln ..... pcl'tiun .UlU Sc~uril~ Dh isiun:; by tlw 
FI~I N~\\",rk I)i\ isiun. 

Alleged Miscolldu(', bJ' 

f'umishet!IO Ihe OIG ant! a slibseqlltmt OIG and FBI interview of FBI 
Ne~ark Divisiun. on January 16.2001. at approximately 10:)5 s.m .. FBI CW 

2700·NK·114582 (hcrcal\cr relcrrt:d 1o as CW). whik working with madl: a recordc.:d call to 
.. _. __ . the subjeci ofan ongoing FBI mur<k.·r inveStigation.) 

During their conwrsation .• hlld lhe CW that hc would check wilh his law c.:nloreenwnt contacts to sec i r the 
CW was Ihe sut'lj~I or any ongoing inVt'stigalions. "SUbSl''1l1t:'ntl) cllnluc:ted the CW .. tnd said that ht.. 
ct)ntactc,:d his law enfllrcement source and \\as told to sta)- I\\ay Ii-om the (·W. 

Aller the tekphonc c:all,_ obtain~d an FllI/\CS l,scr Document Access Rcpon r<:fatin~ to the 
investigution of 2 .' rhe ACS audit report sho .... cd that on January 16.1007. at approximately 10: 15 a.m. 
(purponedly around the same lime as the call between the CW and 2 vicwcJ an FBI )02 report 
relating to a prior FBI surveillance and undercover operation concerning 2 At the lime _ac:"'cssed 
the reports. he was assigned to the Red Bank Resident Agency Office and had no role in the FBI's investigation 

01 2 

AII,ged Mlsco"duct by FBI .............. . 

While gathering inrormation concerning Ihc allegations relating to the FBI reportt.'<I discovering Ihat 
FBI _ Newark Division. u~ed ACS to a~ccss FBI 302 reports relating to 
FBI I'ublic Comlption in\'t!'stiy.ation~ or the Newark Police Department. Newark. New Jersey. According to the 
fBI. wus assigned to a iJllng squad and h",il\(\ otlicial business purpose 10 a,,"t:ss the infol'nu.1tion. 

Automuted C'lse Support S~lstem 

. \CS is t>n ... • t1f SC\ \$.11 Jal~Ib"ISC :'lppli":;'Iliuns resiJing lll1 Ihe t:nr s im cstig.ui\\.· Illuinlhnne .. lIll! is intcnJcd III 
cuutuin illl'urm.uitlll wngin~ Ii'om uncim;sili..:J to S"''':I'1..''1. ;\C$ et)l\lpris,,'s threc sllbs~ sl~ms: :t ,,'''l:>t.· illlt\!xing 

-----.-------------- ----



Thl.' . \CS s~ sh:m "I:\u .. lIll\\ s rBI !l"TSllnnd III IlP~1l and ;Jssign Lasl.'s. SI.'I :lIld ~Issigll klJs. Shl!",,' 1I:.\t dU(lIlll,,'mS 
(rllr c:\;ImrlL'. ill' csti~:lIi, c rq'"lrb ,IUd !1l,,'lllllrallda Ill" illlcn i,,'\\ l. ,\Illi illl.kx. s~"UI.:h. ~\nd I\:tril.', ,,' Ihl.':\'" 
dUl'lIllw.,ts. 

FBI Computer Security Training 

A I'C' ie\.\. llf FBltmining rccun1s nUlcd th.u both cOillpleted the Fill's information scclirit} 
(1IItbs,"1:) training during 2005, 2006, and ~007 Ihrough the FBI Virtual Aeadl,:my. Infosee Iraining rcfe:rs 
cmployet.,s to the spccille FBI policy concerning the appropriate use of ACS and other automated systems. The 
policy ~uidnnce requires that nil searches mllst be conducted fur ollicial business purposes only. 

FBI and Government Standards of Conduct 

MisUSI 0/ Position 

According to Ihe Fill's f\lanual of Investigative Operations and Guidelines (~1I0G), Part 2, Sc:ction 35. prior to 
a user signing onto an FBI s)stem, including At'S, the Ibllowing banner is displayed: 

This FHI s~stcm is for the solc lISC uf authorized user tor ol'ticial business lInly. To protect the 
s~stcm from unauthoriLt!d use and to insure that the system is functioning properly. individuals 
using this computer s)stem are subject to having all of their activities on this s)'stcm monitored 
and recorded by system personnel. Anyone using this system e:><prcssly consenlS to such 
Olonitorin~ and is advised Ihat if such monitoring reveals e\idenee of possible abuse or criminal 
activit). sy:.1cm personnel may provide the: resul1s of such monitoring to the appropriate officials. 

The Standards of Ethical Conduct lor Employees of the E:-<eculivc Branch, contained in part in the Code of 
Fl:deral Rey.ulations (5 C.f.R. § 2635), states that "public service is a public trust" and that: 

• l:mplo),"'Cs shall not usc: public otlice lor private gain 
• t:anplo~'ces shall pro,,",et and cons,"'r\ c Federal property and shull not lise it for other than 

nuthori",'d m:ti,itics 
• I :mpltl~ ~,,'S shall ,,'nd~a\ or to ;a\ooiJ an) "ctiuns ,,'rcatin~ the :lp~;lrancc that thl.') are, iolating 

th..: Ia" llr the dhk.11 :;lanJ .. nJs s,,'t forth in this part 

• . \n "'lUrl'l~ ~',,' shall nllt liS,,' his jllloli..: Ilfl'lcC fur pri' :111.' gilin. . Ill' Jlli' Ih,,' pri' :11,,' gilin Ill' 
I"ricnJs ... llr rcrsons "ilh \\ hom Ih..: ~'mplll~ ~',,' is .. m liat,,'J in :1 "Ilngl" ,,'n1III ,,'Ilt .. I "':lr:lcit~, 
induding .. I'aslllls \\ilh \\Iwill Ih", ~'Illplu~,,'''' has Ill' s,,'I,'ks cml'lll~l1Il.'llI Ilr ou:-;in,,'s:; 

I'·I~ .. 

I)lIle: 



rl,:lalilillS 
• :\1\ Cll\plll~ I..'C sh~,11 Illlt lISI..' \)[ pennil the lI~e Lll' his 00\ emn",,'nt I'osition or tille or ;JIW 

alllh\II'il~ ,l:;soci;llell \\ ith his plIhlic \)flicc in a Illannc:r Ihat is inlenl.k'd tu e\\CI'ce or ill\luc~ 
.lIlvlhl..'r person, illdlldiny. .. slIbnrdin:ue. to pro\ ide Hily bcnclil, lim\llci;,1 ur tltherwise. 10 
himsdf or to J'rkllds. rdillhc:-: m' rcr~ol1s with \\h,ml Ihe ellll)tn~I..'I..' is aIHliatl..'d in ;t 

t1on~tl'I..'mmental c~lpi\cit} 

• .\n cl1lpll.)~I..'c has a dllt~ Itl prutt.'I..'t tlntJ el)llSCr\e uo\"crml'lenl propcl'ty anu sh.dllwt usc slIch 
pm~ .. rty, l)r .. 11m." its usc, ,1.)1' other than umhori/.eu Pll~)seS 

• .. , .m employee shall usc onidal lime in an hUllesl clTort tu [)\:rfl)l'llll)!'Iici.1I ~illtics 

Analysis of Telephone Records and Transcripts 

The 010 and FRI review of telephone rc.'Cords :md transcript .. 'ound infumlluion rl..'garding the timing of C"cnts 
rclated ttl the telephone calls bctwl;,.'Cn the CW and _ nn January I.:!. 2007. llnd January 16, ~OO7. The I\:\'iew 
determint.'<1lhe telephone conversation in which~retercnecd having a contacl in the FBI most likc:ly look 
place on January 16.2007. at )0:14 a,m .. and lastc.'<.I less than 7 minutes, This is Significant because ••• 
condut.:ted the ACS seaRh or at 10: 13 a.m, but ..lid not view any documenls until after 10: 14 a.m. 

The DIG and FBI's investigation Ibund that_ did not have an opportunity to view infonnation from the 
ACS. take notes. and report back to. prior to lhe end of_telephone conversation with th,,' CW on 
January 16. 2001. 

The OIG and FBI inVl!8tigation further dt:tennined that no telephone calls ""ere disco"'crcu betwt:en _ and 
DiOrio at any time and that the telephone records did not rdleet that _ received any telephone calls during 
his conversation with the CW on January J 6, ::!OO7. Finally, the tran.Clcripl of .he telephone conversation 
betw~n the CW and. on January 16.2007, confirmed thai .never said thai his FBI contact queried 
internal FBI records, 

T'Qns~'ipt 0/ Con,,~,stltion Between CW altd .(Call N J, Ptlg~ 22) 

CW: .. 
CW: .. 
CW: .. 

I know but the other day, '-"hen. I said, you, you. you put me on hold. you said let me check something ~o 
I lhought ma~'be .l'0u--. 
I chcck..:d 10 see ir my guy was in there tu sec if the guy. the guy prt.'Semly \. .. as ''working. this, this who':j 
the gll~ \.\ hu knc\\ ht.' \\ orkcd tllerc ,u.:ttl:lll~ knc,,, him. 
Oh.ok;&), 
('au~e hc t~d)..cd It) hiln. talked til him, ,\nd, Ihe~' anJ ndth~r one ol'them \\I.!I'I..'.I\ ail;.bk But \\hl..'n I 
1~,lkcd In them. I, .. U,I..' .. IIO 1l1~ blludy JO\Hl in the FBI, he, he b<lskall~ said ill" Illlt-shell \\h~ is :ille, \\ h~ 
is sh\.' 'ral.~ ;ai"luullhis gll~. II". iflhe gll~'s glllll\<I ..10 somelhing hc's g\lnl\~l. ,,"J ifain'l dlme it b~ n\l\\. 
,hi.lnces .are he's I\\l!. 

Right. but 'jllst \\ alll to m~lkc SlII'l' it \\ as put I(l rest. 
Il 1lI'Ill j;Unmlh.'11 ~'H1 \\htlllll~ f.knJ wlJ Illl..·. SlOP fucking with ~Oll. III..' s~liti :oltlp ru~king \\ilh ~\HI: 
'1Il: bllt..l: Ih~lt'S Ihis con,-'\.'rncJ ahulIllhe FBI ;l\\estig.lIing Ihem. as s\)Ill\.'bod} I don't IlI..'\.'d to kn\)\\". 

nllr: I .:N.I.I' ~ '. '11'1'1 



( ( 

Accessing and Divulging ACS Records lind Sensith'e Information 

III Ihl.' ~nllrs~ ur~Ulld\l~Iing Ihl.' ill\l.'Sligal;on, Ihe OIG anJ HU k;lrn~d \lrS~\~Ii.lll",allthuril.l.'J .\('s scard,~s h~ 

FBI Spl!ciul.'lgl!lll 

The Olt; .md FBI ulililcd spc:~ialized invcsligalive lechniques, inclllding. bUI not limiled 10. dail) mo~of 
•••• FBI compulcr and Pcn Rcgis,cr~ 10 capture all incoming and oUIgoing telephone calls from __ 
homc tc and FBI cellular Ielcphone. A I"cvic\I\r of the telcphone records did nol disclosl.' any contact 
bctw~en 

The OIG and fBI's At'S audit found no cvidcm:e to substantiate thc all~~ation9 Ihal conducted 
unauthori7.~d At'S scar~hC's rciatillg. 10 _ The 010 and FBI il\v~stigation ddermincd lhal _ 
~archcd _namc using ,\CS (In unly nne o~casion (January 16 •. :W07) :tnd Ihal diJ nOI conduci 
an) othcr type 01" At'S scarchcs to obtain informaliun relaling III the FBr~ iO\csligatiun Ill" :\e(urding 
10 FBI Special I\g~nt FBI Supervisory Spcl.'ial Agcnt con li'o nt cd shun I} 
after ACS queries of were qucslioned. told _ Ihal _claimed thai he 
seun:hcd name usin8 At'S because 2 rcpresented a target of one of his in .... estig.ations. _ 
also re\'calcd thai she had a conversation with and Ihat he was consistenl in his reason for searching 
_using ACS. 

The OrG and FBI's investlgation did find that_ conducted unaulhori2Cd ACS searches of himself, FBI 
\!mplo)ees. fonner employcrs, and his brother-in-law. for no official business purpose and in .... iolation of FBI 
policy. 

In an inlen.-ic\\I wilh the OIG and FBI._ said he sc:arched 2 name because he was trying to locate: _s offiec Ielephone number "hen g represenlcd a wilness in a .... hilc collar FBI invcstigarion. 
_ also admillcd Ihat hc conductcd unaulhorized At'S scan:hcs of hims~": FBI empl0:vcc5. his former 
elllpln~ er (Pm~ressh e InslImnc~). hi~ hrolhcr-in-I:\\\. and nther ind'" idu<lls. 5:lid that 
he ~nIlJ\lded Ihese sean:hl.'s and \ ie"l.'J thc illltln""Iiull (lui or curiosil~ and I'Inrednlll. I k denil.·d Ihal he \\as 
c\er tlsli.l.'d hi clIIlJlI~I Ih~sc un~I\lIhoril.~'d :\{"S s~ur~h~s b~ an~ oflhl.' P'=rsnlls \\ hose n;""l.'S \\ l.'r~ s\!;ln.:heJ \Ir 
Ihal h~ Jisd\ls\!d Ihe r~su"~ Ilf Ih~ SI..'ar~h~s 10 them. 

Oil 'nh'mhl..'r (I. ~II(J~. Ihl.' Ol(i adlllillisl~r~d ~I \Illtmlar~ pl.ll~gr~'ph 1.!.\;llllillali\lllto Thl.' Ol(j Illll~gr<lrh 
I..'X:lllliner pnl\ idl'd Ihe \11)inil.llllhill shll\\~J n\llkceplilllllllihe li.lln\\ illg rde\lIIlII.IUl.'Slinns: 

• Did ~IlU l.'\ l.'r pnl\ iJ~ :ln~ S~llsili\'\! inlilflllaliull h l_ :/m'I1"(''': .\0 

• . \r~ ~\11I iI11clllillllil"~ \\ ilhhulJing Ihl.' r~"S(ln lor sl.·<ln:hing in :\(,S? ,·11/\11 c',,: -"II 

-----------------
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,\Il OIG ;\nd riB I"~'\ i~'\\ 1I1_. \('S 'I~·ti\ it~ d~'k'rmill~d Ihal_ did nlll ~llnJlI~1 unaulhllri/~d 
:\("S Sl:ar~h~'s rdating III : hll\\~\~", Ih~ Ol(i and I:BI ill\~:;lig."liull did lind thai _n)Ulincl~ 
~()ndll~I~'d unaulhori.h·J ,\CS s~al"l,:h~s rcl:lling tn h\.'rsdL h~'" huso .. md. I:m inrtlrm:lIl1s. :lIld lmgoing FBI public 
~lnrupliun in\ ~slig.'llilms of 11l~ N~\\:uk l)lIlice ()ep ..... IIll~nl. for no Ilfli~ial business pUrpllSC anJ in \ iolation or 
FBI policy. 

When inter. icwed by the OIG and FBr. admitted that she conducted unauthorized ACS searches of 
herselt: her husband. FBI informants. and ongoing FBI public comlption investigations concerning the Newark 
Police Department. said that she cl)nducted Ihese searches and viewed the inlormation out of 
curiosity but denied Ihilt she was ever ask\.-d to conduct these unuuthorizcd ACS sC4lrches by 2 her 
husband. or an)onc associated wilh Ihem. She also denied thai she disclosed the results or her unauthoril.cd 
searches to anyune. 

On August 27. ~008. thc 010 administered a ~pol)-~raph examination to The OIG 
polygreJph examiner providcd the opinion lha..- shoy,eu no deception to tilt: following rcle\lant 
qucstions: 

• Did you knov.ingly pro .... ide any FBI database infonnation to your husband _? AnSWff,.: .va 
• Did you knowingl~ provide an)" rBI database infonnation to _ Answer: ,'10 

Issues Related to the Ongoing FBI Investigation 

J\ccordinlt to FBI Newark Division Assistant Special Agent in Charge the FBI's current 
investigation of 2 has not hcen compromised. and. in fact. the FBI anticipates arre!iting 2 in the 
upcoming months. Neither the OIG's nor ~l3rs in\csligation found any evidence that _actually contacted a 
law enforcement official prior to speaking to the CWo .was not interviewed by the: 010 and fBI because an 
inten.ic'Ar otllllcouidjeopardize the FBI's investigation of_ 

Declination of Prosecution 

rh~' l·nit~t.l Siaies J\lIurne~'s Ot1kc. DiSlrict or~e\\" krsc~·. ueclined pro~cclItion (If (Ir 

\ iobl illy. 18 l .. S.C. * I OJ!)( .. \)f ~}t B) ( rr<luJ and rdat~d aCI h it) in CUIlIl\.'clion \\ ith cOlllputers) du\.' to 
insum~iclll ~\ iJclll:\.· to sUPI,ort .1 Icd~ral proseclilitm. 

-------_.- -.----.------------.------~ ... -----.-.. -.-------------.-
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SYNOPSIS 
The Office of the (nspector General (OIG) initiated this investigation on November 5.2008, based on 
information from the Bureau of Immigration and Customs Enforcement (ICE). EI Paso, Texas, alleging that 
Resident Agent in Charge Drug Enforcement Administration (OEA), Juarez, Mexico, may 
have released sensitive Jaw enforcement infonnation to Chihuahua, Mexico, Attorney General ••• 
_ The allegation was disclosed by an ICE confidential informant. The infonnant also alleged that the 
relationship between anc appeared to be more than professional. {n addition, an ICE 
supervisor reported tbat. he suspectcd_ informed she was under investigation by ICE, based 
upon his perception thai demeanor towards him changed once ICE informed thai ••• 
and her brother, were under investigation. 

In an interview conducted by the 010, the cooperating ICE confidential informani provided his account of the 
association between and According to ihe informant. told the informant that 
••• provided her with nonspecific '~ob related infonnaiion." The infonnant also gave an account of 
attempting to assist in obtaining a surveillance tape from The electronic audio recording 
reportedly detailed a suspected surveillance of conducted in Mexico by a drug cartel. According to 
the informani, said that aware ohhis cartel recording. and she would arrange a meeting 
in Juarez between the informant would provide the informant a copy oftbe audio 
recording to present to To prove his allegation, the infonnant said that prior to providing this 
recording to the informant would malee a copy and provide it to the OIG. 

DATE January 13,2009 

PREPARED BY SPECIALAC~ 

DATE Janull)' 13.2009 
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The ICE informant characterized the relationship of _ and as "strange" because they were often 
seen walking and talking together in public. Based upon the frequent instances of drug cartels killing persons 
believed to be cooperating with law enforcement in Mexico, the informant said it was unusual for Mexican 
government officials to openly associate with American law enforcement officials. On November 18, 2008, 
ICE advised the 01G that on November 15,2008, the cooperating confidential informant was assassinated in 
Mexico and that the promised audio recording was not obtained. 

Duri~G interview on December 8. 2008, admitted only to professional and appropriate contacts 
with ~ acknowledged that. based upon the DEA's "vicarious liability" responsibility, he has 
provided suspected surveillance and assassination attempt information to _. _ confinned. the 
existence of drug cartel audio recordings relaling to various surveillances and assassinations. _ explained 
that through "Top Secret" federal electronic monitoring programs, he receives these sensitive electronic 
recordings impacting the DEA. Since this intelligence is obtained through clandestine means, said he 
disseminates pertinent infonnation to appropriate law enforcement officials without identifying the source or 
providing the actual recording. also acknowledged providing with official diplomatic reports 
~ed and signed by DEA Regional Director In deference to ICE confidentiality standards, 
_ was not questioned specifically about the reporting confidential infonnant. 

_denied the unauthorized release of infonnation or materials to _ said that he was 

aware of an ongoing ICE investigai~'o~n~~=;=~~~~:~:~ for possible money laundering, 
but he denied telling that she or S was under investigation by ICE. _also denied 
being romantically involved with 

••• declined to take an 010 polygraph examination relating to the reported allegations. 

This investigation did not develop sufficient evidence to substantiate allegations that _released 
unauthorized law enforcement infonnation to ••• 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the DEA for its review. 

PI.' 1 

Cue Number: EP-<602·2009-OOOO19-1 
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SYNOPSIS 
This joint investigation of the Office of the Inspector GeneraJ (OIG) and Federal Bureau of Investigation (FBI) 
was initiated upon receipt of intbnnation from the FBI Inspection Division, Internal Investigations Section. 
alleling unauthorized access to and release of law enforcement data by FBI 
.liiliil New York Division. 

On October 22. 2008. the FBI Newark. Division reponed to the OIG that an FBI Cooperatinl Witness (CW), 
who was assisting the FBI with a Group I Undercover Investigation concerning public corruption matters. had 
an unplanned encounter with during which name arose. _ was not a target or subject 
of the Group J Undercover Investigation. However, the FBI CW decided to record his October 14. 2008, 
conversation with _in the event that_ referenced individuals from Wc:xtrust Capital, an investment 
finn under investigation by the FBI New York Field Office. 

During the recorded conversation,_claimed that the "Regional DirectOr" of the FBI from New York_ 
••• called him and told him about an lR\'estigation (possibly referring to Wextrust Capital) and stated that 
the government had c\ery e-maill!ver sent. _ also claimed thal when an indh iduaJ named ••••• 
from Lakewood. New Jcrsl.'Y. \\o1lS being investigated by the FBI. ealk-d him and ~aid ,·thal if)-o\! can 
\\-ork Ollt a dl!ul where hc can pay p(.'Ople b~k quick. enough. WC· n.: not gonna take him down .. " 

The OIG and rBt imcstigation did not substantiate ••• allcgations. 



( ( 

Regarding information about the investigation found that was 
listed as a "Referenced Individual" in the FBI's Automated Case Support (ACS) System for a particular case. 
According to FBI Special the case agent. was a witness and never a 
subject of her investigation. that anyone, including influenced any aspect of her 
investigation. 

The DIG reviewed the FBI Security Division's Enterprise Sec~ations Center (ESOC) audit reports 
relating to Classified and Unclassified e-mail messages from _ and his administrative staff. The review 
confirmed that neither _nor his administrative staff e-mailed_ 

The DIG reviewed pen register and subpoenaed records of _ cellular telephone to determine if he 
contacted . The records indicated that between November 5,2007, and January 2. 2009, _did not 
utilize his cellular telephone to contact at his home, office, or on his U.S. Government cellular 
telephone. 

The DIG conducted undercover activity to further test allegations about The OIG had the FBI 
Security Division create a fictitious restricted FBI sub file in the ACS and a fictitious outstanding warrant for an 
individual on the FBI's NationaJ Crime Information Center (NCIC) database. During DIG directed undercover 
activity, the CW provided the name of the fictitious individual to During subsequent recorded meetings, 
_ told the CW that the information was queried by (Rockland 
County Sheriff's Department. New York). who was assigned to an FBI Task Force. The DIG subsequently 
reviewed the FBI's ESOC audit reports of ACS activity and detennined that neither nor any other FBI 
employee or Task Force Officer (TFO) ever queried the fictitious FBI subfile. The DIG also found that there 
were no queries ofNCIC about the fictitious individual. 

the completion ofthe FBI Newark's Group I Undercover Investigation, the DIG attempted to interview 
his allegations. After several attempts by the DIG to obtain a voluntary statement from _ 

s auomey told the DIG that had met on one occasion at an event where was a 
guest speaker. attorney reported further was "puffing" about his relationship with 
and never received any sensitive law enforcement information from or anyone else at the FBI. 

The 010 also interviewed _ implicated. _ 
adamantly denied ever providing-, with any law enforcement infonnation . 

••• retired from the FBI in December 2008. 

Because the OIG's investigation found no evidence that any sensitive law enforcement infonnation was ever 
queried or released and _ admitted to fabricating his relationship with , the DIG is clOSing this 
matter, 

'ale 2 

Case Nllmber: 
lOIJt..OOO.U9 

D.IC: No'Wtmbtr 
16,1009 
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The CIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its information. 

Pace,) 

Cue Number! 
10Qt..4Ml0 ... , 

Date: Noycmbcr 
16,100' 
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SYNOPSIS 
This joint investigation with the Drug Enforcement Administration (DBA) Office of Professional Responsibility 
(OPR) was initiated based on informaJ:ion the DBA received from an anonymous source of information (SOO 
that a drug trafficking organization (DTO) that imports cocaine from Venezuela into the Uruted States received 
sensitive law enforcement information from a female who worts for DBA in Miami, Florida. The SOl a]]eged 
that' , a member of the DTO dated a Cuban-American female DBA contract employee located in Miami. 
Florida. who aided the DTO by providing sensitive law enforcement information. A]leged1y, the female DBA 
contract employee accessed the DBA computer system in order to obtain information regarding possible 
investigations involving the DTO. Information from the DBA Miami Division indicated contract employee 
•••• matched the description of the DBA contract employee described by the SOl. 

The Office of the Inspector General and DEA OPR interviewed a DBA 
contract employee with Sabre Systems Incorporated. who Slated that she and_ worked in the same office 
and that. dated an individual named Record checks 
did not link with a DTO. 

During their interviews with the OIG. separately stated they met and began dating around 
the beginning of 2006. They stated their relationship lasted for approximately 3 years ......... . 
denied any involvement with a DTO. _denied she provided sensitive law enforcement information to any 
unauthorized persons, including J or that she accessed her DBA computer in order to provide 
sensitive law enforcement information to any unauthorized persons. including - nied 

DATa AugustS.2009 

Ole F_ m·1J~(."", 010 Fe"" ""''''H_,,04IlJlD7J. 

,.otfioM ofw If.""" of I_If,.,. -,. _1M ...", ",.., ,_ F, .. ", ""11/0,..1/11" Act (S USC 5S2) _,_ Prl~ Ad (l USC Sn.l 
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he received sensitive law enforcement infonnation fromllllor that he had any knowledge that"provided 
sensitive law enforcement information [0 any unauthorized individuals . 

• SUbmitted to a voluntary OIG-administered poJygraph examination that indicated she was being truthful in 
her assertions that she did not provide sensitive law enforcement information to any unauthorized persons. 

The OrG investigation did not substantiate the infonnation provided by the SOl that "provided sensitive 
law enforcement information to unauthorized individuals. 

The OIG has completed its investigation and is providing this repon to the DBA for its review. 

2G8t-OOl076 
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SYNOPSIS 
This investigation was initiated based on the receipt of information that a civilian provided unclassified 
documents from the Federal Bureau of Investigation (FBI) Automated Case Support (ACS) system to the Office 
of the United States Trustee (OUST). _ OUST Eastern District of Virginia (EDV A). 
reported to the FBI that the documents included an FBI Washington Field Office (WFO) "Rapid 
Information Con1roi Form (control number WFI72l) and ACS screen printouts (from FBI case 
•••••• According to _ the documents were "most likely" received froml •••• 
_ persons connected to him in a bankruptcy proceeding. Specifically, the Information Control Form 
WFl721, authored by FB] Special Agent (SA) , FBI WFO. detailed a complaint made on 
2008. by _regarding potl:ntial bankrup:ei fraud and fraudulent Intcmal Revenue SctVice fi _iii.. The screen printouts of _ serial 7, documented the interview of 
FBI SA_ on April 1" 2008. 

1 he Office of the Inspector Oenera] (0]0) determined that the Information Control Form and serial 7 documents 
were printed on July 18,2008. by _as part of her duties at the FBI WFO Command and Tactical 
Operations Center (CTOC), Washington, D.C., documenting the receipt of_ complaint and setting leads 
for the FBI WFO. On or about July 18, 2009, copies of these documents, including documents provided by 
... were forwarded to the FBI Northern Virginia Resident Agency (NVRA) squad CR-13 (economic crimes) 
and squad ID-13 (criminal operations intelligence) at the FBI WFO. Another copy was maintained in the duty 
binder at the CTOC, with no other copies reportedly forwarded to any other recipients. 

of documents 

DATE September 29, 2009 

PREPARED BV SPECIAL ACENT 

DATE 

APPROVED BV SPECIAL AGENT IN CHARG~ 'Et(t.gene E.. Morrison 
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provided to him by _ between July 18 and September 24. 2008. _ added that _had acknowledged in 
an e-mail having received FBI documents from Intellectual Access. Inc .• an infonnation gathering company. 
_ had no further confirmation of the source of the documents or the exact date when they were received. 

however. told the OIG he had never seen the documents before or provided them to _ According to 
his e-mail was a reference to tax and judgment lien information produced by Intellectual Access. Inc .• 

because he believed it contained FBI searches._later told the 010 that during a meeting of creditors with 
••••• ·assistant'· (determined to be commented on being able to obtain 
copies of related FBI documents . 

•• OUST. EDVA. confirmed to the 010 an of creditors connected to the bankruptcy 
petition filing of that' that he did not recall any 
references to the FBI during the meeting and did not obtain any FBI documents on behalf of the OUST . 

••••••••••••••••••••••••• told the OIG that he does not have 
access to FBI case related documents and never provided such documents to Park or anyone else. 

FBI. 
NVRA. identified the ACS documents for the 010. The agents noted that. at the time. an active grand jury 
investigation of a matter related to bankruptcy fraud was being conducted involving Although the 010 
was not privy to the details of the investigation due to grand jury secrecy rules. the NVRA agents confinned that 
the ACS screenshots were an FBI FD-302 derived from an interview conducted for a fraud investigation. 
According to the agents. they did not suspect anyone's involvement despite being unable to locate the complaint 
package in NVRA case files and "Zero" files. The agents denied they had disseminated the documents. 

__ denied providing the documents to Park, Intellectual Access. Inc .• or any other external entity or to. 
or any other employees of the OUST. However, conceded that although he had no recollection of doing 
so. he may have provided the documents to _inadvertently. _ aclcnowledged that ifhe had received 
materials that he felt were related to a case _ was working on. it was conceivable that he would have 
provided_ those documents. perhaps without realizing that official FBI documents were in the materials . 

••••••••••••••••••••••••••• OUST. mY·A. described working 
with on bankruptcy fraud cases. According to _ he received investigative FBI documents directly 

via either facsimile or hand delivery. and the presence of FBI documents in the OUST without his 
knowledge would be unusual ... had no recollection of discussing~ling with _prior to _ 
discovery of the FBI documents and denied any role in obtaining the documents. 

The 010 was unable to detennine how the FBI documents in question came into the possession of_ or the 
OUST. but the logical explanation is that they came from the FBI NVRA as part of official interaction. The 
010 determined that FBI policy authorizes and encourages the appropriate dissemination of investigative 
information with other agencies within the Executive Branch that have a legitimate interest in the subject matter. 
However. the OIG is concerned that none of the FBI personnel interviewed could confirm when and by whom 

the documents in question were provided to the OUST. 
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The OIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review and appropriate 
action. 
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DETAILS OF INVESTIGATION 

Predication 

This investigation was initiated based on the receipt of information that a civilian provided unclassified 
documents from the FBI ACS System to reported to the FBI 
that the documents. which included a copy of an FBI WFO Rapid Start Infonnation Control Fonn (WFl721) 
and screen printouts from ACS of an FD-302 from FBI case file 290-WF-236344. serial 7. may have been 
re<:eived from_ a creditor in a bankruptcy procecding"was involved with. Specifically, 
Infonnation Control Form WFl721 detailed a complaint made on July 17,2008 _regarding potential 
bankruptcy fraud and fraudulent Internal Revenue Service and the screen printouts 
of 290-WF-236344. serial 7. documented the interview of by FBI Spcdal agent (SA) _ 
_ on April 17,2008. 

Investigative Process 

The 010 investigation consisted of interviews of the following individuals: 

• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 
• 

The investigation also included the review of e-mail records. FBI ACS records, FBI Policy. bankruptcy records. 
and official interview transcripts. 

Bankruptcy Connection to FBI Documents 

OUST, EDVA, described the bankruptcy and FBI document connection to the 010. 
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Petition for Bank,uptcy 

According to. the owner of a restaurant known as "Men in Black," filed a petition for 
bankrueCI on or about March 12, 2008, and her creditors were notified of the filing approximately a week. later. 
After creditors received notice of her bankruptcy petition. an attorney who represented several 
of _ disgruntled creditors, contacted Assistant U.S. Trustee regarding the matter .... in 
tum, requested that" speak with since had been . ~ecall~he 
eventually spoke via telephone with _ assessed to be the primary "leader' o~ 
disgruntled creditors. stated that he could have received _contact information from _ but did not 
recall exactly how he originally carne into contact with _ 

.. explained that informal meetings with aggrieved creditors, which occur prior to the formal "meeting of 
creditors," are rare and useful inasmuch as they may introduce ~ent facts or issues not reported by the 
debtor. On April 17,2008, Bove met infonna1ly with four of _creditors - whom _ identified as _ 

at the OUST, EDVA, in Alexandria, Virginia. During this 
meeting, all of the aforementioned creditors informed. "that they were owed money from _and alleged 
that her bankruptcy claim was fraudulent. _ assured the creditors that their input was appreciated and would 
be considered. 

According to _ on April 21, 2008, the formal meeting of creditors occurred in the matter involving _ 
and during this time, _ and other creditors ap~d and were a110wed to address their concerns 
appropriately. On April 23, 2008, .. contacted. via e-mail and suggested that he provide any pertinent 
docwnentalion corroborating the creditors' claims so that the OUST could review them. _ agreed to do so. 

Documents Reportedly Received F,om _ 

_ reported to the OIO that between July 18 and September 24, 2008, he received the package from. 
containing documentation related to the claims of_creditors, _ said he reviewed the contents of the 
package and noted that one of the documents appeared to be an FBI FD-302 related to regarded the 
presence of the FD-302 as unusual; however, he was more interested in the content of the information contained 
within the FD':l02. Specifically, he recalled the FD-302 indicated that _infonned the FBI she Wl:I.S a victim 
of financial fraud. 

Sep,temlber 24, 2008," sent the referenced FD-302 along with other information supplied by _to FBI 
NVRA, in order to obtain any additional infonnation related to_ allegations. Shortly 

th;;Uftajiiiil contacted _ and asked how he obtained the FBI documentation. _ informed _that 
the information in question had been provided by_ and_ agreed to ask _about the source of the 
information .• subsequently informed _that be obtained the FBI information from Intellectual Access, 
Inc., an infonnation gathering company. _ stated that Intellectual Access had been hired by the law firm of 
•••• as reported in an e-mail dated September 29, 2008 that_received from further 
stated that_ represented _ an individual who was initially interested in purchasing Men in Black 
in approximately December 2007 but later declined to do so. 
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The OIG reviewed the referenced package of documents that "eportedly received from _ The 
materials included FBI reports and other documents pertaining to _and Men in Black obtained from 
unknown sources. These documents are described as follows: 

• FBI Rapid Start Information Control .... r:".UL Unclassified, Control Number: WFl721, Case ID: 62F· 
WF-C2JS359 (2 pages), prepared by This document pertains to the complaint by 

and receipt of information from the croc. Document indicates it was printed on 
July 18, 2008, at 8:20 a.m. 

• FBI ACS Document, pertaining to part of ACS Serial 7 (3 pages). Document 
indicates it was printed on July 18, 2008, at 1:5 I a.m. 

• FBI ACS Document, bearing Case 10: 290-WF·236344, Serial 1, pertaining to interview of 3 
_by SA on April 18,2007 (24 pages). Document indicates it was printed July 18, 
2008, at 7:52 Lm. 

• Facsimile Transmission Cover Sheet from to Intellectual Access, Inc., re . 
"Tax & Judgment Lien, UCC (FinanCing Statement) Searches," dated February 13, 2008, 1 page. 

• Document entitled "Result of Lien Sean::h: Men in Black, dated 
February IS, 2008, 28 pages. 

• Miscellaneous documents, including "SBA 2007 Business Loan Detail" reports and "VA ABC Initial 
Hearing Dockets" schedules, undated, 17 pages. 

• Untitled Letter, from_to Duty Agent/Officer, FBI WFO, re: ••••• dated June 
24, 2008, 1 page . 

.. stated he has no knowledge as to how the FBI information was obtained, and that he has no knowledge of 
anyone within the FBI who might have provided the information to • or anyone else. According to _ 
_ never informed him he possessed privileged FBI information or that he had any contacts within the FBI. 
_ further stated he never informed _ that he was not authorized to possess the FBI information he 
claimed to have reuived from Intellectual Access, Inc. 

The ACS Document Process 

The OIG contacted Unit Chief and Uilit Chie FBI, Infonnation Technology 
Operations Division, and determined that the referenced Rapid Start and ACS documents were accessed and 
printed by S~ FBI WFO. 

The CIG interviewed SA , who serves as the Primary Relief Supervisor assigned to Squad A-12, 
croc, at the FBI WFO. After reviewing a binder located in croc that contained copies of processed 
complaints, she verified that she had prepared Information Control Form WFl721 and obtained the related 
indices results from her review ofthe FBI's ACS database on July 17,2008, as a result of the infonnarion 
received from _. As part of her routine duties at the CTOC, _queried ACS and detennined that_ 
••• was interviewed by SA n April 18,2001. _made copies of the Information Control 
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Form WFl721, the Serial 1 documents, and other documentation provided by _ and forwarded. copies to the 
FBI NVRA squad CR·13 (economic crimes) and squad 10-13 (criminal operations intelligence) at the FBI 
WFO. Another copy was maintained in the duty binder at the CTOC. _ stated that the document copies 
maintained at the CTOC would have holes punched in them to be accommodated in the binder; therefore, any 
copies made from the CTOC complaint binder would likely show the hole punches. 

_ stated that she did not disseminate the ACS documents to any other recipient, and she had no Icnowledge 
as to how Information Control Form WFl721 and the related ACS materials were obtained. or disseminated to 
unauthorized recipients 

A Denial From _ 

The 010 interviewed ; a self-employed. consultant and the sole proprietor ofPT! Consulting, LLC, 
and presented him with the three predicating FBI documents for his inspection. _denied that he had ever 
seen, produced, or disseminated those documents, and stated that he had never requested, disseminated, or 
viewed any FBI documents at any time. _ regarded the documents as "unusuaJ" in appearance because they 
did not look like other documents he had supplied to _ and displayed. an atypical print font. The 010 
confronted" with a copy of an e-mail, dated September 29,2008, wherein_ infonned _that the "tax 
and Lien and JudgmentlFBI searches infonnation was obtained. from; [sic] IntellectuaJ Access, Inc ...... _ 
a.clmowled.ged. having sent the e-mail; however, he stated that the material he referred to in his e·rnall message 
was not the three FBI documents shown to him by the oro. 

_ was shown two documents pertaining to tax and judgment lien search information and confirmed. that these 
documents - which related to a request from and Associates for obtain 
tax and judgment lien information relating to "Men in Black" as well as 
_-were the documents he was referring to in the aforementioned e-mail message to 
that he received these documents from an attorney named. but did not know how 
them. 

The 010 he mentioned FBI searches in his message to answered that he was merely 
respor.d;ng original e-mail message wherein _asked him about an FBr interview of_ 
•••• stated he assumed _ was referring to the tax and judgment lien information produced by 
Intellectual Access, Inc., because he believed it contained FBI searches. _ further explained that he assumed 
the information collected by Intellectual Access, Inc., was comprehensive in nature and included pertinent FBI 
information available to the public. When the 010 informed_ that information collected by the FBI was not 
publicly available1 appeared surprised and reiterated that he believed ~uery pertained. to the 
information produced by Intellectual Access, Inc . 

•• 'nvolvement With" Creditors 

"learned of_bankruptcy filing on an unknown date when he was notified by the court system. Shortly 

Pa .. 7 

CIM Number: 2009·000982 

Dau: Sepcember 19. 2009 



,.-

thereafter, in approximately February or March 2008, he was contacted by _ a realtor who identified 
himself as another creditor of 3 asked_fhe was interested in attending a meeting of_ 
aggrieved creditors to discuss her bankruptcy petition and to explore their options for recourse. _affirmed 
his interest and allowed the meeting to occur at his office in Annanda1e, Virginia. According to .. 
approximately 20 to 30 creditors. including_ realtors. lenders, and employees, attended the aforementioned 
meeting. _ was identified as the "clearing house" that was responsible for collecting documentation 
supporting the creditors' claims and agreed to serve as the contact point for the group, given his superior 
English-speaking skills ... state.d that he did not maintain records detailing what documents he had received 
from whom and was unable to recall the origin of some documents, given the number of parties involved. 

Sometime thereafter, met with an attorney to discuss their belief that 
• bad fraudulently filed for banlauptcy in an effort to avoid her debts. infonned them that they could 
present information concerning _ to the OUST and that they could present infonnation pertaining to any 
criminal conduct by. to the FBI WFO . 

••• /1IlerllctWlU Witll •••• 

_said he contacted Bove after speaking with Stem. Sometime prior to the meeting of creditors on April 21, 
2008 met infonnally with _ to express their concerns regarding the 
bankruptcy filing o~. After the informal meeting, _copied the documents he had collected from _ 
creditors and sent them to". The enve.lope also included information _had acquired from public 
Internet sites. such as the Small Business Administration (BBA) and the Virginia Department of Alcoholic 
Beverage Control (ABC). that pertained to IIIIor the Men in Black establishment and photographs of the Men 
in Black restaurant, including a sign indicating that the facility was temporarily closed for remodeling. _ 
confirmed that copies of documents the OIG previously obtained from _ were identical to those he had 
personally produced. ~ould not recall how he sent the aforementioned materials to _but believed that 
he did so prior to May 1, 2008. 

""'"' .. n ...... that he provided additional materials to on two more occasions. In July 2008, .supplied 
publicly available information regarding liquor license as well as newspaper articles regarding" 

Somdime between September and October 2008,_supplied publicly available information regarding a new 
business called "Super Q Mart"t was reportedly involved in_ did not recall any other instances 
wherein he provided information 

During a follow-up interview with the OIG."further recalled that during the meeting of creditors on April 
21, 2008. an "assistant" to_ stated that he could obtain a copy of the FBI's report pertaining to ••• 
allegation and provide same to described_ assistant as a white ma1e in his late 60s. _ did 
not know if the individual ever obtained the referenced report. The OIG determined that this individual was -
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~nt~rllctioll.s With thll FBI 

According to" based upo~on fro~he sent to the FBI WFO an identicaJ copy of the 
materials he had provided to __ called. the office telephone number listed on the FBI website and spoke 
with an unknown female on an unknown date. She instructed liiio send to the office any pertinent materials 
concerning fraud and to await further contact by the FBI. _sent the materials to the FBI WFO via Federal 
Express immediately thereafter, and he had not received any acknowledgment from the FBI to date. Other than 
the aforementioned conversation with the FBI WFO, ~ad no other contact with the FBI and was not 
personal ly acquainted with anyone employed by the FBI. 

Thll Rllvn olth~ Docll""nts" Reportl!d H~ Provid~d to thl! FBI 

_ stated that he maintained all of the original documents he had received from _creditors in a file at his 
home. _relinquished the file to the 010 at the conclusion of his interview and stated that it represented all 
the infomtation he was in possession of and that he did not alter or destroy any docwnents in this matter. The 
010's review of these docwnents revealed no FBI documents. 

Denial 

Vice President, Sub-Prime Financials. Inc., and one of the_ 
creditors. Although was a docwnent source, when presented with the FBI ACS and 
Rapid Start documents in question, _ denied having ever requested, disseminated, or seen these documents. 
He was also Wlaware of any of the creditors claiming to have access to FBI documents. 

Intellectual Access Documents 

The OIG interviewed the proprietor and sole employee ofIntellectual Access, Inc .• which conducts 
legal research for clients representing parties, typically buyers or lenders. involved in real estate settlement 
transactions. At the request of a client, _ obtains official public docwnents, such as; court judgments and 
fmancial statements that pertain to the individual or company of interest to the client. 

_ subscribes to severa) public Internet websites, such as the Virginia State Corporation Commission and the 
Virginia Judicial System. that a)]ow registered users to obtain official pUblic documents directly from their 
automated databases .• obtains the majority of his documents in this manner using a personal computer and 
printer located in the basement of his home in Fairfax, Virginia. In some instances, _ is reqwred to obtain the 
documents in-person if a public entity does not make them available online. In either case, once _ acquires 
the relevant documentation, he provides it to the client via facsimile. 

When. was shown the predicating FBI documents that_ reported receiving from" he denied that he 
had ever seen, produced, or disseminated such documents. • also denied that he ever requested, 
disseminated, or viewed. any FBI documents at any time and stated that he did not know how to obtain FBI 

Plttt 

ell« Hllm1lcr: 2009~82 

OIl&: Scotemba' 29. 2/l1l9 



( ( 

documents. ~larified that he only obtained official records directly from public agencies, as he did not trust 
the integrity of data produced by private firms .• displayed multiple samples of actual public documents he 
previously provided to clients, demonstrating that those documents differed in appearance from the FBI 
documents shown to him by the OIG .• stated that he did not have direct contact or a relationship with any 
FBI employees and had never requested or received any infonnation from anyone at the FBI. 

• identi fied two documents pertaining to tax and judgment lien search inionnation and con finned they were 
related to a request from a client, John J. Yim and Associates. _stated that ~ad been a client since 
approximately 2005, aJthough~ never met Vim in-person only spoken to him by telephone two 
or three times. • recalled that he had received a facsimile law firm, requesting tax and judgment 
lien searches for "Men in Black" as well as for 

Bae stated he never frequented the Men in Black restaurant. He further stated that he never met •••• 
_ nor had he heard anything about her in the Korean business community .• stated that he did not know 

_ He explained that his participation in the Korean business 
community was minimal; therefore. he is acquainted with few individuals in that community. _stated he 
would consider providing the 010 with an affidavit only if one was legally required. 

Orens's Meetina Account and Denial 

The OIG interviewed Paralegal Specialist_OUST, EDVA.~called that a meeting of 
creditors was conducted in April 2008 relative to the bankruptcy petition filing 0 and the Men 
in Black restaurant He stated attended the proceedings but left at some point during the 
meeting at which time Orens and conducted the meeting on his behalf. According to 

1 .. _ ....... ,,,;..,, .. t .. l.., 1 0 to 12 creditors who were owed money from attended the meeting. 
creditors asked questions of hrough "a creditor whom _assessed as having the best English· 

speaking skills among those in attendance. 

~ted that he did not recall making reference to the FBI. Additionally did not recall 
informing anyone about obtaining a copy of an FBI report during the referenced meeting of creditors. 
stated that, to the best 0' his recollection, he was not asked to contact the FBI to obtain a t'epon related to 
•••• or Men in Black. Likewise, he stated that he did nOt COntact anyone at the FBI to obtain any related 
reports and that he had no recollection of ever receiving or handling a related FBI report. _stated that he 
does not maintain contact on a regular basis with anyone employed by the FBI. He explained that he would only 
contact the FBI when directed to do so by a superior at the OUST, and he could not recall the last time he did so . 
•• said he is acquainted with FBI SA on a professional basis and that _ had been to the 
OUST on several occasions in the past; however, he could not recall the last time he interacted with _ 

The FBI NVRA and Document Management 

FBI, NVRA, who supervises Squad CR-l1 (financial institution fraud), stated that 
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Rapid Start was used for processing incoming leads but was no longer in use. He confumed that in July 2008. 
an investigative lead received by the FBI CTOC would have been input in the FBI's Rapid Start database by an 
FBI SA. • stated that the agent entering the lead would have determined the squad to receive the lead, based 
upon the agent's assessment of the lead and knowledge of squad assignments. According to ~uad CRoll 
received approximately twO to three dozen Rapid Start leads when that system was in use. All of those leads 
were received in interoffice envelopes. 

Upon receipt of an interoffice envelope containing a Rapid Start Information Control form and related 
paperwork addressed to him or his squad •• would have reviewed the contents and detennined whether his 
squad bandied the alleged violation in question. Ifhis squad was the appropriate destination, .would identify 
an agent to handle the matter. If the assigned agent detennined that the lead merited additional investigation. a 
case could be opened wi~ concurrence, and the Rapid Start Information Control fonn and related material 
would become part of the case file; if not. those materials would have been deposited in the Squad CRoll Zero 
File. the squad's control file containing all addressed leads. and retained for an indefinite period of time .• 
also stated that a Rapid Start Information Control fonn and related material could have been sent to the 
"Unaddressed Work File" if his squad was unable to address the lead at the time. 

Upon reviewing copies of the FBI ACS and Rapid Start docwnents in stated that he did not recall 
ever seeing them. He noted that the FD-302 pertaining to the interview of was written by FBI 
....... an agent assigned to his squad .• stated he was aware that White was conducting an 
investigation pertaining to mortgage fraud within the local Korean business community but did not recall any 
specifies regardin~ or her business, the Men in Black restaurant. _further stated that if he had received 
the documents in question. he proba.2!t. would have given them to White, since the referenced FD-302 pertained 
to a case assigned to him; however •• had no recol1ection of this . 

• reviewed the contents of the CRoll Zero File and the Unaddressed Work File in the presence of the 010 
and reported that the documents in question were not located within those files. He noted that anyone could 
have accessed the CRoll Zero File and Unaddressed Work File to obtain the documents; however, he had no 
infonnation or reason to believe that anyone had done so. _ reported he had no reason to suspect that_ 
or any member of his squad improperly disseminated FBI information to any unauthorized recipients, and had 
no idea as to how the FBI documents in question were i nappropriateiy disseminated. ~er stated that if 
_ or any members ofrus squad had provided any FBI information to the OUST or any other government 
agency, it would not be inappropriate to do so, provided that it was for official purposes. 

According to • who reports to _, he had documented learning about the FBI items_ 
had. On September 24 2008, _was contacted by SA _ who infonned _that he had received FBI 
documents Among those documents was a copy of a completed FBI FD-302 documenting an 
interview conducted by _memorialized these events in an Electronic 
Communication (BC) entitled "Information Leak," Case ID 1# 263-WF-O (Pending), dated September 26, 2008. 
_ infonned the 010 that he was unable to discuss anything pertaining to his fraud investigation of 
individuals in the Korean business community because of grand jury rules. 
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_ recounted that, on September 24, 2008, came to his desk and showed him the referenced FBI 
documents he reportedly received from _ had asked _if the documents were related to an 
investigation being conducted. by determined that the documents related to his investigation 
involving individuals in the Korean business community. Moreover, _noted that one of the documents 
pertained to his interview of consulted with h~g squad 
supervisor at the time. and agreed to memorialize the incident in the aforementioned EC. _ added that he 
and worked on the same floor in the NVRA and were profe~nally acquainted. 
_ further stated he had no reason to suspect anyone. including ____ would have improperly 
disseminated the FBI information in question. 

The OIG int~:rvtlewc:ld III, FBI. NVRA, who supervises Squad CR·l3 (economic crimes), 
which includes According to an investigative lead received by the FBI croc is input in the FBI's 
Rapid Start d~base by an FBI SA. After determining the squad that will receive the lead, the agent designates 
that squad in the Rapid Start system, prints the Information Control form that summarizes the information 
received and displays the designated squad. and deposits the lead and any related paperwork: into an interoffice 
envelope for delivery to the SSA of the designated squad. 

Upon receipt of an interoffice envelope containing a Rapid Start Information Control form and related 
paperwork, ~ould review the contents and determine whether his squad handled the alleged violation or 
matter in question. When his squad was the appropriate destination, ~ould identifY an agent to handle the 
matter and deliver the Rapid Start Information Control fonn and related material directly to the assigned agent. 
If the assigned agent detennined that the matter merited additional investigation, a case could be opened with 

_ concunence, and the Rapid Start Infonnation Control form and related. material would become part of 
the case file; if not. those materials and all related material would be deposited in the CR·l) Zero File and 
retained for an indefinite period of time. lelieved that the materials presently in the file dated back at least 
5 years. 

After reviewing the ACS and Rapid Start documents in question._acknowledged that one lead in 
Information Control Form WFI721 had been set for Squad CR-ll ("conduct ail investigative activity deemed 
necessary") and that an information·only lead had been set for Squad ID·13. Though _knew little about the 
latter squad, he indicated that his squad, CR-13, would have been the squad responsibIC""lOr conducting any 
follow-up associated with the lead. _ noted that the "Event Narrative" section ofInformation Control Form 
WFI721 indicated the materials from_apparently pertained to bankruptcy fraud. _judged that_ 
was the most experienced agent in conducting investigations involving bankruptcy fraud and that he probably 
would have given the lead to _ for appropriate handling and disposition. However ... clarified that he 
did not recall ever receiving Information Control Form WF1721 or any ofits related materials. Likewise,_ 
did not recall ever assigning the matter to-' or having any related discussions with _ Iso 
observed that while the referenced information control form indicated it was routed to his squad, it listed "Bank 
Fraud" as a one of the descriptive categories. _stated that his squad was not responsible for investigations 
pertaining to bank fraud, and he suggested that the lead could have been routed to Squad CR- t 1, since that 
squad conducted bank fraud investigations. 
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• provided an evah.~tion o.!R2!sible handlers of the FBI documents and conducted a failed search in offiee 
document files. According to_, be had no reason to suspect that would have disseminated 
the FBI documents in question to unauthorized persons. _stated that he beJieved had a professional 
relationship with employees of the OUST and that he was w~arded by that office. also srated he had 
no knowledge of any personal or social relationship betwcen_ and any employees of the OUST. Despite 
reviewing Squad CR-13's Zero File and Unaddressed Work File,_ was unable to locate the referenced 
Rapid Start Information Control form and any related documentation. 

_ confirmed confeni.ng in September 2008 with -. OUST, regarding a bankruptcy case that _ 
found familiar. During their telephone conversation on the case, Bove informed _ that he was in.' of 
information from creditors associated with the referenced restaurant that appeared to be from the FBI. 
asked _ to "fax" the suspected FBI documents. On September 24, 2008, received FBI documents via 
facsimile fro~ Among those documents were copies olan Infonnation Control Fonn 721) and 
ACS screen printouts ofa completed FBI Form FD·302 to informed ••• 
that the documents were obtained from _ a creditor On September 29. 2008, Bove 
provided _ with the e-mail message from_ identifying the source of the FBI docwnents as Intellectual 
Access, Inc. 

Pouib/~ Inadv~rt~nt TrtllIS/er 

_denied providing the FBI documents to _ Intellectual Access, Inc., or any other external entity but 
acknowledged that their inadvertent transfer to the OUST could have occurred with OUST. did not 
believe he provided the documents to_or any other employees of the OUST but conceded chat he may have 
provided the documents to Bove inadvertently. said that if be had received materials that he felt were 
related to a ease_ was working on, it was conceivable that he would have provided" those documents, 
perhaps without realizing that FBI documents were among the materials. 

The FBI's official policy authorizes the dissemination of investigative and non-investigative infonnation to 
other agencies within the Executive branch with a legitimate interest. 

OUST's Interactions Witll •• laa"d Access to FBI Reports 

During his interview with the 010, Assistant U.S. Trustee (and Special Assistant U.S. Attorney) __ _ 
_ OUST, EDV A, denied any role in requesting or obtaining the FBI documents in question. He described 

the transfer process and a concern in the_ bankruptcy. "confirmed that the OUST exchanges 
investigative infonnation and docwnents with the FBI and United States Attorney~s Office, BDVA, in cases 
referred to them for criminal investigation of bankruptcy fraud .... stated that he worked almost exclusively 
with_ on such cases, given_assigned duties on bankruptcy fraud eases. In such eases._ 
added that he almost always receives the corresponding investigative FBI documents directly from _ via 
either facsimile or hand delivery. Once received and reviewed, the documents are placed in the corresponding 
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case file, all of which are stoled in a dedicated filing cabinet .... reported he expressed concerns to_ 
about the legitimacy of bankruptcy filing; however, he confirmed that _bankruptcy 
filing, which was eventually dismissed by the OUST with prejudice. was never referred for criminal 
prosecution ... said that the presence of such FBI documents (an Information Control Form and ACS 
printout ofan FD-302) in the OUST without his knowledge would be unusual. _had no recollection of 
discussin~ filing with _ prior to_ discovery of the FBI documents and had no knowledge as to 
the source of the FBI documents. 

Document Policy 

The transfer offal documents in official processes, as prescribed by policy, specifically, the FBI Manual of 
Administrative Operations and Procedures (MAOP). Section 9 (Dissemination ofInfonnation), is legitimate. 
The MAOP states that any matter including information of a criminal nature should be furnished to other federal 
agencies in the Executive Branch as appropriate, and that it is FBI policy to disseminate vital and importarit 
information to which other agencies, including local law enforcement, are justifiably entitled. The OIG could 
also not find any specific dissemination requirements concerning the OUST. However. the OIG is concerned 
that none of the FBI personnel interviewed could confirm when and by whom the docwnents in question were 
pro'Yided to the OUST. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the FBI for its review and appropriate 
action. 
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ABBREVIATED REPORT OF INVESTIGATION 

2009001582 

SYNOPSIS 
This investigation was initiated based on a December 1, 2008, telephoned referral from Special Agent • 
•• 1. U.S. Immigration and Customs Enforcement (ICE), and Special Agent Federal8ureau of 
Investigation (FBI). following a marijuana seizure on December 1, 2008, at~Border Pattol 
Station. According to 1 responding ICE special agents interviewed_operator of the 
seized vehicle, who said she was transporting the marijuana fbI' a friend, In a statement to 

•• also alleged that was being assisted in her smuggling activities by an Eagle Pass area law 
enfon:cment officer known as or "Falboy,u who provid.ed _ with law enforcement sensitive 
information. _ also toll that egularly received law enforcement sensitive information from 
an FBI San Antonio employee 1cntified as the former mother-in-law of brother. 

In a joint statement to the Office of the Inspector General (OIG). FBI, ICE. and the Drug BDforcanent Adminis1ration 
(DEA) on December 5, 2008 75 ' elaborated on her bowledge concerning as well as the FBI employee, 
and provided a physical description ofFatboy. _des<::ribed two occasions in approximately Mayor June 2008 
when she and ISLet Fatboy, whom she described as a 3S to 45 year old Hispanic male with thick-rim glasses, 
dark wavy hair. and a mustache. According to reportedly told her of Fat boy's help in avoiding a law 
enforcement operation at an Bagle Pass mall and his part in procurinl the marijuana in seized vehicle. _._also spoke of leaming fro~of an FBI employee who had inappropriately provided law enforcement 
information while previously employed by the Texas Depart:ment of Public Safety. According to the FBI 
__ .1 __ • __ was connected to _ through a family member relationship (the FBI employee was the mother of 

the spouse of brother ••• 

r 
DATS May 21, 2009 



examiner expressed~nion that_ was not deceptive in her responses to the relevant questions concerning 
her knowledge that __ was working with a law enforcement officer known as Fatboy and that mother 
provided law enforcement infonnation to _ •• 

Although identified Fatboy as reported that ICE developed preliminary information 
that Fatboy fit the physical description 0 , a Zavala County, Texas, District Attorney's 
Office investigator in Eagle Pass, working as a DEA. task. force officer. The OIG showed a photographic 
army containing a recent photo of , but ould not make an identification. vas also shown 
additional photographic armys prepared by the OIG depicting all Eagle Pass DEA. task. force members plus other local 
law enforcement officers, but again said she could not identify Fatboy. 

At the request of the OIG, the FBI San Antonio searches of current and former employees 
as well as task. force officers possibly associated did verify that 
........... was married to a person birth certificate, which 
was retrieved by the FBI and reviewed by the OIG, revealed the name of ilother, The FBI 
noted that a j had once unsuccessfully applied for FBI em~t. However, the FBI San Antonio 
Division was unable to identify any current or former employee related to _ 

Subsequent to the personnel inquiries reported that last contact with ICE, ~imately just 
before April 6, 2009, similarly yielded no further verifYing information identifying Fatboyor _ connection to 
the FBI. Although the OIG had provided with a pre-paid cellular telephone in an effort to identify Fatboy, 

and any relationship of either to the FBI or DBA, only reported failed contact attempts. 
According to said she had made numerous attempts to reach and her family but was unable 
to actually contact Tavarez. informed the OIG that _ phone numbers were changed after her phones 
were seized during an arrest. 

With assistance, the FBI and ICE are continuing attempts to identify Fatboy and determine whether _ 
and other law enforcement personnel are criminal associates. Due to the ongoing public conuption investigation by 
the FBI and ICE, not interviewed by the OIG. 

Based on the limited results of this investigation, the OIG found insufficient evidence to establish that any FBI or 
DEA employee was criminally involved with_ 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the DEA and FBI for their review. 
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U.S. Deputme .. t of Justice 

Office of the IftspedOr General 

SUBJECT 

Drug Enforcement Administration 

r··. 
(. 

ABBREVIATED IU:.PORT OF INVESTIGATION 

CASE NUMBER 

2008-009530 

Albany District Office, Albany, New York 

OFFICE CONDUCTING INVES11GATION 

New York Field Office 

DISTRJBunON STATUS 

DOJ COMPONENT 

Drug Enforcement Administration 

IXI Field Office II OPEN II OPEN PENDING PROSECUTION [Xl CLOSED 

IXI AIGINV PREVIOUS REPORT SUBMITTED: II YES IXI NO 

IXI CompolcDt DEA D'te ofPre'Yioul Report: 

n USA 

" Other 

SYNOPSIS 

~~t~~~~oSn;~~::~~ ~::: urn allegatioN received &oj 1mmieti;~:~~:!~:;:ft~:~~~t 
Drug Enforcement Administration (DEA) SA may have failed to disclose his personal 
association with criminal targets of a joint DEAlICE investigation. Further, the ICE agents had reported 
their perception that _ was trying to steer the investigation away from specific targets and that 
••• may be accessing and dissem.iDating investig.at.iollln.int;lIIIormation to the targets. The ICE agents had 
no direct knowledge of any misconduct on the part of 

_ was alleged, by the ICE agents, to have an association through. marriage to the target of a joint 
DEA AlbanylICE Newark drug trafficking/money laundering investigation. 

The ICE agents were interviewed and provided infonnation by way of a link association diagram. prepared 
by ICE, associating the main target of the investigatio~ tc through .ilil. 
brother-in-Ia~ and a known associate the ICE 
agents themselves had no ev_odence of this alLe ed relationship Iii._, they learned from (Sheriff's Office, Ulster County. and Ulster County 
~gional Gang Enforcement Narcotics Team (URGENT) member) could establish tbe relationship 
between • cousins. 

The OIG interviewed 2 a nd confumed that _had nT1!llIl1«tH:!lv written a complaint about •• Z __ _ 
activities on the URGENT Task Force signed by Orange Sheriff Paul J. VanBlarcum., date-.d February 

DATE 10129109 



r 

15, 2008. This complaint focused on differences with the Ulster County Sheriff's Office on 
identification of upper level drug targets in the Kingston, New York, area; excluding local detectives from 
meetings with the United States Attorney's Office; failure of to share DEA funds seiud in joint 
investigations; and lying to Sheriff's Office Deputies by not disclosing DEA coope~viduals._ 
originally told the 010 that he would assist in the investigation and try to establish ~ referenced 
association through a telephone call record or other means. AJI subsequent attempts by the 010 to establish 
contact with _have failed, and no evidence of any lcind has been obtained by the OrG from "or the 
Ulster County Sherifrs Office. 

Sheriff Van Blarcum's complaint reached DEA Albany through DEA Headquarters, and a management 
review was conducted by DEA between May and June 2008. The OrG learned ofthe management review on 
November 21, 2008, and requested the document on December 1,2008. The referenced ORA management 
~dressed all of the administrative concerns about referred to by the Orange County Sheriff. 
__ was not sanctioned OT disciplined as a result ofthose concerns. 

On July 28,2008, DBA Albany learned through Albany Assistant United States ~AUSA)_ 
that he had received allegations of the described relationship between __ and known ~ 

targets and, as a result, possible information release. sai~ came through AUSA _ 
_ in the Newark United States Attorney's Office. As a result of __ inquiry, DEA Albany 
investigated the matter records review and Pen-Link analysis review determined that no 
cOJUlection law) and (known associate 
of drug target) denied knowing outside the context 
of the investigation. 

During this investigation: 

• r~e~O~IO;in!t~e!rvli·eiw~e~d~~~~~an~d~h~e~denied all allegations that he knew or commWlicated in any way with had no knowledge that and 
were allegedly related. also denied any release of any investigative 

information to or any target at any time. 

• The OrG interviewed the two AUSAs involved in the DEA Albany and rCE Newark cases related to 
••• as weJl as certain supervisory personnel in the U.S. Attorney's Offices and the DEA ruuA.l'Y 

interviews established no connection between 

• A review of DEA Narcotics and Dangerous Drug Information System (NADDIS) query history 
established no cOJUlcction betweenllliill •••••••••••••• iI •• 

• Telephone pen register records reviewed by DEA and 
the OIG have established no connection between 

200S"()09530 
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• Review of security background documentation for 
questionnaires established no connection between 

• No evidence of disclosure of information has been developed in this case. 

This investigation did not substantiate the allegations of release of information or improper association 
with the criminal element by DEA • to drug targets. 

The 010 has completed. its investigation and is providing this report to the DEA for its review. 
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l'.S. DrpuCmenl of Justin 

Office of the Inspector General 

Sl 'I\J[(·T 

Monitor. Pacific Furlough Facility 
Corr~ctional ,\ltematives. Tnc. 
San Di~go. California 

ABBREVIATED REPORT OF INVESTIGATION 

CASE!l/UMBER 

LA-410-2008-006134-1 

OHln H)NDl CliNG I~\ESTIC_.HION DOJ COMPONENT 

Los Angeles Bureau of Prisons 

DISTRIBUTION STAruS 

1'1 ~·icld Ofrlu II OPEN II orEN PENDINC PROSECliTiON Illi CLOSED 

1'1 AIGI:'Ioo",· 1\ YES 

1'1 C"nmpollnl 0. .. or PrtYNMn Aepon: 

II I·SA 

II Other 

SYNOPSIS 

Th~ i/1\,'~stigation ",as based upon an allegation by Correctional Alternatives, Inc. (CAl) staff which indicated 
that halfway-house monitor. had entered into an inappropriate relationship with halfway-house 
resident. Specifically. residents claimed that not only was 

calling at the Pacific Furlough facility from her home, but that she was meeting with him 
outside the facility. 

The OIG interviewed who stated that she witnessed and resident holding hands in 
the facility. In addition, she said that allowed her to listen in to a telephone conversation that he was 
having with During that conversation, beard express her interest in sexual relations 
,-,,·ith md the manner in which she preferred sex. According to confided in her that 
he had had sex with in a motel. Resident was W18ble to be interviewed. Resident 
••••• was interviewed by the OlG and provided a signed, sworn statement in which he denied any type 
of physical or sexual relationship with _ he also denied talking to by telephone. He did. 
htlWC\ cr. admit to having sexual relationships with several female residents. was contacted by the 
oro but declined to be interviewed. Instead, she informed the OIG that she had resigned from CAl effective 
May 23. 2008 and pro" ided her letter of resignation. 

Thl' OIG has comrl~'ed its investigalion and is providing this report to BOP for its review. 

August 18. :2008 SIGNA1'IIRE 
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u.s. Departm eot or Justite 

Office of me I. lspcctor General ABBREVIATED REPORT OF INVESTIGATION 

SUBJECT 

San Diego (:ommunity Correctional Center 
San Diego, California 

GmCE CONI tUC'I1NG lNVB:STIG.\ TION' DOl COMPO~ 

CASEl'WMBIIl 

2008-000793 

Los AngcJe:i Field Office Federal Bureau of Prisons 

IXI "'eU 0CIkc [ J OPEN l J OPEN PBNDING PROSEClmON (Xl 

(XI Al(INV 

LXI COIl ...... 

[1 US}. 

[J Odm 

SYNOPSIS 

CLOSED 

NO 

This Office of the Inspector General (010) investigation was initiated based on an allegation that •••• 
San Diego Community Correctional Center (CCC). had inappropriate physical contact with 

According to a signed statement by CCC inmate , on October 27.2001 at approximately 5:00 PM. 
she wilnessee _ and inmate _ kissing for about one minute in Dormitory "D." She also witnessed" 
and _waL< to the opposite donnitory door and kiss again. 

The 010 initi lI]y scheduled a voluntary interView of_ for December 12, 2007 at the Los Angeles Field Office, 
but _ faih:d to appear for the interview. _later contacted lhe 010 and stated he had reservations about 
submitting to a voluntary interview. The 010 explained the allegation (0_ and again advised him the 
interview was voluntary._ stated he would consider his options and contact the oro at a 1ater date. That was 
the final con~·.ct the 010 had with._. 

The BOP and the San Diego CCC discussed this matter, resulting in a decision made by the BOP to suspend_ 
from ~ contacl with federal inmates unti I the OIG investigation concluded. On December 26, 
2007 ~ CCC Human Resource Manager, contacted the 010 and advised tha~ resigned from 
Ihe San Oiegc CCC effective December 24,2007. On January 2, 2008._provided the OIG a copy of 
•• resignltion letter. 

Based on ___ resignation. this OIG investigation is closed and referred to the BOP for appropriate action. 

DATE Jllnu try 15,2008 SIGNATlIRE 

DATE Janu;.ry 15. Zoo8 SIGNATURE 

APPROVED BY SI"F.CIAL AGENT IN CHARGE Kenneth R. Strange, Jr. , 
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United States Marshals Service 
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2008006799 

DOJ t:OMPONENT 

United States Marshals Service 
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SYNOPSIS 
This investigation was initiated upon the receipt of an allegation that Glenn Rivera-Bames, a 
medical technician at the Donald W, Wyatt Detention Center (Wyatt), a Central Falls, RI detention 
facility operated under contract to the United States Marshals Service, sexually assaulted detainee 
••• IiI •••••••••••••••• in the facility medical unit. 

•••• 2.1. said that on multiple occasions when he reported to the Wyatt medical.un.it.fo.r 
treatment for an asthma condition and other matters. Rivera-Bames sexually fondled 

•••• penis, perfonned. oral sex on him and demanded that perfonn oral sex on 
him (Rivera-Barnes), said the incidents occurred over a period of several weeks . 
•••• 3 •• provided napkins containing what he said were semen specimens from Rivera­
Barnes from two of the encounters. 

Office of the Inspector General investigation, consisting of detainee and staff witness interviews. subject 
interview, review of medical records and security camera images, execution of a search WaIT8.Ilt and 
torensic examinations of questioned specimens and known DNA contributions from Rivera-Bames 
substantiated the allegation. A forensic examination by the Rhode Island State Department of Health 

laboratory revealed the presence of Rivera-Barnes' semen on the napkins providedd~b~y;===~~, 
Upon OIG interview. Rivera-Barnes initially denied having sexual relations with. and then 
said that had for.:ed him into the sexual acts. which took place on multiple occasions. 
week.'S apart. Ri vera-Bames was terminated from ~mployment at Wyatt on January 21. 2009 iilnd 
pleaded guilty on September 2. 1009 to one count of violation of Title 18 United States Code. Section 
1001. providing false statements. Rivera-Bames was sentenced on December 21, 2009 to 240 hours 
community service to be served over two years, followed by a two year period of supervised rel~ase, 

The DIG has completed its investigation and is providing this report to th~ USMS fi.)r its review. 

DAn: February 9. ';010 





u.s. De!)*rtm6l1t of Ju,tia 
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Federal Correctional Complex 
Bumer North Carolina 

ABBREVIATED REPORT OF INVESTIGATION 

~NtJ.MBU: 

2008-006469 
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Washington Field Office 
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SYNOPSIS 

This investigation VV"8S initiated urn receir of infonnation from the Federal Bureau of Prisons (BOP), stating that 
during an inspection of inmate g ; 2 j possessions at the Troy 
House Community Corrections Facility in Dur~ North Carolina (Troy House), staff found evidence indicating an 
inappropriate relationship between _ • who was assigned 
to the Federal Medical Center (FMC). ButJler, North Carolina. 3 met _ at the FMC before he was 
released to Troy House. Among the items fOWld were photographs of and her children, romantic writings, 
a copy of driver's license, and logbooks indicating the times when she visited him at the facility. 

The Office of the Inspector General (010) interviewed and obtained a signed sworn statement from • in 
which he admitted to engaging in sexual intercourse with at bome approximately twelve or more 
times. Subsequently, the OIG interviewed and obtained a signed sworn statement nom in which she 
admitted that she and 2 engaged in sexual intercourse in her vehicle and at ousin's house 
approximately eight times. Following the interview._resigned her position with the BOP. The facts of this 
case were preaented to the OIG' s Office of General Counsel and the North Carolina District Attomey's Office for 
proseeution. After considering the facts of the case. each office concluded that because the sexual conmct occurred 
outside the correctional environment, criminal charges could not be initiated. 

The OIG bas concluded its inve.'rtigation and alJ criminal and administrative actions are complete. We are providing 
this report to the BOP for its infonnation. 

DATE August 22. 2008 

.oU'PMovt:n BY SPECIAL A(:ENT IN CHARGE Gene E. Morrison 
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SlJflJECT 

federal Bureau of Prisons 
Metropolitan Detention Cente" Brooklyn, New York 

omo: CONlMJCTING INVESTIGA TKlN 

New York Field Office 
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CASE NUMBER 

2009-003501 

Federal Bureau of Prisons 
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SYNOPSIS 
This Office of the Inspector General (DIG) investigation was initiated based on an anonymous complaint 
alleging that Federal Bureau of Prisons (BOP), Metropolitan Detention Center (MDC), Brooklyn, New York, 

-::~::::::=:::::.w.as~ha.V~i;ng an inappropriate personal relationship with former BOP 
Inmate which began while _ was housed at MOC 
Brooklyn. 

The DIG investigation found no evidence that engaged in an inappropriate personal relationship with 
•••• while he was incarcerated at Moe Brooklyn. however, the DIG investigation determined that_ 
violated the BOP Standards of Employee Conduct by engaging in a personaJ intimate relationship with 
•••• after he was reJeased from MDC Brooklyn and on federal supervised reJease by the Court. 

The OIO's investigation abo found that lied to U.S. Probation Officer assigned to 
Southern District of New York. when she falsely claimed to work for a New York City Criminal Justice 
Agency. 

When interviewed by the OlG, _provided a signed sworn affidavit admitting that she met _ in 
the Bronx, New York, and subsequently developed a personal intimate relationship ",ith him. Upon discovering 
•••• supervised release status. said that she continued her relationship with and did 
not inform BOP even though she admitted that she knew she was required to do by BOP policy. 

tJ f SI4(;NATI!RE 

PREPARED BV SPEnu AGENT 

DATE r 
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_ admitted that sne never informed the BOP about her relationship with _ and confirmed that she 
lied to U.S. Probation Officer_y faJsely claiming that she worked for a City of New York Criminal 
Justice Agency._ also revealed that U.S. Probation found marijuana inside her residence when they 
conducted a home visit to check on however. she denied that she was aware had brought 
marijuana into her apartment. 

The facts ofthis case were presented to Assistant United States Attorney _ who is assigned to the 
Southern District of New York. Stein declined prosecution of i for false statements. 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the BOP for its review and appropriate 
action. 

'a,e2 
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DETAILS OF INVESTIGATION 

Predication 

This Office of the Inspector General (DIG) investigation was initiated based on an anonymous complaint 
alleging that Federal Bureau of Prisons (BOP), Metropolitan Detention Center (MDC), Brooklyn, New York. 

~::I============w;;as having an inappropriate personal relationship with fonner BOP 
Inmate which began while _was housed at MDC Brooklyn. 

Investigative Process 

TIle DIG investigation consisted of the following document review and interviews of these individuaJs: 

PersQIU Interviewed 

• 
• 
• 

Documents Reviewed 

• Official PersoMel File 
• BOP Standards of Conduct 
• Criminal History Queries relating to ••••• ~~~ 
• New York State Criminal History Report relating to _ 
• BOP Truview Report relating to _ 
• New York State Department of Motor Vehicle License and Vehicle Registration relating to ••• 
• Universe Towing Incorporate, Bronx, NY, invoice ticket and sales relating to _ vehicle 
• Memorandum from U.S. Probation U.S. Probation Officer 
• Subpoenaed telephone records obtained via OlG Administrative relating to _and the 

home telephone from October 2007 to March 2009. 

u.s. ProbatioB Verifies _ Resided with_ 

According to a memorandum prepared by U.S. Probation Officer 

On January 29, 2002, •••• was placed on supervised release in the Southern District of New York. 
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On May 3. 2006, J reported that he received a telephone caU from a who indicated that 
she was ex girlfriend. 6 stated that she believed-.vas romanticaJly involved with 
a female Corrections Officer (CO) at MOe Brooklyn. When questioned by about how she received 
this information! 3 stated that she recently followed _ to the parking lot of MOe Brooklyn and 
then witnessed him enter a vehicle with a fernaJe CO. 

On May 23, 2006, reported to_office and was questioned about the information 2 
denied any involvement with a female CO and explained that he began dating an _ 

emplo'yed the CJA Office in Brooklyn, New York. _ provided _ address as 

On June S, 2006, reported that he received a telephone call from a femaJe who identified herself as 
The female confirmed her present living arrangement with and expressed concern 

because her children lived in the dwelling. Owing questioning. the female claimed that she worked in an 
administrative capacity for Bronx Central Booking and assured that she did not work in Brooklyn as 
••• claimed . 

... ".n ..... .i that from June 2006 through January 2007. he conducted numerous home visits at • 
... n ... h ... '"." ..... that was residing there. 

On January 3, 2008. Senior District Coun Judge Harold Baer, Jr. tenninated~upervision. 

The OIO's investigation determined that ~as, in fact,_. In addition to BOP and other records 
confirming i address at told the 010 that 
she allowed to reside in her apartment and lied to about where she worked. 

BOP Policy 

BOP Progl'flm Statement / SlIUJdllrds of Employee Conduct 

According to the BOP's Program Statement, Standards of Employee Conduct 3420.09 Section (9) (b) states in 
part that: 

• Employees may not allow themselves to show partiality toward, or become emotionally. physically, 
sexuaJly, or financially involved with inmates. former inmates, or the famil1es of inmates or former 
inmates ... 

Section (6) (g) defines a former inmate as: 

• Any inmate for whom less than one year has elapsed since their release from Bureau custody or 
supervision of a federal court. 

Pale" 
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Additionally, Section (9) (c) (5) states: 

• An employee who becomes involved in circumstances as described above (or any situation that might 
give the appearance of improper involvement with inmates or former inmates or the families of inmates 
or tormer inmates, including employees whose relatives are inmates or fonner inmates) must report the 
contact, in y"Titing, to the CEO as soon as practicable. This includes. but is not limited to, telephone calis 
or written communications with such persons outside the normal scope of employment. The employee 
will then be instructed as to the appropriate course of action. 

The OIO's investigation confirmed that following appointment as a Correctional Officer to the BOP ~ 
Federal Detention Center in Miami, Florida, she signed a receipt acknowledging that she received a copy of 
Program Statement P.S. # 3420.09 on the Standards of Employee Conduct. 

OIG IDterview or _ 
_ A.dmits RelllliollShip witll _ 

In an interview with the 010. i said that her relationship with began between February and 
March of 2006, at a period when was still on supervised release. Upon discovering _ 
~ release status, said that she continued her relationship with including allowing 
__ to live in her apartment and did not inform BOP even though she admitted that she was aware that she 
was required to do by BOP policy. 

_A.dmits False Statement to II U.S. Probation OffICe, 

_said that she contacted U.S. Probation Officer on June 5, 2006, after discovering his 
business card on her front door on her way into her apartment and subsequently lied to him when she told him 
that she was presently employed at the New York City Criminal Justice Agency (Central Booking), Bronx 
Office, in an administrative capacity. 

_Ends Intimate Relationship wit" ••• 

••• stated that she ended her intimate relationship with after the home visit conducted by U.S. 
Probation in which marijuana was found in her apartment. stated that she never used marijuana and that 
she was Wl8ware that had brought marijuana into her apartment. However, after ending her intimate 
relationship with aid she maintained an association with him by loaning him money and 
permitting him use of her motorcycle. Her association continued as recently as late 2008. 

Pllt.! 
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•••• Arrest Using _ Vehicle 

I'he OIG reviewed a New York City Police Department (NYPD) reports which confirmed that on October 16, 
2008, the NYPD arrested for speeding and other related moving violations. The reports further 
revealed that _ was operating a motorcycle preceding the arrest. Following the arrest the NVPD 
impounded the motorcycle. 

Vehicle R~gisINJIIo" Query 

The OIG also reviewed the International Justice and Public Information Sharing Netw~ 
and confirmed had a valid driver's license and it identified her address as_. 

Additionally, the query disclosed that was the registered owner of the 
following vehicle: 

• 
• Vehicle Make: Honda 
• Vehicle Year: 2006 
• Vehicle Style: Motorcycle 
• Vehicle Primary Color: Yellow 

Retrieval of Motorcycle from Impound 

The 010 reviewed a Universe Towing Incorporated, Bronx. NY invoice ticket and sales receipt and confirmed 
that on October 16, 2008~trieved the aforementioned motorcycle from the impound lot 

Deelination of Criminal Prosecution 

On May 11.2009, Assistant United States Attorney _. assigned to the Southern District of New 
York, declined prosecution of_ for violation of Title 18 U.S.C. § 1001 (False Statements). 

The OIG has compJeted its investigation and is providing this report to the BOP for its review and appropriate 
action. 
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SYNOPSIS 

This investigation was initiated based on information received from inmate 
•••••••• Federal Bureau of Prisons (BOP). Low Security Correctionallnstitution Allenwood 

(LSCI) White Deer, Pennsylvania alleging that LSCI Allenwood was 
having an inappropriate relationship with inmate _. _ Also, it is 
alleged that _ showed favoritism toward black inmates and provided them with food items and 
cigarettes. 

On Apri16, 2007, the CIG inlerviewed_ at the Federal Correctionallnstitution (FCI) Allenwood and he 
said that _has had special relationships with black inmates from when he was incarcerated at LSCI 
Allenwood in June 2004. He also said that _was flirting with him. _ said that in September and 
October 2006, he heard that _ was introducing contraband to include cigarettes and food into the 
institution and baving an inappropriate sexual relationship to include fondling and light petting witb _ 
in Lycoming Unit at LSCI Allenwood. _ concluded by saying that be was labeled as a "rat" by other 
inmates and had to remove himself from the unit and be placed in protective custody in the Special Housing 
Unit at LSCI Allenwood for his own safety. 

On March 7, 2007, the DIG interviewed inmate Federal 
Correctional Center (FCI) Fort Dix, Wrightstown, New Jersey, said that when he was incarcerated at 
the LSCI Allenwood he observed some possible inappropriate behavior between black inmates and _in 
Lycoming Unit. Specifically, said on June 18th and June 27~ he observed walking in 
and spending an extended amount of time in cubicle 49 with inmate_ 
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_also said that he did not observe anything occurring. but he knows that they were doing something 
inappropriate. _ concluded by saying that that he does not have any first hand knowledge, but he said 
the rumor 1n the unit was that_was bringing in tobacco for black inmates in Lycoming Unit. 

On October 9,2007, the Ola interviewed _ and obtained a signed sworn affidavit._denied that 
she had an inappropriate relationship with or any other inmate. _ further denied that she does 
not show favoritism to Muslim inmates and that she did not smuggle any contraband to include cigarettes, 
food and drugs to any inmate. 

On November 30, 2007 ,_provided a sworn affidavit to the Special Investigative Section, LSCI 
Allenwood stating that he had an inappropriate relationship with when she was working the unit from 
may 2006 until June 2007. i said that he did everything with_except for sexual intercourse. He 
also said that she brought him in chocolate chip cookies when she worked the Unit from January 2007 to 
April 2007. 

On January 25, 2008, inmat LSCI Allenwood provided a 
sworn affidavit to the Special Investigative Section, LSCI Allenwood admitting that he had an inappropriate 
personal relationship with that did not include sex. He said that would tell him about her 
personal life. _ also said that _brought him food to include cakes, pastries and candy. 

On March 9, 2008, the 010 re-interviewed_and obtained 8 second signed sworn affidavit. •• 
denied that she had inappropriate relationship with 

On March 17,2008, Assistant United States Attorney • United States Attorney's Office, Middle 
District of Pennsylvania, Williamsport, PA, declined to prosecute due to lack of evidence. 

On June II, 2008, the 010 attempted to interview civilian who claimed to have further 
infonnation relative to All attempts to . PWI __ UfPlrp 

On July 22, 2008, the O[G went to re-interview however, prior to the interview •• ~e~signed her 
position with the BOP and refused to cooperate with the OIG investigation. 

The DIG has completed its investigation and is providing this report to the BOP. 
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SYNOPSIS 
This investigation was initiated by the U.S. Department of Justice (OOJ), Office of the Inspector General (OIG), 
on March 20. after an was received from Federal Bureau of Prison~_ ()ffice: of Internal Affairs, 
regarding Metropolitan 
Detention Center (MUC), Brooklyn, New York. It was alleged that released sensitive SENTRY 
information to an inmate without following proper procedures. 

1~0:n:s:e~Ptie:m~b~e:r~16~.~2~009::. ~~2~ was interviewed by the OIG and admitted that she gave -:~~::~jn.m.ate, 
the SENTRY printouts in connection with a project assi~'11ed to her by 

i Educational Supervisor, MDe, Brooklyn. said that at the time of this incident she was 
extremely overworked and was running around doing all kinds of jobs. acknowledged that what she 
did was wrong and she now is very careful with what she gives out to anyone. 

The OIG investigation detennined that provided sensitive SENTRY information to inmate _ in 
violation of BOP Program Statement 1351.05, dated 91l 9/2002, which states "inmate information will be 
released to a requestor in accordance with federal law and the regulations and policies of the U.S. Department of 
Justice." The OIG determined that_ did not obtain authorization to release inmate infonnation to _ 

On September 10.2009, OIG interviewed ducational Supervisor, MDC. Brooklyn. _ 
was Supervisor at the time of the incident. B stated that earlier in the year she was approached by 
inmate ( and asked a question regarding a SENTRY printout. _ immediately knew that inmates were 
not pennitted to view SENTRY information and took possession of all the material. _ then reported the 
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incident and had the inmates brought up to the SHU. _questioned 3 as to why she gave the 
SENTRY printouts to ( _ 2 told" that she was in a hurry and was working to many projects. 
She did not realize at the time she was not supposed to give the inmates the printouts. 

On September 18.2009, the OIG presented this case t~ Assistant U.S. Attorney. U.S. Attorney's 
Office. Eastern District 0 f New York. _ declined criminal prosecution. 
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DETAILS OF INVESTIGA nON 

Predication 

This investigation was initiated by the U.S. Department of Justice (DOJ), Office of the Inspector General (OIG), 
on March 20, 2009, after an allegation was received from Federal Bureau of Prisons, Office of Internal Affairs. 
regarding _ former Educational Specialist/Teacher and current Secretary. Metropolitan 
Detention Center (MDC). Brooklyn, New York. It was alleged that released sensitive SENTRY 
information to an inmate without following proper procedures. 

Investigative Process 

The OIG investigation consisted of the following interviews and documents review: 

Persons InteMliewed 

• 
• 
• 
• 
• 

Document Reviewed 

• SENTRY printouts that were in inmate_possession 
• BOP Program Statement 1351.05, concerning the proper release of inmate information 

Background 

On September 10. 2009, the Ola interviewed said 
that on March 6, 2009 he along ",'it were designated and. 
working as cadres at the MDC. They both were working in the library, within MDC Brooklyn., which is under 
the direction of the Education Department at the MDC. On that particular day they were asked by to 
assist in a project which involved cleaning out old discovery/legal material left by inmates in lockers after they 
were released or designated to another facility. _said that _ gave him a stack of what appeared to be 
computer printouts. He noticed the printouts had inmate's names and other coded information which he did not 
understand. 

£ told_ to review the printouts to see if the inmales were still at the MDC and ifnot cleanout their 
lockers. Toward the end of this project~ould not understand a particular code 011 the printout and went 
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to Supervisor. to clarify. When he was asking her for clarification_ 
interrupted him and asked where he received the printouts. "said he got them from : _ then 
took possession of all the printouts. _ said he was the only one to look at the printout and his coworker 
_ did not look at the printouts._ said that both he and _were escorted to the Special Housing Unit 
(SHU) while the incident was investigated. 

On September IS. 2009. the DIG telephonically interviewed 
_ said that he was going to be released from the Brooklyn Community Correctional Center and placed on 
probation within a few hours and was not going to spe-ak to any law enforcement until after he met with his . 
probation officer. Before ending the telephone call_stated that he was placed in the Special Housing Unit 
for three weeks as a result of this incident. _ became angry and upset as he remembered his stay in the SHU 
and described the unpleasant conditions in the SHU. He then abruptly said that if I wanted to talk to him further 
I should go through his attorney and he tenninated the telephone call. 

On September 10,2009, OIG interviewed Educational Supervisor, MOe, BrOOklyn. _ 
was 2 Supervisor at the time of the incident. _stated that earlier in the year she was approached by 
inmate ~and asked a question regarding a SENTRY printout. _ irnmediate~w that inmates were 
not pennitted to view SENTRY infonnalion and took possession of all the material. _ then reported the 
incident and had the inmates brought up to the SHU. _questioned 2 as to why she gave the 
SENTRY printouts to _. _told _ that she was in a hurry and was working to many projects. 
She did not realize at the time she was not supposed to give the inmates the printouts. 

On September 16. 2009. the DIG obtained a signed sworn affidavit from _ 3 voluntarily admitted 
that she gave inmate_ the SENTRY printouts in connection with the discovery/legallocker project. She 
said that at the time of this incident she was extremely overworked. 3 initial stated that she 
"inadvertently" and "mistakenly" gave the SENTRY printouts to inmate later acknowledged 
that she was not authorized to reJease SENTRY infonnation to inmate account of what 
happened after the incident is different from both inmate stated that inmate_ 
told her. during a visit to the SHU, that he told he (Q j should not have been given the printouts by 
_ According to _ and inmate saw the printouts in 2 possession while _ 
was asking a question about a code. ~ then collected all the printouts. 

The DIG investigation determined that_ provided sensitive SENTRY infonnation to inmate -. in 
violation of BOP Program Statement 1351.05, dated 9/19/2002, which states "Inmate infornlation will be 
released to a requestor in accordance with federal law and the regulations and policies of the U.S. Department of 
Justice." The OlG detennined that 3 did not obtain authorization to release inmate intbnnation to .2 •• 

The OIG has included in this report all of the actual SENTRY printouts released to inmllte_ by_ 

On September 18.2009, the OlG presented this case to_ U.S. Attorney's Office, Eastern District of 
New York. _ declined criminal prosecution. . 
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The OIG has completed its investigation and is providing this report to the BOP for its review and appropriate 
action. 
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SYNOPSIS 

This Office of the Inspector General (OIG) investigation was predicated upon a December II, 2008, referral by 
the Federal Bureau of Prisons concerning the discovery of two U.s. Penitentiary (USP), Beaumont. Texas. 
inmate rosters found on December 5, 2008, during an inventory of inmate property. 
According to the referral. several inmate names listed. on the rosters were highlighted and USP staff confinned 
that these names identified inmates affiliated with Mexican prison gangs. Both rosters were printed from a USP 
Control Center terminal on June 13, 2008, and November 14,2008, respectively. 

According to USP Special Investigative Agent the USP uses rosters to account for inmates. The 
DIG learned that the USP Control Center prints seven inmate rosters which are distributed to the Control 
Center, Tower 8, Laundry Room, Health Unit, Operations Lieutenant's Office. Visitation. and the front 
entrance lobby. The OIG interviewed assigned Tower 8, Correctional Officer • who said he 
was unaware that an inmate roster was printed for Tower 8 and be was unable to articulate an operational 
need for such a roster. However, personnel assigned to the Laundry Room. Health Unit, Control, and the 
front entrance lobby, satisfactorily described the use and need for an inmate roster. 
___ told the OIG that the inmate roster for the Operations Lieutenant is two-hole puncbed, placed on a 
clip board mounted on a waU in the Operations lieutenant's Office, and kept in plain view. 

Owing a January 7, 2009. OIG interview, j admitted that on two separate occasions. he took and 
concealed two rosters. _ explained that he found page number 10 of an inmate roster dated June 
13,2008, commingled with other inmate paperwork in the USP Health Unit and that he took this roster page to 
locate the cell assignment of fellow inmate added that after taking this roster he 
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determined that _ was in the Special Housing Unit and therefore, wanted to send _some toiletries and 
stationary. told the OlG that he found a 17-page roster dated November 14,2008, in the trash 
inside Housing Unit EB were he serves as the orderly. rolled up the roster, concealed it in his 
pants, and returned to his cell. Later, highlighted names of inmates belonging to the "Paises" 
prison gang listed on the roster. Upon review, the OIG noted that this l~was two-hole punched 
similar to the roster maintained in the Operations Lieutenant's Office. __ denied having an 
inappropriate relationship with USP staff or that he requested or offered a bribe to any staff in exchange for the 
rosters. refused to cooperate funher in this investigation and he was released from custody and 
deported to Mexico on February 18, 2009. 

The OIG was unable to confinn that the Federal Bureau of Prisons maintained a Program Statement addressing 
the safeguanling and handling of imnate rosters. OIG interviews of USP staff did not develop evidence of 
willful misconduct regarding the handling of inmate rosters. Additionally, the OIG reviewed the practices and 
procedures for distributing and handling inmate rosters which disclosed some deficiencies in the safeguarding of 
the inmate rosters. The OIG learned that each . soner is subject to search before and after a work. detail, and 
determined that a staff search before returning to his cell could have resulted in the discovery 
of the roster. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the Federal Bureau of Prison BOP for 
review. 
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SYNOPSIS 

This investigation was predicated upon receipt of information from the United States Marshals Service (USMS). 
Office of Internal Investigations (Om, alleging USMS, 
exceeded her authority and accessed law enforcement databases to retrieve information for her cousin, __ 

_ who was seeking information about an individual named_ 

The Office of the Inspector General (OIG) investi~that are involved in a 
quarrel over_ an individual with whom ___ maintain an intimate relationship. In her 
complaint to the USMS, alleged that used her with the USMS to obtain confidential 
information regarding which she provided to alleged that_used this information 
in furtherance of her efforts to harass . However. when interviewed by the OIG, could provide 
no information to support. her allegation. 

An audit conducted by the USMS for queries made by of its law enforcement databases disclosed that 
••• made no queries using the name Further. when interviewed by the 010, ••• 
pro~ided a signed sworn statement in which she denied ever accessing law enforcement databases for other than 
official purposes or ev~iding information derived from law enforcement databases to any unauthorized 
individuals, to include_ 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the USMS for its review. 
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SYNOPSIS 
This investigation was initiated based on an allegation that U.S. 
Attorney's Office (USAO), Middle District of Alabama (MDAL). Montgomery, Alabama. had surreptitiously 
tape-recorded comments made by c~workers during several official meetings and disclosed those recordings 
outside the Department of Justice (001). The meetings pertained to the prosecution of a high profile public 
corruption case. The audio recordings were allegedly made to support an Equal Employment Opportunity 
@QLcornplaint that filed against one of her co-workers. During an EEO mediation proceeding, 
_ allegedly told the mediator, , USAO, Civil Division, Northern District of 
Georgia, that she made the audio recordings and released them outside ofOOl to her private attorney. The 
Executive Office for United States Attorneys (EOUSA). Office of General Counsel (OGC), was concerned that 
the audio recordings may have contained grand jury or other sensitive law enforcement information. 

In an Office of the Inspector General (010) interview, stated that told her during the mediation 
that she had made audio recordings to support her EEO complaint and released those recordings to her attorney . 
••• provided the OIG with a redacted copy of her contemporaneous notes taken during the mediation that 
contained the word "tapes." In their OIG interviews. the agency representatives to the mediation, Assistant U.S. 
Attorney EOlJSA, OGC; U.S. Attorney MDAL; and First Assistant U.s. 
Attorney MDAL, all stated that _told them that had authorized _to inform 
them about the existence of the audio recordings. The ag~tives requested that ask 
if they could listen to the audio recordings. According to __ told her that would have to 
first consult with her attorney. l.ater that evening. _ infonned the agency representatives that _ 
declined their request, based on advice from her attorney. 
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When initially contacted by the DIG and informed of the general nalure of the allegations, declined a 
volWltaIy interview. Shortly thereafter, forwarded several letters and e-mail to the OlG and EOlTSA 
that staled or suggested that she had not made any audio recordings as alleged. 

During a subsequent compelled OIG administrative inteIView_denied an audio recording of any 
DOJ employee. She also denied providing any audio recordings to her attorney, In addition, 
_denied telling _ about the existence of any audio recordings or providing any audio recordings to 
her attorney. According to ) she told_that she had ''written recordings" supporting her EEO 
allegations, a copy of which she provided to stated that there was a misperception by 
_ or miscommunication between her and _ about tape recordings. declined to submit to an 
DIG administered polygraph concerning her statements about the audio recordings. 

However, when intervi~ the OIG, _ stated that he never received any written recordings or 
audio recordings from _ in conjunction with her EEO complaint. 

The OIG investigation could not detemline if_ surreptitiously tape recorded co-workers' comments made 
during the prosecution of a high profile public corruption case in the MDAL. However, the investigation did 
conclude. based primarily on the statement by which was corroborated by the agency representatives and 
by the statement 01 own attorney that: 

• ~id infonn _during the mediation that she had made audio recordings supporting her EEO 
complaint. Therefore. made a false statement about the existence of the audio recordings to 
eithc.. during the mediation or in the letters and e-mail she forwarded to the OIGandEOUSA. in 
which she denied the existence of tapeS. Additionally,_made a false statement to the OIG by 
denying she told _ about the existence of the audio recordings. 

• did infonn iliat she released the audio recordings to her attorney. Therefore, ~=~ 
made a false statement to~ during the mediation based on statement that. did 
not release any audio recordings to him. In addition made a false statement to the OIG by 
denying she told _ that she released the audio recordings to her attorney. 

• _ made a false statement to the OIG by stating she provided_with a copy of her written 
recordings or notes. told OlG investigators thaI she had not provided him with any such 
written recordings or notes. 

The USAO for the Middle District of Georgia. Columbus Division, declined prosecution of for making 
false statements both during the mediation and the DIG interview due to a lack of prosecution merit and in favor 
of appropriate administrative action. 

The DIG has completed its investigation and is providing this report to the EOUSA for appropriate action. 

Pace 1 

Ca .. Number: 2008-000904 

Date: 06/1212008 



DETAILS OF INVESTIGATION 

Predication 

This investigation was initiated based on an allegation from EOUSA that 
USAO, MDAL, Montgomery, Alabama had surreptitiously tape-recorded comments made by co-workers during 
several official meetings and disclosed those recordings outside the DOJ. The meetings pertained to the 
prosecution of a high profile public corruption case. The audio recordings were allegedly made to suppqrt an 
EEO complaint that filed against one of her co-workers. During an EEO mediation proceeding._ 
allegedly told the mediator _ USAO, Civil Division, Northern District of Georgia 
(NDGA), Atlanta. Georgia, that She made the audio recordings and released them outside o[OOJ to her private 
attorney. lbe EOUSA OGC was concerned that the audio recordings may have contained grand jury or other 
sensitive law enforcement information. 

Investigative Process 

The OIG investigation consisted of interviews of the following individuals: 

• 
• 
• 
• 
• 
• 

This investigation also included a review of several letters and e-mail drafted by_ and a review of the 
U.S. Attorney's Manual, U.S. Attorneys' Procedures, and ooJ Orders pertaining to the access and control of 
Sensitive But Unclassified or Limited Official Use Infonnation. 

BackgrouDd 

and has been with the USAO in Montgomery, Alabama since that time . 
•• ass.' 1 gne~ to the Civil Division for the MDAL. Her primary duties are 

related to Affinnative Civil Enforcement, which attempts to recover government money lost to fraud or other 
misconduct or imposing penalties for violations of federal health, safety, or envirorunentallaws. ~so 
performs collateral duty assignments for the EOUSA EEO Division. During April 2005, was 
temporarily assigned to the prosecution team involved in the bribery, conspiracy, and fraud case against former 
Alabama Governor Don Siegelman and fonner HealthSouth Chief Executive Officer Richard Scrushy. The 
prosecution team operated from an off-site location at Maxwell Air Force Base in Montgomery, Alabama. 
because U.S. Attome~was recused from the prosecution. In addition to her Affirmative Civil 
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Enforcement duties, organjzed and managed the large number of documents associated with the case. In 
approximately December 2005. temporary assignment to the SiegelmanlScrushy case ended. 

In approximately July 2007, about 1 Y2 years after leaving the temporary assignment_filed an EEO 
complaint alleging a hostile work environment based on gender. Specificaily; alleged, among other 
thin~ that the trial team at the off-site location (and particularly the lead AU SA) made inappropriate and 
demeaning remarks of a sexually offensive and discriminatory nature to her. 

In an attempt to resolve her EEO complaint, an Alternate Dispute Resolution (mediation) proceeding was held 
on November 1-2,2001, in Alabama. Deputy Chief of the Civil Division at the 
USAO, NDGA served as the mediator. EOUSA and presented the 
government's case. U.S. Attorney . also participated in the mediation 
proceeding as agency representatives to assist in the decision-making process regarding potential resolutions 
affecting the USAO, MDAL (for example, reassignments and transfers within the office). 

Mediation Proceeding and Disclosure of Audio Recordings 

At the beginning of the mediation proceeding, and the agency representatives 
met in a joint session to provide opening statements. According to the agency representatives, 

read a prepared statement outlining her allegations. Shortly after began his opening statement, 
left the room. For the remainder of the mediation proceeding,_ met with the parties separately. 

alternating between and the agency representatives. reJayed specific proposals. requests~ 
questions, and responses between the two panies in an attempt to reach a resolution. 

During one session.,_told the agency representatives that felt the agency representatives did not 
beJieve her. According to , he instructed_ to infonn that he did not believe her and that he 
was confident that any witnesses she might produce would show that no offensive remarks of a sexual nature 
were made. requested that _ ask to identify her witnesses to the alleged inappropriate 
remarks. 

Based 0' request. _left the agency representatives and returned a short time later to report that 
she had perm.ission from to tell them that had tapes that proved the offensive remarks were 
made. According to told her that she had several recordings or tapes. or several instances of 
recordings were made to suppon her allegations of a hostile work environment. made the notation 
"tapes" in her contemporaneous notes taken during the mediation proceeding and provided a redacted copy of 
her notes to the OIG . 

••• asked_ if the agency representatives could listen to the recordings. fult that the existence 
of tapes would have an effect on the credibility of the AUSA involved and, therefore, may have necessitated the 
need for a monetary settlement. In addition, _was also concerned that the recordings may have contained 
grand jury material or other sensitive law enforcement infonnation. 
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According to , she request to listen to the tapes to told ••• 
that her attorney had the tapes and would have to consult with her attorney prior to releasing the 
tapes. stated she asked £12 ass to contact her attorney. However, told Ihe attorney was 
located in Birmingham, Alabama. but declined to provide the attorney's name to_ 
According to the agency representatives, returned from meeting with and informed them that 

had told her that her attorney had the tapes and that would have to consult with the attorney 
prior to releasing the recordings to the agency representatives. The mediation proceeding ended tor the day at 
that point with the understandini.!h!!.J would let the agency representatives know, through if they 
could have access to the tapes. _ made the notation" Atty has the tapes" in her contemporaneous notes 
taken during the mediation proceeding and provided a redacted copy of her notes to the OIO. _ explained 
that •• Any" is her shorthand for "attorney." 

__ stated that approximately 1 Y2 to 2 hours after the mediation proceeding had ended for the day, ••• 
contacted _ on her cellular telephone at the Embassy Suites Hotel in Montgomery. told _that 
her attorney was upset with her for divulging the existence of the tape recordings. informed_that 
she would not release the tapes to the agency representatives. stated that she and the other agency 
representatives had observed talking on her cellular telephone at the Embassy Suites Hotel within two 
hours of the mediation proceeding ending. Shortly thereafter. . approached the agency representatives and 
informed them that _ said she had spoken to her attorney and decided not to release the tapes. 

According to the next day. on November 2,2007. she tried to mediate a resolution between the parties 
without review of the tapes but was not successful 

The agency ~tatives told the 01G that had infonned them again during the 2nd day of the 
mediation of~tention not to release the tapes. also stated that offered. through _ 
to lower her monetary demand from approximately 5300,000 to approximately $200.000, if they settled that 
day. The mediation ended at around noon without a resolution being reached. 

False Statements to the Mediator or in Documents Submitted to the OIG and EOUSA 

On December 17. 2007, the 010 contacted _ and notified her thaI she was the subject of a criminal 
investigation. After being notified oftbe allegations against her - the unauthorized disclosure of sensitive law 
enforcement infannation outside of OOJ - declined to be interviewed voluntarily by the 010. 

After the notification, forwarded several letters. e-mail. and other documentation to both the 010 and 
EOUSA, staling she had done nothing to warrant being the target of a criminal investigation and was "outraged 
at the suggestion that she had." funher stated that she had never taped an AUSA or engaged in any 
illegal conduct. also stated that the 010 criminal investigation was initiated by U.s. Attorney in 
retaliation for engaging in a "protected activity." ? ' further stated that the OIG's investigation was 
being used to gather evidence that _ could not extract from during the mediation process. 
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••• statements in the documents submitted to the OIG and EOUSA were inconsistent with her reported 
statements to during the mediation proceeding. As previously mentioned, said told her 
that she had made audio recordings that supported her EEO complaint, and released those recordings to her 
attorney. 

Due to the inconsistency of statements to the mediator and her written statements to the OIG and 
EOUSA relating to the tape recordings, the OIG presented the case for prosecution to the USAO for the Middle 
District of Georgia (MDGA) for violations of 18 U.S.C. § 1001. false statements. EOUS~ matter 
to the USAO in MDGA because the USAO in MDAL was recused from the case. AUSA ___ 
MOOA., Columbus, Georgia. handled the matter. On March 19, 2008, the USAO, MDGA declined prosecution 
of for her false statements to _ due to a lack of prosecution merit and potential issues associated 
with the confidentiality oftbe mediation process, see 5 U.S.C. § 574.1 

In an e-mail to and other EOUSA staff dated January 29. 2008, &J stated that she "strenuously" 
objected to the disclosure of any privileged or confidential communication that occurred during the mediation 
proceeding after she learned that_was going to be interviewed by the 01G. wrote, "Disclosure of 
privileged communications from the mediation under these circumstances is extremely prejudicial to me and 
will result in irreparable harm to me." In the e-mail, wrote that she did not waive her privilege with the 
mediator; however, _ did waive her privilege per the mediation agreement when she authorized. _ to 
infonn the agency representatives about the recordings. Likewise, incorrectly stated that none of the 
exceptions to the confidentiality statute applied. which would allow _ to disclose confidential dispute 
resolution communications. _ was required by statute to report a potential violation of federal criminal 
law, which is an exception to the confidentiality statute. 

False Statements to the OIG 

After the declination of prosecution of . the OIG conducted a compelled administrative interview of 
on March 27. 2008. had. notified _bye-mail of the administrative interview and advised 
of her obligation to respond fully and truthfully to questions posed during the interview. • •• 

responded in an e·mail dated March 20, 2oog, "I understand that as a DOJ employee, 1 have an obligation to 
participate in any Administrative proceeding, -fully and truthfully' as you stated." 

1 The DIG nores that the mediation agreement_ signed stated. "A me.diator may disclose contldences revealed to himlher by 
one party to other parties, where the disputing party has authorized UII: mediator to do so." According 10 authorized 
her to disclose the existence of the audio recordings to the agency representatives. In addition. 5 U.S.C. § 574(a)(3) and (b)(4) allow 
for a mediBU>r and a party to a dispute resolution proceeding, respectively. to disclose a dispute resolution communication that is 
required by statute to be made pUblic. Both the Inspector General Act and 28 U.S.c. § 535. "Investigation of Crimes Involving 
Government Officers and Employees." require ooJ employee, to repon violations offederal criminal law. 
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During her OIG interview,_made the following statements: 

• ~enied ever audio recording any DOJ employee or providing her attorney with any audio 
recordings. 

• _denied tellin~ that she had made any tape recordings supporting her EEO allegations 
during the 2-day mediation proceeding. 

• said she told _ that she had "written recordings" supporting her EEO allegations. She 
maintained that the word "tapes" was never mentioned during the 2-day mediation proceeding - only the 
words "recordings" or "'evidence." _ said there was a misperception or miscommunication 
between her and _ concerning the tape or audio recordings. 

• _denied giving _ authorization to tell the agency representatives that she had tape 
recordings, since she said tapes were never discussed. 

• _ initially stated she could not recall_ asking her if the agency representatives could listen to 
the tape recordings. Later in the interview, she denie~ever asked her. 

• _ denied tellins that she had released the tape recordings to her attorney. She told .. 
that she gave her attorney a copy of her written recordings or notes that supported a hostile work 
environment. 

• _ reiterated to OIG investigators that she provided a copy of her notes supporting her EEO 
complaint to her attorney. Binningham, Alabama . 

••• declined to submit to an DIG administered polygraph concerning her statements about the audio 
recordings. 

When intcJ"\.iewed by the OIG, _ said she was confident that advised her that she had both tape 
recordings and a written joumal- not just a journal- to support her EEO allegations. _ also said that 
during the mediation proceeding. statement that she had tape recordings seemed credible to In 
retrospect._ believe may have made the statement lhat she had tapes to "bolster" her EEO case. 

In their DIG interviews, each of the age~resentatives stated that there was 
no misunderstanding between them and_about the existence of tapes or audio recordings. ~ncy 
representatives also stated that they believed any misunderstanding or miscommunication between _ and 
••• about the existence of tapes would have surfaced prior to the mediation proceeding ending. According 
to each of the agency representatives, during negotiations over the 2 days of mediation proceedings facilitated 
by the word "tapes" was used on nwnerous occasions. In addition, the agency representatives asked to 
"listen" to the tapes but were told, by hrough_ that her attorney had possession of the tapes. 
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••• said that at the time of the me~e believed the tapes did exist but that they would not have 
supported~EO allegations._oelieved that_'bluffed" about the existence of the tapes to 
obtain a monetary settlement. 

In an OIG interview, stated be represented in connection with her EEO complaint. He said 
••• never provided him with any tape recordings and that he was not in possession of any tape recordings 
relating to his representation of also stated thai never provided him with any 
journal or notes that she may have taken in reference to her EEO complaint. 

•••• declined prosecution of_ for making false statements during the OIG interview due to a lack 
of prosecution merit and in favor of administrative action. 

OIG Fiodings: 

The OIG investigation concluded that: 

• Although no evidence was developed to conclude that _actually recorded any conversations of co­
workers, she did inform _ during the mediation that she had made audio recordings supporting her 
EEO co~. Therefore, made a false statement about the existence of the audio recordings 
to either _ during the mediation. or in the letters and e-mail she forwarded to the OIG and EOUSA 
denying the existence of any tape recordings. Additionally, made a false statement when 
interviewed by the OIG by denying she told _about the existence of the audio recordings during 
the mediation proceeding. 

• informed _ that she released the audio recordings to her attorney. Therefore, made 
a false statement to based on statement that did not release any audio 
recOrd.·n s to him. In addition, _ made a false statement during her OIG interview by denying she 
told that she released the audio recordings to her attorney. 

• _ made a false statement to the OIG by stating she provided _ with a copy of her written 
recordings or notes based on _ statement that she did not give him any written material. 

The OIG has completed its investigation and is providing this report to the EOlJSA for appropriate action. 
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This Office of the rnspector General (DIG) investigation was initiated based on an alteaation received from an FBI 
Confidential Source (CS) stating District of Nevada, wus 
co-owner of a business with a convicted felon. The CS also alleged that g was accessing 
government databases to obtain personal idenrifying information and providing that information to unspecified non­
government sources, and that he was obtaining information from a private investigator and giving the information to 
a third party. 

The OlO investigation detennined that became acquainted at the Citadel Oun Shop and Safe, 
where 2 was a regular patron and j was the gunsmith. Sometime during the summer or fall of 2006, 

2 was approached by special agents of the Bureau of Alcohol, Tobacco, Fireanns, and Explosives (A TF) and 
asked to assist the ATF in their investigation of j a convicted feJon who was prohibited from working with 
firearms. The A TF also suspected that was illegally manufacturing weapons. agreed to assist the 
A TF and during the following months provided them with information relating to I' 5 t for which the A TF was 
appreciative. supervisors were made aware from the beginning that 2 continued contact with 
••• 2 was at the request of the A TF. r was subsequently arrested by the A TF, convicted. and is currently 
incarcerated at the Pederal Prison Camp at Lompoc, California. 

The OIG investigation did nO[ substantiate the allegations that _ owned a business together or 
that g knew was a convicted felon before or during the time they were acquainted. The DIG was 
also unable to substantiate the allegation that 2 accessed governmenl computers or utilized a private 
investigator to obtain information of others for the purpose of supplying that information to non-government sources, 

This OIG investigation is closed and referred to the United Stales Marshals Service for appropriate action. 
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DETAILS OF INVESTIGATION 

Predication 

This Office of the Inspector General was initiated based on an alle2ation received from 
an FBI Confidential Source (CS) that District of 
Nevada. was co-owner of a business with convicted felon . The CS also alleged that 

was not only accessing government databases to obtain personal identifying information and 
providing the infonnation to unspecified non-government sources, but he was also obtaining information 
from a private investigator and giving the information to a third party. 

Investigative Process 

Background 

--IS- was Unaware of his Association with a Convicted Felon 

During interviews conducted by the OIG, witnesses confirmed that both before and during the time_ 
and were acquainted, was unaware that _ was a convicted felon, The OIG did not 
find any evidence that 3 was aware of ] criminal history. All wiblesses said that •••• 
did not know / was a felon until the ATF informed him and requested his assistance in their 
investigation immediately notified his of ATF's request and received 
authorization to assist in the investigation. His contact with from then on was directed by the ATF 
and terminated when _was arrested. 

Vegas FiretlT1lU Academy 

The FBI CS provided a Certificate of Training from Vegas Firearms Academy for a Basic Tactical Rifle 
course. The certificate had names pre-printed on it and identified each of them as 
senior instructors. During the course of the investigation, the OIG queried various databases and indices but 
was unsuccessful in locating any business in the State of Nevada named Vegas Firearms Academy, or any 
variation thereof. 
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_Had No Knowledge - Says_ 

During an OIG interview,_confirmed that he was previously employed as a gunsmith at the Citadel 
Gun S~gas, Nevada. He also admitted that he met ~d was 
aware---' He considered ~nd. According to_did not 
know _he was a convicted felon. He avoided teUing _ because he valued 2 friendship and 
knew eouid not associate with him if he knew the truth. He and 3 once discussed going 
into business together, but he back.ed out because he knew it could cost 2 his career at the USMS . 

••• advised that, at the request of a Citadel customer who had taken a rifle course, he created the 
Certificate of Training from the Vegas Fireanns Academy on his home~. j added that, at 
his re<fuest because he had to work a gun show for the Citadel that day, __ filled in as a substitute 
instructor. One of the students, a Chinese tourist, requested a certificate from and insisted that both 

~~~:~::lllIs.ignatures appear on it. i explained to that a student requested 
the certificate, and 2 signed it. 

~sed that he _ was paid $200 for the training course in which 2 substituted for 
him_ did not receive any money for teaching the course and did not know that had been 
paid either. _ confirmed that the Vegas Firearms Academy does not exist; _independently 
made up the name and certificate, and fraudulently produced the desired cenificate at the request of the 
lr.linee. 

Allegation that _ Gave Infonnation to Non-government Sources 

The OIG determined that 2 has legitimate. authorized access to government computers as part of his 
dUlies as a DUSM. As there was no specific suspicious activity to query, the OIG did not analyze 
•••• computer for the purpose of establishing access history. The OIG did nOI find any evidence or 
indication that_ had given any personal identifying information to a non-government source. 

_ Meets .7 __ at Citadel 

During two voluntary OIa interviews confirmed he met at the Citadel, where 7 sr 
was a regular patron and where j was the gunsmith. He considere. y a friend. In the spring 
of 2006, A TF SA asked him to assist in an A TF investigation of advised 
••• that was a convicted felon. 2 said that was when he first heard about j 

He described his reaction as shocked and angry. He immediately notified his superiors 
••• felon status and that the A TF had requested his assistance in the investigation. 
and his ~ agreed to assist in the investigation. At ATF's 'nued his 

relationship with __ and provided information to A TF case age:n •••• 
arrested and convicted . 

..... 3111 advised he and j were never in business together. He confirmed [hat he signed two or three 
Vegas Firearms Academy Certificates of Training at request and was SUrpriSed when he saw his 
and _ names pre-printed on the certificates. He did not recall e"actly what ] said at the time 
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he asked hi m to sign the certificates, but he recalled it had something to do v.-ith Citadel patrons _ 
_ and Joe LNl~ame unknown). However. he could not recall whose names were on the 
certificates he signed. _ advised he thought it was appropri~n the certificates because, 
although he was never a fireanns instructor for the Citadel or with .... he had informally assisted 

2 and Joe LNU with rifle safety _and basic marksmanship. He advised that Vegas Firearms 
Academy does not exist and that he and did not own a business by the same name, or any other 
business. 

_stated he has never accessed a government computer for the purpose of obtaining personal 
identifying infonnation in order to provide that information to non-government sources. He also denied 
ever providing any information obtained from a private investigator to a third party. He said he does not 
know any private investigators. 

that falsely accused him of the allegations. is 
is very unhappy about it. He has been harassing 

making their lives difficult Also._ was one of only two or three people that 
thought had a Vegas Firearms Academy certificate. 

Polygraph Examination 

•• IS_refused to submit to an DIG administered polygraph examination offered to him for the purpose of 
verifying the validity of his answers to interview questions. He did. however, agree to the follow-up 
interview conducted on February 4. 2008. 
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This investigation was initiated. by DOJ, Office of the Inspector General (OIG) on July 31,2007, after 
information was received from Special Investigative Service (SIS), Federal Correctional 
Institution (FCl). Schuylkill, Pennsylvania that three anonymous notes were received which alleged that 
Correctional Officer had. an inat'lDroDriate ~ual relationship with Federal Bureau of Prisons 
(BOP) inmate The anonymous notes also alleged that •••• 
brought contraband into FCI Schuylkill for inmate _ 

FCl Schuylkill SIS staff identified. numerous occasions where •••• allowed inmate into the 
Correctional Officer's office on unit 2B. Often times, allowed inmate to be in the office in 
excess of 30 minutes. Several times, left inmate alone in the office unattended while she 
patrolled unit 2B. 

On August \ 7,2007, OIG interviewed the following Fer Schuylkill inmates regarding_ 

• 
• 

:==~denied any relationship with He also denied receiving contraband from ••• 
-=elimate, refused to answer ~y questions regarding the investigation. 

DATE 

PREPARED 

OATE 

Inmate 



On August 11.2007,010 Special Agents 
this investigation. The interview took plac~ at Fel Schuylkill and was also attended by SIS 

adamantly denied that she ever any contraband into Fer Schuylkill. 
She aJso denied having a sexual relationship with inmate admitted that she allowed 
inmate into unit 28's correctional officer's office on numerous occasions. also admitted that 
she often allowed inmate to remain in the office alone while she conducted rounds on the unit. CO 
_ also admitted that on at least five and inmate _went into an unoccupied common 
area between unit 2A and 2B. According to . she left inmates unattended while she and inmate 
_ were alone in the unauthorized area. 

'Ibe investigation was presented to Assistant U.S. Attorney declined criminal prosecution. 

Based on the investigations fmdings., the OIO det~nnined that _violated BOP Standards of Employee 
Conduct, 3420.09. section9(b) and 10(a). 

The 010 has completed its investigation and is providing this report to the Federal Bureau of Prisons for their 
review and action deemed appropriate. 
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This investigation was initiated based on allegations that fonner part-time •••••••••••• 
•••• iII ••••••••. Bannum Place Halfway House. Montgomery, Alabama. routinely 
I'!ngaged in sexual harassment and sought sexual favors from residents in exchange for preferential treatment. 
Additionally, allegedly knew about the allegations, but failed to report them to 
Bannum Place management. 

Prior to the initiation of an OIG investigation, resident ~vertly recorded •••••• 
engaging in sexually explicit or inappropriate conversations with her over the telephone while she was at home 
on a weekend pass. Shortly before the recordings were made provided a urine sample to Bannwn Place 
officials, which subsequently tested positive for alcohol. As a result of the positive test. _ was transferred to 
the Elmore County Jail in Wetwnpka, Alabama pending BOP disciplinary action. 

During the course of the 010 investigation. _ filed a petition for a Writ of Habeas Corpus with the United 
States District Court for the Middle District of Alabama challenging her transfer to a more restrictive 
confinement. She claimed her due process rights were violated because she was not afforded a BOP disciplinary 
hearing. In the petition, _also claimed she was subjected to cruel, corrupt. degrading. and obscene 
conditions at Bannum Place. j s petition was dismissed based on her failure to exhaust administrative 
remedies. She will remain in the Elmore County Jail until her projected release from BOP custody on September 
24.2007. 
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Prior to being interviewed by the were terminated by Bannum Place after 
the BOP suspended their clearances to work with federal otlimders. The BOP suspended their clearances based 
on their inappropriate behavior with_ .. resigned his position to seek other employment. 

Tbe United States Attorney's Otlice for the Middle District of Alabama declined criminal prosecution of the four 
subjects of this investigation due to a lack of prosecution merit. The decision was based on the recorded 
conversations that showed _ enticed the men, and _ lack of credibility demonstrated during her 
testimony at the civil bearing. 

The OIG has concluded its investigation and all criminal and administrative actions are complete. We are 
providing this report to tbe BOP for its infonnation. 
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This investigation was initiated based on infonnation received from the Bureau of Prisons regarding an 
alleged inappropriate relationship between a staff member and irunate at the Giles Correctional 
F' Post, Texas. S Housing Unit staff observed and m{)lnltorc:a 

engaging in inap~nversation. A subsequent 
possessed a letter written by ..... 

When interviewed by the Office of the Inspector General (OIG), ••••• IIl'enied engaging in any 
type of sexual activity with _ but did admit: 

• Discussing personal matters \\'ith on numerous occasions. 
• Receiving several letters written by _ 

After being observed speaking \\<ith ........ voluntarily resigned her employment and agreed to 
an OIG interview in which she: 

• Denied smuggling contraband to ••••• 
• Denied engaging in sexual relationships with any inmate. 
• Admitted writing tive letters to •••••• 
• Admitted discussing personal issues with ••••••• 

The Office of the Inspector General has completed its inve~-tigation, all administrative actions are complete, 
and this report is provided to the Bureau of Prisons for its review. 
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This investigation was initiated based on an allegation from that USP Atwater 
•••• ~.~.1!11111!1!II1I told him dUlt he had a copy of the video of CorrectionaJ Officer Jose 
Rivera's murder and that he offered to let" view it. reported that he declined the offer and asked 

ifhe was going to put the video on the Internet. leged that_responded, "Not yet." Rivera 
was murdered on June 20, 2008. by USP Atwater inmates . Criminal charges 
are pending against both inmates in the Eastern District of California and the video is evidence in that case. 
_, the Assistant United States Attorney (AUSA) assigned to the prosecution of the inmates, told the 
OIG that recovering unauthorized copies of the video. if any, was his priority. 

The investigation detennincd that_ copied the digital video of Rivera's murder, as well as other BOP 
digital video files, from a BOP computer to a personal flash drive, and removed it from USP Atwater without 
authorization, in violation of BOP Program Statement P1237.13 (Information Security). The investigation did 
not substantiate that_ showed the video of Rivera's murder to anyone else or that he disseminated it on 
the Internet. 

On March 27, 2009, _ was interviewed by the Office of the Inspector General (OIG) and admitted he 
copied. from the BOP Network Video Recorder (NVR), the video of Rivera's murder as well as a copy of a 
video of when he was taken hostage by inmates on October 31, 2007. said he copied the videos to his 
personal nash drive and took it home to view later. _ denied making any additional copies of the videos or 
disseminating [hem in any way. also denied showing the videos to any other person, but admitted he 
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otTered to show the video of Rivera's murder to admitted he did not have 
authorization to remove the videos from USP Atwater. _voluntarily released the flash drive to the OIG, 
but stated he copied over the videos and that it might be necessary to utilize a forensic recov(.'1)' program to 
retrieve them. 

The OIG conducted a computer forensic examination of the flash drive and recovered video footage of the scene 
where Rivera's murder took place (OIG was tmable to recover video of the murder as it actually took place), 
video from when_ had been taken hostage, and numerous inmate posted picture files. 

On June 25, 2009, the OIG interviewed _concerning the inmate posted picture files that had been found 
on his flash drive. said he had been assigned the task of developing the electronic posted picture tile 
program for USP Atwater. He had the images of the posted picture files on his personal flash drive because he 
worked on this program at home. stated he could not recall if he obtained to work on the 
electronic posted picture file program from home, but that he may have told that he 
was doing that . 

•••••••••••• were interviewed and both denied giving _pennission to work on the 
electronic posted picture file program from his residence or during off-hours . 

•••• was provided the details of the investigation and subsequently declined prosecution of for 
potentiaJ violations of Exceeding Authorized Access to a Computer and Obstruction of a Criminal Investigation. 

This report of investigation is being forwarded to the BOP for appropriate administrative action. 
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